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Maja Štamol Droljc, 
modna oblikovalka

Sedem desetletij lova za 
uspehi

PRILOGA

Napolnite svoj 
hladilnik brezplaËno! 
PoiπËite kupon in 
sodelujte v akciji 
Do polnega voziËka 
brez moπnjiËka!

V gozdovih katastrofa 
za katastrofo
Slovenske gozdove je leta 2014 prizadel žledolom, lani decembra še vetrolom. 
Z vedno višjimi temperaturami je vedno večja nevarnost razširitve lubadarjev 
tam, kjer so gozdovi še neočiščeni. A spravilo lesa otežuje pomanjkanje delav-
cev, ugotavljamo v Naši temi.

Foto: SHERPA (arhiv NT)

Lava spet naprodaj, kaj pa 
kamnolom?

Hitra cesta: pozivi k umiku 
pobud za ustavno presojo

Posek v drevesnici buri 
duhove

Risani film preplavil Celje

Šest obtoženih odšlo na 
prostost

Vinogradniki bijejo plat 
zvona
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ZADETKI

CELJE – Ministrstvo za zdravje je potrdilo sklep o začetku postopka oddaje javnega naro-
čila za izvedbo prvega dela nadomestne novogradnje v Splošni bolnišnici Celje. To pomeni, 
so sporočili iz celjske bolnišnice, da sta Celje in širša regija dobila državna sredstva za 
začetek gradnje enega največjih investicijskih projektov v zdravstvu v zadnjih desetletjih.

Zelena luč za začetek del

Dolgoročni učinki čez dve leti

Različne ranljive osebe, 
ki potrebujejo posebno po-
zornost, je mogoče vključiti 
v prostovoljno delo. Gre za 
program Škofijske karitas 
Celje z naslovom Gradimo 
skupnost, v katerega je bilo 
lani vključenih več kot dve-
sto občanov. Gre za brezpo-
selne občane, prejemnike 
denarne socialne pomoči, 
invalidske in druge upoko-
jence ter osebe s težavami v 
duševnem zdravju.

»Program je namenjen 
vsem, ki jim vključitev med 
prostovoljce pomeni po-
membno spremembo. Gre za 
ljudi, ki so dobili v življenju 
različne rane, naj bo to na po-
dročju odnosov ali na katerem 

Prostovoljstvo za ranljive občane
Program Gradimo skupnost za težje zaposljive in osamljene

drugem,« je o ljudeh, ki rabi-
jo pomoč, povedala sodelavka 
Škofijske karitas Celje Saraja 
Hribernik. Marsikdaj tisti, ki 

potrebujejo socialno vključe-
vanje, ne znajo priti sami. V 
zadnjem času karitas opaža 
med ljudmi porast osamlje-
nosti. »To, da pridejo na delo, 
da dobijo občutek koristno-
sti in da so v skupini, kjer se 
družijo, je vidik, ki jim veliko 
pomeni,« je o prostovoljcih 
dodala Hribernikova. »Nema-
terialni del pomoči je tisti, ki 
ga današnji človek potrebuje 
ali dodatno potrebuje ali celo 
bolj potrebuje,« je dodala. V 
okviru prostovoljnega dela 
pride marsikdaj celo do no-
vih zasebnih prijateljstev in 
do druženja v prostem času.

Večina tistih, ki postanejo 
prostovoljci, odhaja na delo v 
humanitarno skladišče in ško-

fijski dom karitas v Vrbje pri 
Žalcu. Tam pomagajo v skla-
dišču, urejajo okolico ali no-
tranje prostore. Ustanovljene 
so različne skupine prostovolj-
cev, od vrtnarske, kuharske 
in ustvarjalne do gledališke 
skupine, skupine za urejanje 
hodnikov ter skupine za čišče-
nje. Širšo ponudbo omogoča-
jo partnerske ustanove, med 
njimi oba domova za starej-
še občane v Celju, in ena od 
župnij. Veliko prostovoljcev 
je iz Celja, od koder imajo v 
Vrbje zagotovljen brezplačen 
prevoz. Tam so po sedem ur 
na dan ter imajo med delom 
zagotovljeno toplo malico. 
V Celje se vrnejo do 14. ure. 
Spet drugi prostovoljci delajo 
v različnih župnijskih karitas. 
Država nudi prostovoljcem 
denarno nagrado, kar je zanje 

Saraja Hribernik, sodelavka celj-
ske škofijske karitas

Splošna bolnišnica Celje je na 20. Dnevih energetikov, ki jih organizirata časnik Finance in Inštitut Jožef Stefan, prejela 
prvo nagrado v kategoriji energetsko učinkovito podjetje ali ustanova 2018. Razlog za nagrado so dobri rezultati, ki jih je 
prinesla leta 2013 opravljena energetska prenova, s katero bolnišnica dosega pomembne prihranke energije, kljub temu da 
ves čas širi dejavnost in uporabne površine. Povprečno dosega prihranke energije v višini pol milijona evrov letno. Leta 2013 
so namreč energetsko obnovo bolnišnice izvedli z evropskimi nepovratnimi sredstvi. Takrat je bolnišnica dobila približno 
tri milijone evrov. Od tega je bilo 85 odstotkov namenskih sredstev iz Kohezijskega sklada EU, preostalih 15 odstotkov je bilo 
iz virov slovenske udeležbe za kohezijsko politiko.

Projekt novogradnje je, kot smo že poročali pred časom, sestavljen iz štirih faz. Konec gradnje je predviden 
za leto 2024.

24 milijonov evrov za drugi del bolnišnične novogradnje Marca je ministrstvo za 
zdravje potrdilo sklep o začet-
ku postopka oddaje javnega 
naročila za tako imenovano 
»nulto« fazo. Ta predstavlja 
izvedbo pripravljalnih del za 
projekt nadomestne novogra-
dnje bolnišnice. Vrednost teh 
del znaša 3,3, milijona evrov. 
Minuli teden je bolnišnica do-
bila tudi potrditev za prvi del. 
Ta del pomeni gradnjo stavbe 
na prostih površinah do tretje 
podaljšane gradbene faze, in 
sicer vključno z dokončano in 
opremljeno kletjo s pritličjem. 
Ta dela bodo vredna kar 24 mi-
lijonov evrov. Denar bo zago-
tovila država iz proračunskih 
sredstev od letos do leta 2021.

V bolnišnici pravijo, da 
bodo s tem končno rešili hudo 
prostorsko stisko, na katero 
opozarjajo že vrsto let. Več kot 
polovica bolnišničnih oddel-
kov je v zastarelih prostorih, 
ki ne izpolnjujejo sodobnih 
namestitvenih in delovnih 
standardov. Stare stavbe, naj-
starejša je stara 130 let, iztro-
šena oprema in pomanjkanje 
prostorskih zmogljivosti pa 
ovirajo nadaljnji razvoj zdra-
vstvene dejavnosti.

SŠol

Svet zavoda Splošne bolni-
šnice Celje je ta teden obrav-
naval sanacijski program za 
obdobje 2018-21 in finančni 
načrt za leto 2018. Program 
sanacije naj bi v naslednjih 
štirih letih zagotovil poslovno 
in plačilno stabilnost bolni-
šnice.

Bolnišnica bi namreč lani 
imela 5,9 milijona evrov izgu-
be, če z interventnim zako-
nom ne bi pridobila finančnih 
sredstev v višini 4,9 milijona 
evrov. Z interventnimi sred-
stvi je bolnišnica leto 2017 

»Če lastnikom ne bo 
uspelo pravočasno 
očistiti poškodovanih 
območij, se podlubni-
ki lahko razširijo še 
na ostala oslabljena, 
a še vedno vitalna 
drevesa.«

Alja Žunter, vodja
luške krajevne enote 
zavoda za gozdove

»V Sloveniji ne more-
mo narediti cenovno 
primerljivega izdelka 
kot v Indiji ali na 
Kitajskem, saj tam 
delajo v popolnoma 
drugačnih pogojih.«

Maja Štamol Droljc,
modna oblikovalka

»Krasno mi je ob misli, 
da bo šel rezultat 
mojega oblikovanja v 
vesolje.«

Denis Vrenko,
nagrajenec Evropske
vesoljske agencije

»Štorklja se spusti na 
gnezdo kot kakšna 
roparica. Par bi pre-
gnala tudi, ko ima ta 
v njem mladiče. Kot 
kaže so mladi pari 
napadalni in bi radi 
prišli že na postlano, 
kot pravimo.«

Mirko Kraševec, ki skr-
bi za štorklje v Arclinu

»Od leta 2008 tekmu-
jem v svetovnem poka-
lu in od tedaj sanjam, 
da bi pokoril celotno 
konkurenco. Potreboval 
sem celotno desetletje.«

Jernej Kruder, odlični 
tekmovalec v balvanskem 
plezanju

NE PREZRITE
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»Naša mala klinika« kot 
del nove bolnišnice?

zaključila z milijonom evrov 
izgube.

Sanacijski program predvi-
deva postopno zmanjševanje 
izgube, dolgoročni učinki naj 
bi se pokazali do konca leta 
2020. »Učinek sanacijskih 
ukrepov je v letu 2018 ocenjen 
na približno dva milijona in za 
ta znesek zmanjšuje negativni 
rezultat, ki ga letos predvide-
va finančni načrt. Bolnišnica 
naj bi letos glede na sanacijski 
program in glede na zvišanje 
cen zdravstvenih storitev za 5 
odstotkov poslovala s 3,7 mili-

jona izgube. Vzroki za takšen 
rezultat letošnjega poslovanja 
so predvsem dvig plač zaradi 
sprememb kolektivnih po-
godb iz leta 2017 ter sprosti-
tev napredovanj in ukrepov po 

zakonu o ukrepih na področju 
plač in drugih stroškov dela 
za leto 2017 ter drugi ukrepi 
v javnem sektorju,« pravijo v 
Splošni bolnišnici Celje. Sa-
nacijski program in finančni 
načrt bo zdaj obravnavalo še 
ministrstvo za zdravje.

SŠol
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posebej privlačno. Prejmejo 
približno osemdeset evrov na 
mesec.

Škofi jska karitas Celje najde 
prostovoljce velikokrat med ti-
stimi, ki so med iskalci njene 
pomoči. Karitas jih že delno 
pozna in jih nato povabi k 
vključitvi med prostovoljce. 
Nekateri se tudi javijo sami, 
vsi pa so uvrščeni na čakalno 
listo. Temu sledijo usposablja-
nja prostovoljcev in osebni 
spoznavni pogovori. Nato je 
podpisan dogovor o prosto-
voljstvu. Lani je bilo vklju-
čenih v ta program Škofi jske 
karitas Celje 248 občanov.

Program Gradimo skupnost 
je za ljudi, ki so še zaposljivi. 
Zanje pomeni začasno rešitev. 
Nekateri prostovoljci se veseli-
jo, da dobijo v času prostovolj-
nega dela pri karitas kakšno 
službo, drugi so za trg dela 
zaradi svojih omejitev neza-
nimivi.

BRANE JERANKO

Za zaposlovanje 
najstarejših

Zavod za zaposlovanje je objavil javno povabilo Aktivni do upokojitve, 
ki je namenjeno subvencioniranju zaposlovanja brezposelnih občanov, 
starih več kot 58 let. Slovenija je namreč v Evropi po stopnji delovne 
aktivnosti občanov, starih od 60 do 64 let, na predzadnjem mestu.

Kljub vedno nižji brezposelnosti je v Sloveniji število najstarejših brez-
poselnih vedno višje. V državi je med registriranimi brezposelnimi kar 16 
odstotkov takšnih, ki so stari več kot 58 let. Med njimi jih je kar dve tretjini 
takšnih, ki so na zavodu prijavljeni že več kot leto. Program Aktivni do 
upokojitve je bil poskusno izvajan že lani, ko je bila mogoča vključitev 
stotih brezposelnih. Med delodajalci je bilo za sodelovanje veliko zanima-
nje, ki ga pričakuje zavod tudi letos.

Gre za spodbujanje zaposlovanja starejših brezposelnih za nedoločen 
čas oziroma do njihove izpolnitve pogojev za upokojitev. Delodajalci lahko 
za zaposlitev starejših nad 58 let prejmejo do 11 tisoč evrov subvencije. Sta-
rejše brezposelne morajo zaposliti za polni delovni čas. Delodajalci bodo 
lahko svoje ponudbe oddali od 23. aprila letos, najdlje pa do junija 2020.

Na državni ravni je na voljo 14 milijonov evrov, od tega 80 odstotkov iz 
Evropskega socialnega sklada. Ostalo so sredstva naše države.

BJ

Karitas zbira sredstva
Slovenska karitas začenja dobrodelno akcijo Pomagajmo preživeti in 

živeti, in sicer že deseto leto. Veliko ljudi živi v pomanjkanju in v stiski, 
dobrodelna ustanova pa skuša njihovo trpljenje olajšati.

Dobrodelno akcijo je pred nekaj dnevi podrobno predstavila na novinar-
ski konferenci na našem območju – v prostorih Škofi jske karitas Celje. Ob 
tej priložnosti so bili predstavljeni tudi lanski programi pomoči Slovenske 
karitas, njeno delovanje in poslovanje. Podrobno je bil predstavljen še pro-
gram vključevanja ranljivih skupin v prostovoljno delo, ki ga izvaja celjska 
škofi jska karitas.

Kljub koncu gospodarske krize občutijo številni ljudje pomanjkanje. V 
okviru akcije, ki se začenja, zbira Slovenska karitas denarno pomoč. Med 
lansko akcijo ji je uspelo zbrati 155 tisoč evrov, v vseh letih akcije vsega skupaj 
1,8 milijona evrov. Lani je nudila Slovenska karitas pomoč 165 tisoč ljudem 
in to v različnih oblikah, od nudenja oblačil do plačila položnic.

Občani, ki želijo pomagati v dobrodelni akciji, lahko nakažejo sredstva na 
račun Slovenske karitas. Zgibanka s položnico je na voljo na njeni spletni 
strani, od tega tedna jo je mogoče dobiti tudi v župnijah in na vseh sloven-
skih poštah.

BJ

Vinogradniki bijejo plat zvona
Opozarjajo, da je treba odnos do vinogradništva korenito spremeniti

Vinogradov je vedno manj.

Iz enega od opuščenih vinogradov. Vinogradniki menijo, 
da je čas za alarm.

Kmetijsko ministrstvo je sprejelo v začetku 
tega meseca sklep o imenovanju delovne 
skupine za ohranitev obdelanosti vinogra-
dniških površin na območjih, kjer je obde-
lava zelo razdrobljena. Delovna skupina bo 
delovala do sprejema programa za ohrani-
tev obdelanosti, kjer naj bi bili tudi pre-
dlogi za spremembo zakonodaje. Z našega 
območja sodelujejo v skupini Mateja Golob 
in Marjana Gradišek iz KGZ Celje ter Slav-
ko Toplišek iz Vinisa.

Zaskrbljujoč 
položaj

Stanje je zaskrbljujoče, zato 
je treba problem reševati. 
»Osnovni pogoj je, da posta-
neta vinogradništvo in vinar-
stvo znova kmetijska dejavnost 
z bogato dodano vrednostjo, 
ki omogoča obstoj in razvoj 
predvsem na kmetijah, ki so 
na območju omejenih obde-
lovalnih možnosti,« pravi o 
rešitvi Toplišek, ki je prav tako 
vinogradnik. Omejene obde-
lovalne možnosti so povsod, 
kjer uspeva vinska trta. »Ne-
vzdržno je, da so v Sloveniji 
cene grozdja tudi do dvakrat 
nižje kot v sosednjih državah. 
To velja predvsem za Avstrijo 
in Italijo in tudi na Hrvaškem 
nas že prehitevajo,« je primer-
jal predsednik Zveze društev 
vinogradnikov in vinarjev Slo-
venije. Opaža, da so cene škro-
piv in gnojila ponekod marsik-
daj celo nižje kot v naši državi.

Splošne razmere so drugač-
ne, kot so bile v preteklosti. 
Nekdanja grofovska posestva, 
poznejši kombinati in zadru-
ge ter zasebni vinogradi so 
predstavljali nekakšno celo-
to. Vinogradniki vedo, da se 
je del dobička od prodaje vina 
vedno vračal za vzdrževanje 
in obnovo vinograda. »Danes 
je večina večjih vinskih kleti 

brez lastnih vinogradov. Te so 
samo predelovalne in trgovske 
organizacije, ki odkupujejo 
grozdje, seveda po najnižjih 
mogočih cenah,« ugotavljajo 
vinogradniki. Dobička seveda 
ne vlagajo v obnovo vinogra-
dov. »To je eden od poglavi-
tnih vzrokov propadanja zlasti 
manjših vinogradniških povr-
šin, saj se zanje ob takšni ce-

novni politiki račun ne izide,« 
meni skupaj z drugimi vino-
gradniki njihov predsednik. 
Vinogradniki omenjajo, da 
je strokovna analiza dokaza-
la, da je osnovna cena kilo-
grama pridelanega grozdja v 
naši državi 1,14 evra. Po tem 
izračunu ima pridelovalec pri 
vsakem kilogramu pol evra 
izgube. »Vse to se jasno vidi 
v napol posekanih vinogra-
dniških legah, kjer je bilo še 
pred leti pridelovano grozdje 
in vino,« meni Toplišek.

Sprememba 
odnosa
Največji poznavalci pro-

blematike, ki so sodelovali 
na problemski konferenci v 
Virštanju, menijo, da se mora 
v slovenski kmetijski politiki 
odnos do vinogradništva ko-
renito spremeniti.

K reševanju problematike je 
treba pritegniti različna mini-
strstva, od gospodarskega in fi -

nančnega do okoljskega, meni-
jo. Vinogradniki opozarjajo, da 
je treba upoštevati tudi pomen 
vinogradništva za ohranjanje 
kulturne krajine, turistični ra-
zvoj in ohranjanje poseljenosti 
podeželja, ki se prazni. Na pro-
blemski konferenci so pozvali, 
da mora postati Zveza društev 
vinogradnikov in vinarjev Slo-
venije pri reševanju vprašanj 
v okviru pridelave grozdja in 
vina enakovreden partner dr-
žave, kmetijske zbornice in 
strokovnih ustanov. Med šte-
vilnimi sprejetimi sklepi pro-
blemske konference je tudi 
ta, da mora država omogočiti 
družinskim kmetijam delni od-
kup grozdja tudi v primeru, če 
nimajo statusa samostojnega 
podjetnika. Vinogradniki pre-
dlagajo tudi sestanek na temo 
možnosti obnove vinogradov 
na zemljiščih, ki jih ima sklad 
kmetijskih zemljišč.

BRANE JERANKO
Foto: arhiv Vinisa

»Najbolj nas skrbi nenehno krčenje vinogradniških po-
vršin. Te so se od leta 1990 do danes skrčile za deset tisoč 
hektarjev, kar pomeni, da je trenutno v Sloveniji le še 15 
tisoč hektarjev obdelanih vinogradov,« je o zaskrbljenosti 
vinogradnikov povedal Slavko Toplišek z virštanjskega ob-
močja, ki je predsednik Vinisa, to je Zveze društev vinogra-
dnikov in vinarjev Slovenije. Vinis povezuje več kot šest tisoč 
članov, večinoma malih in srednje velikih vinogradnikov.

Toplišek omenja, da je bilo 
na območju Slovenije pred 
pojavom trsne uši registriranih 
celo 55 tisoč hektarjev vino-
gradov. »Ti so predstavljali naj-
bogatejšo kmetijsko panogo. 
Danes predstavlja vinograd za 
marsikaterega kmeta samo ve-
lik strošek,« je še povedal pred-
sednik Vinisa. »Čas je že, da 
sprožimo alarm in poskusimo 
rešiti, kar se še sploh rešiti da. 
V nasprotnem primeru bomo 
ostali v nekaj desetletjih brez 
vinogradniških površin,« je za-
skrbljen predsednik skupaj z 
drugimi vinogradniki. Na to je 
opozarjal tudi na problemski 
konferenci v Virštanju, ki jo je 
pripravil Vinis v začetku aprila 
na temo ohranitve obdelanosti 
vinogradniških površin v Slo-
veniji. Konference so se med 
drugim udeležili predstavni-
ki kmetijskega ministrstva in 
nekaterih območnih izpostav 
kmetijsko-gozdarske zborni-
ce.
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TV okno tedenska priloga slovenskih regionalnih časopisov: Primorske novice, Novi tednik, Gorenjski glas. Izdajajo: Primorske novice, d.o.o., Koper, Ul. OF 12,
NT&RC, d.o.o., Celje, Prešernova 19, Gorenjski glas, d.o.o., Kranj, Bleiweisova 4. TV sporedi: Uredništvo Vikenda, Mateja Košir. Oglasno trženje ovitka Primorske
novice, Telefon: 05/335-93-28, E-pošta: irena.nabergoj@primorske.si.Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče. Izhaja ob četrtkih in petkih. Naklada 70.000 izvodov.

Nagradna križanka
Geslo križanke iz prejšnje številke se glasi: Jurski svet: Padlo kraljestvo. Knjižne 

nagrade Novega tednika bodo prejeli: Ana Grenko, Prebold, Urša Malačič, Piran 
in Slavko Panjtar, Blejska Dobrava.

Geslo tokratne križanke pošljite do torka, 24. aprila, na uredništvo Novega 
tednika, Prešernova ulica 19, 3000 Celje. Med reševalci bomo izžrebali tri pre-
jemnike Kuharskih bukev – Vlaganje, shranjevanje in zamrzovanje živil.
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Lava spet naprodaj, 
kaj pa kamnolom?
Višje sodišče zavrnilo pritožbo Voca – Do prodaje kamnoloma v Veliki Pirešici 
še daleč

Stečajna upraviteljica CM 
Celje Milena Sisinger bo 17. 
maja ponovno prodajala 
poslovni kompleks na Lavi. 
Razpis dražbe je objavila 
takoj, ko je postal pravno-
močen sklep, s katerim je 
Višje sodišče v Ljubljani 
zavrglo pritožbo podjetja 
Voc proti sklepu o prodaji 
kompleksa. Sklep o prodaji 
je celjsko okrožno sodišče 
sprejelo novembra lani, Voc 
pa je v pritožbi uveljavljal 
izločitveno pravico na delu 
nepremičnin. A je to, kot je 
ugotovilo višje sodišče, sto-
ril prepozno, zamude pa ni 
z ničemer pojasnil.

Stečajna upraviteljica je 
kompleks na Lavi, kjer je bil 
sedež CM Celje, lani proda-
jala dvakrat. Prvič v začetku 
leta, ko je predlagala, da bi 
izklicna cena znašala 3,2 mi-

lijona evrov, vendar se Petrol, 
ki je eden večjih upnikov, s 
takšnim zneskom ni strinjal. 
Zahteval je, da se cena zviša 
na 6,6 milijona evrov, kar je 
bilo očitno preveč, saj se draž-
be ni udeležil nihče. Enako se 
je zgodilo tudi maja na drugi 
dražbi, čeprav je bila izklicna 
cena prepolovljena. Na tretji 
dražbi, ki bo prihodnji me-
sec, bo izklicna cena 2,6 mi-
lijona evrov. Zanimivo je, da 
bo dražba tokrat v odvetniški 
pisarni Vindiš v Mariboru, ki 
tudi sicer zastopa CM Celje v 
vseh pravdnih postopkih. Vse 
dosedanje dražbe so namreč 
bile v stečajni pisarni v Celju. 
Milena Sisinger pravi, da se je 
za dražbo v odvetniški pisarni 
odločila predvsem zaradi mo-
rebitnih nevšečnosti.

Malo več kot 22 tisoč kva-
dratnih metrov velik kom-

pleks na Lavi sestavljajo 
poslovne stavbe, skladišča, 
delavnice, garaže in velik 
parkirni prostor za gradbeno 
mehanizacijo ter osebne av-
tomobile. Približno polovico 
kompleksa ima že vse od za-
četka stečaja CM Celje v na-
jemu podjetje Voc, kjer so že 
pred časom rekli, da jih nakup 
ne zanima. Glede na pritožbo 
so očitno računali, da bodo do 
večine nepremičnin prišli na 
drugačen način.

Trditve brez 
dokazov
Voc, ki je bil hčerinska 

družba CM Celje, v stečaju pa 
ga je kupil Roman Moškotevc, 
je izločitveno pravico na delu 
nepremičnin na Lavi uteme-
ljeval s trditvijo, da je lastnin-
sko pravico zanje pridobil že 
v postopku lastninjenja leta 

1991. Cestno podjetje Celje 
se je takrat razdelilo na dve 
družbi, na pravnega predni-
ka CM Celje in na pravnega 
prednika Voca, ki sta vsa 
svoja medsebojna razmerja 
uredila s posebno pogodbo. 
Voc je v pritožbi trdil, da so 
bile delitvene bilance napač-
ne in da bi mu moral pripa-
dati še velik del zemljišč na 
Lavi in tudi v kamnolomu v 
Veliki Pirešici. »Voc za svoje 
trditve ni predložil nobenih 
dokazov, čeprav ima nedvo-
mno podatke, koliko in kate-
ra zemljišča je ob razdelitvi 
dobil. Razlogi, da teh podat-
kov ni predložil, so bili najbrž 
špekulativni,« je prepričana 
Milena Sisinger. Sploh pa 
ne drži trditev, še pravi, da je 
Voc pravni naslednik Cestne-
ga podjetja Celje, saj je bilo 
vzdrževanje cest samo ena od 

V cinkarni 
letos rekordna 
dividenda

Lastniki Cinkarne Celje, med katerimi ima neposre-
dno in posredno največji delež država, so si zagotovo 
že izračunali, koliko denarja bodo letos dobili zaradi 
dobrega lanskega poslovanja tega metalurškega podje-
tja. Cinkarna bo namreč tudi letos sledila praksi zadnjih 
let in svojim delničarjem razdelila skoraj ves bilančni 
dobiček. Dividenda bo rekordna.

Delničarji o delitvi lanskega bilančnega dobička prav-
zaprav še niso odločali, to bodo storili na seji skupščine, 
ki bo 5. junija. Ker so v minulih letih večinoma potrdili 
predloge uprave o višini dividende, tudi letos najbrž ne 
bo presenečenj. To pomeni, da bi za dividende namenili 
večino bilančnega dobička v višini 21,6 milijona evrov. 
Dividenda na delnico bi znašala 26,52 evra, kar je skoraj 
trikrat več kot lani in šestkrat več kot leta 2016.

Rezultati cinkarne so bili lani odlični, bili so krepko nad 
načrti uprave in tudi nad pričakovanji. Družba je imela 
malo manj kot 189 milijonov evrov prihodkov in skoraj 
29 milijonov evrov čistega dobička. Na rekordne rezultate 
so med drugim vplivale tudi težave tekmecev in splošna 
konjunktura v gradbeništvu.

Uprava in nadzorni svet Cinkarne Celje za junijsko sejo 
skupščine tudi predlagata, da delničarji upravi podelijo 
pooblastilo za pridobivanje lastnih delnic, in sicer do 10 
odstotkov osnovnega kapitala družbe. Takšen predlog je 
bil že na dnevnem redu februarske izredne seje skupščine, 
a je zanj glasovalo le 16 odstotkov na seji prisotnih delni-
čarjev. Odkup delnic in nato njihov umik je takrat predla-
gala skupina manjših delničarjev, ki je prepričana, da bi to 
imelo veliko pozitivnih učinkov, predvsem bi se povečala 
vrednost delnice. Predlagala je tudi, da cena za delnico ne 
bi smela biti višja od 230 evrov. Uprava in nadzorni svet 
sta zdaj v svojem predlogu zapisala, da nakupna cena za 
delnico ne sme biti nižja od 170 evrov in ne višja od 210 
evrov. JI

Združili stare in nove vsebine
Od 18. do 21. aprila v Celju nov strokovni sejem Techexpo – Več kot 600 razsta-
vljavcev iz 31 držav

Na celjskem sejmišču se 
je včeraj začel mednarodni 
tehnološki sejem Techexpo. 
Gre za nov sejem, ki bo 
vsako drugo leto in se bo 
izmenjeval z že uveljavlje-
nim industrijskim sejmom. 
Techexpo sestavlja več vse-
binsko različnih področij. Že 
tradicionalni energetiki ter 
industrijskemu vzdrževanju 
in čiščenju je družba Celjski 
sejem dodala še področje av-
tomatizacije, mehatronike 
in industrijske elektronike 
ter lesnoobdelovalnih stro-
jev in gozdne tehnologije.

Na prvem Techexpu, ki za-
seda tri sejemske dvorane in 
tudi zunanje razstavne povr-
šine, svoje najboljše blagovne 
znamke predstavlja 605 pod-
jetij s področja energetike, 
vzdrževanja, lesne industrije 
in avtomatizacije. Poleg Slo-
venije na sejmu neposredno 
sodelujejo še razstavljavci iz 

Avstrije, Italije, Nemčije in s 
Hrvaške, podjetja iz ostalih 26 
držav pa predstavljajo njihovi 
zastopniki.

Pomemben del sejemskega 
dogajanja je tudi strokovni pro-
gram, kjer bodo domači in tuji 
strokovnjaki govorili o aktual-

nih temah z vseh vsebinskih 
področij, ki sestavljajo sejem. 
Včeraj je bil na sejmišču že 
tradicionalni dan slovenskih 
inštalaterjev – energetikov, 
današnji dan bo v znamenju 
tekmovanja dijakov, ki se izo-
bražujejo za poklic inštalater 

strojnih inštalacij, jutri pa bo 
dan vzdrževanja.

Tekmovanje 
gozdnih delavcev
Čeprav je Techexpo na-

menjen predvsem strokovni 
javnosti, bo na sejmu marsi-

dejavnosti nekdanjega druž-
benega podjetja. »Lastnina je 
bila ves čas jasno opredelje-
na, tudi v leta 1997 podpisani 
pogodbi o zamenjavi uporabe 
poslovnih prostorov in funk-
cionalnih zemljišč je jasno 
določeno, kdo je uporabnik 
in kdo lastnik. Vocu nikoli ni 
pripadala nobena parcela na 
območju poslovnega komple-
ksa na Lavi,« še pojasnjuje 
Sisingerjeva.

Bolj kot s tem, kaj se je do-
gajalo v preteklosti, se je višje 
sodišče ukvarjalo s tem, da 
je Voc pritožbo vložil prepo-
zno. Pri tem je opozorilo, da 
sta bila do zdaj izdana že dva 
sklepa o prodaji kompleksa, a 
se Voc na njiju ni pritožil. Po-
leg tega je tudi opozorilo, da 
morajo »stranke v stečajnem 
postopku govoriti resnico in 
pošteno uporabljati pravice, 
ki jim jih daje zakon,« ter si 
prizadevati, da se stečaj konča 
čim prej.

Dvojna škoda
Za razliko od poslovnega 

kompleksa na Lavi, ki bo maja 
morda le dobil novega lastni-
ka, pa se prodaja kamnoloma 
v Veliki Pirešici še naprej od-
mika. Tudi pri prodaji kamno-
loma imajo (poleg države, ki 
je štiri leta po stečaju CM 
Celje ugotovila, da je lastnica 
velikega dela kamnoloma) 

prste vmes lastniki Voca. S 
tožbo proti CM Celje in druž-
bi Ecobeton, ki v kamnolomu 
izvaja rudarska dela, želijo 
doseči prepoved izkoriščanja 
kamnoloma. Voc, ki želi na 
vsak način in čim ceneje priti 
do kamnoloma in je – najbrž 
zaradi tega – z nakupom več 
terjatev postal pomemben lo-
čitveni upnik CM Celje, želi 
dokazati, da se z izkorišča-
njem kamnoloma siromaši 
njegova vrednost.

Na zadnjem naroku je sodi-
šče zaslišalo stečajno upravite-
ljico, ki je med drugim pouda-
rila, da bi zaprtje kamnoloma 
pomenilo dvojno škodo za ste-
čajno maso – vrednost kamno-
loma, ki je zdaj ocenjena na 
15 milijonov evrov, bi padla na 
samo en milijon, CM Celje pa 
bi izgubil redne prihodke, ki 
mu jih prinaša najem kamno-
loma. Poleg tega bi sanacija 50 
hektarjev velikega območja po 
oceni strokovnjakov stala 1,7 
milijona evrov.

Milena Sisinger že ves čas, 
odkar se prodaja zapleta, trdi, 
da ima kupca, ki je za kamno-
lom pripravljen odšteti 7,5 mi-
lijona evrov. »Če bo na koncu 
kamnolom prodan za manj 
denarja, bom resno razmislila 
o vložitvi kazenskih ovadb,« 
opozarja stečajna upravitelji-
ca.

JANJA INTIHAR

Na prvem mednarodnem tehnološkem sejmu v Celju svoje najboljše blagovne znamke predstavlja 605 
podjetij iz 31 držav.

kaj zanimivega tudi za ostale 
obiskovalce. Med dogodki bo 
to zagotovo sobotno medna-
rodno tekmovanje gozdnih 
delavcev, ki bo hkrati tudi 
priprava slovenske ekipe na 
svetovno prvenstvo. Sloven-

ski gozdarji se bodo v Celju 
pomerili s kolegi iz Italije, 
Avstrije ter z Madžarske in s 
Hrvaške. Tekmovali bodo v 
petih disciplinah.

JANJA INTIHAR
Foto: SHERPA



5Št. 16, 19. april 2018 GOSPODARSTVO

NAGRADNI LETAK ZA JANOV KONCERT BO NA 
VOLJO SAMO NA POLNI NOČI POPUSTOV. 

PODARIMO JANOV KONCERT PRI VAS DOMA 
IN ZA 15OO EVROV* DESETAKOV.

POLNA NOČ
POPUSTOV

PETEK, 20. APRILA, 
OD 20. DO 24. URE.

Sindikat rudarjev 
preklical stavko
Stavkalo le okoli 70 delavcev – Manjšinski sindikat meni, 
da je stavka vseeno delno dosegla svoj namen

Na dan opozorilne stavke so v invalid-
skem podjetju HTZ Velenje prejeli odloč-
bo delovnega sodišča, da SDRES zaradi 
premajhnega števila članov ni reprezenta-
tivni sindikat v tej družbi.

Sindikat delavcev rudarstva in energetike Slovenije (SDRES) je prekinil torkovo dveurno 
opozorilno stavko. Podpora stavki je bila majhna. V prvi izmeni je stavkalo 60 zaposlenih, v 
drugi le še sedem, pa še to so bili člani izvršilnega odbora sindikata. Vodstvo premogovnika 
želi znova zagotoviti socialni mir in obljublja nadaljnja pogajanja.

Polzela samo še do 
konca maja?

Tovarna nogavic na Polzeli bo predvidoma delala le še približno mesec, do 23. maja. 
Takrat bo namreč preteklo leto, odkar je sodišče izdalo sklep o prodaji podjetja, ki v 
skladu z zakonodajo tudi pomeni, da po tem datumu poslovanje ne bo več dovoljeno. 
Stečajni upravitelj Zlatko Hohnjec zato želi čim prej prodati vsaj zalogo nogavic. Dokler 
tovarna posluje, lahko namreč zanjo iztrži več.

Poleg zaloge nogavic želi stečajni upravitelj čim prej prodati tudi blagovno znamko, saj naj 
bi tudi zanjo veljalo, da se ji bo, potem ko se bo proizvodnja ustavila, vrednost znižala. Zato je 
sodišču že predlagal, da bi javno dražbo, na kateri bo ponovno prodajal premoženje Polzele, 
razdelil na dva dela. Najprej bi podjetje poskušal prodati kot poslovno celoto, izklicna cena bi 
znašala malo manj kot 2,5 milijona evrov. Če za nakup celotne tovarne ne bi bilo zanimanja, 
bi dražbo nadaljeval s prodajo zaloge gotovih izdelkov in blagovne znamke. Izklicna cena 
bi bila 536 tisoč evrov. Zlatko Hohnjec je takšno ceno predlagal na osnovi nezavezujoče po-
nudbe, ki jo je za nakup blagovne znamke in zaloge dobil prejšnji mesec in v kateri kupec 
samo za zalogo ponuja 466 tisoč evrov, kar je več, kot znaša njena likvidacijska vrednost.

Stečajni upravitelj je 30 tisoč kvadratnih metrov velik tovarniški kompleks z več zgradbami 
doslej prodajal že dvakrat. Ob prvem zbiranju ponudb julija lani je izhodiščna cena znašala 
2,8 milijona evrov, v drugem, ki je bilo konec leta, je ceno znižal na 2,4 milijona evrov. Čeprav 
si je nekaj morebitnih kupcev doslej ogledalo podjetje, ponudbe ni dobil nobene. Polzela 
kljub stečaju posluje od lanskega januarja in za določen čas zaposluje 90 ljudi. JI

»Knapi«, ki so minuli torek 
po 13. uri prihajali na delo v 
velenjski premogovnik, so se 
večinoma izogibali pogovoru. 
Rudar, ki ni želel biti imeno-
van, je med razlogi za podporo 
stavki navedel, da želi ureditev 
efektivnega delovnega časa, iz-
plačilo regresa ter več delovnih 
in zaščitnih sredstev. Odgovor-
nost za neuspešna pogajanja 
po njegovem mnenju nosi po-
slovodstvo. »Imam dvajset let 
delovne dobe, v jami sem imel 
nesrečo, zaradi katere sem da-
nes delovni invalid, morali so 
mi operirati hrbtenico. Nepri-
jetno mi je, da je moralo priti 
do opozorilne stavke,« je dejal. 
Veliko delavcev je povedalo, da 
se stavki niso pridružili, ker 
niso člani SDRES. Nekateri so 
dejali, da zahteve tega sindika-
ta podpirajo le delno. »Menim, 
da poslovodstvo dela dobro in 
da stavka ni potrebna, saj se 
da težave rešiti s pogajanji,« je 
izjavil eden od zaposlenih.

SDRES so v preteklih dneh 
pisno podprli številni sindika-
ti, nekateri žerjavisti, policisti, 
gasilci in drugi podporniki so 
stavkajoče bodrili tudi na »ka-
piji«.

Kaj je botrovalo majhni 
udeležbi? Predstavnik sindi-
kata SDRES Asmir Bečarević 
je povedal, da naj bi bil razlog 
prevelik pritisk poslovodstva 
premogovnika. Kljub temu 
je stavka po njegovem pre-
pričanju delno dosegla svoj 
namen, saj je zmotila delov-
ni proces. Napovedal je, da 
bo v prihodnjih dneh sklical 
izredno skupščino sindikata, 
na kateri se bodo dogovorili o 
nadaljnjih dejavnostih.

Grožnje tožb 
razdvajajo
Majhna podpora stavki je po 

besedah generalnega direktor-
ja skupine Premogovnik Vele-
nje Ludvika Goloba pokazala, 
da zaposleni razumejo, da je 
za stabilno poslovanje skupine 
še naprej treba slediti ukrepom 
finančnega in poslovnega pre-
strukturiranja. Dejal je, da so 
bili socialni partnerji v pone-
deljek tik pred podpisom do-
govora. Ta predvideva, da bi bil 
delovni čas rudarjev 7 ur in 45 
minut, 15 minut pa bi imeli po 
novem na voljo za preoblače-
nje v delovna oblačila, umiva-
nje in podobno. A SDRES se ni 

Delovni čas 
urediti do 31. 
maja
In zakaj se delavcem v mi-

nulih letih v delovni čas ni 
štela priprava na delo, zaradi 
česar SDRES napoveduje tož-
be? Golob odgovarja, da je bil 
delovni čas kot čas med vsto-
pom in izstopom na delovno 
mesto urejen skladno s kolek-
tivno pogodbo iz leta 1996. Da 
bi člene uskladilo s trenutno 
zakonodajo, je poslovodstvo 
pred dvema letoma predlaga-
lo posodobitev pogodbe, nad 
čemer socialni partnerji po be-
sedah generalnega direktorja 
naj ne bi bili navdušeni.

Delavci so bili zelo zadržani in stavke niso želeli komentirati.

želel zavezati, da ne bo vlagal 
kolektivnih tožb glede obraču-
na efektivnega delovnega časa 
za nazaj. Te bi premogovnik po 
prepričanju generalnega direk-
torja ponovno pahnile v insol-
ventnost. Trenutni likvidnostni 
primanjkljaj znaša 5,1 milijona 
evrov. Dodatni vpliv na plačil-
no sposobnost bo imel remont 
šestega bloka Termoelektrarne 
Šoštanj, saj bo zaradi tega pre-
mogovnik prodal manj premo-
ga. Za zagotavljanje likvidno-
sti v letu 2018 premogovniku 
mesečno manjka med 6 in 10 
milijoni evrov, pravi Golob.

SDRES je glede delovnega 
časa vložil prijavo na inšpek-
torat za delo. Inšpektorica je 
odločila, da mora premogov-
nik delavcem priznati čas pri-
prave na delo najkasneje do 
31. maja 2018. »Za ureditev 
je še čas, trenutno ne kršimo 
ničesar. Pravico še iščemo na 
ustavnem sodišču. Menim, da 
doslej nismo delali narobe,« 
pravi Golob in napoveduje, da 
bo v naslednjih dneh socialne 
partnerje znova pozval k po-
gajanjem.

TINA STRMČNIK
Foto: SHERPA

Unior končno 
prodal Krvavec

Unior je prejšnji teden Alpski investicijski družbi, katere zakoniti zastopnik je kranj-
ski podjetnik Janez Janša, prodal 98,56-odstotni lastniški delež v družbi RTC Krvavec. 
Iz Uniorja so sporočili, da je Alpska investicijska družba izpolnila vse pogoje za nakup 
deleža, zato so delnice prenesli na novega lastnika. Alpska investicijska družba je 
kasneje objavila namero za prevzem še preostalih delnic družbe.

Kot je povedal podjetnik Janez Janša za časnik Finance, priljubljeno smučišče potrebuje 
od 10 do 50 milijonov evrov naložb, a denarja za to nima. Upa, da mu bo pri tem s subven-
cijami pomagala država. Za skoraj 99-odstotni delež je odštel 1,68 milijona evrov, ima pa 
družba še za približno pet milijonov evrov dolga do bank.

Janša bo najprej prokurist družbe, na skupščini sredi maja pa bodo zamenjali nadzorni 
svet in bo sam prevzel vodenje podjetja. Ob nakupu je zagotovil, da bo z razvojnimi načrti 
in s skrbnim gospodarjenjem omogočil napredek, ohranil delovna mesta ter pripomogel 
k razvoju regije in turistični prepoznavnosti celotne Slovenije. BGO
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Posek v drevesnici buri duhove
Zaradi ravnanja najemnika MOC odpovedal pogodbo

Nevaren odpadek bo 
predelan »in situ«
Kam z izkopano zemljino

Zvoki in okusi Paga
CELJE – V okviru dogodka Zvoki in okusi 

Paga so minuli konec tedna praznik me-
stne občine na Krekovem trgu počastili tudi 
gostje s tega priljubljenega hrvaškega oto-
ka, ki ga obišče tudi mnogo Slovencev in 
Celjanov.

Turistični in kulturni program z raznovr-
stno kulinarično ponudbo in izbrano glasbo 
je v središče Celja privabil množico ljudi, 
ki so lahko uživali v značilnih dobrotah in 

napevih s Paga. Pristno vzdušje in navduše-
nje obiskovalcev že tradicionalnega dogod-
ka sta dokaz pristnih prijateljskih vezi med 
knežjim mestom in hrvaškim obmorskim 
letoviščem. Prireditev sta pripravila Mestna 
občina Celje in zavod Celeia v sodelovanju z 
mestoma Novalja in Pag ter občinama Kolan 
in Povljana.

RG
Foto: SHERPA

CELJE – Nedavni posek v dre-
vesnici na območju Medloga, pri 
katerem je bilo poškodovanih ali 
uničenih veliko rastlinskih vrst, je 
vzbudil veliko vznemirjenja in raz-
burjenja v javnosti. Razsežnost ško-
de bo pokazala podrobnejša anali-
za, že zdaj pa je mogoče reči, da je 
ta zelo velika. Zaradi nesorazmer-
nega posega zakupnika zemljišča 
se je Mestna občina Celje odzvala 
z odpovedjo najemne pogodbe. Kot 
je mogoče sklepati, preučuje tudi 
možnost odškodninske tožbe.

Celjska občina je konec minulega 
leta približno 35 tisoč kvadratnih 
metrov območja drevesnice oddala v 
najem kmetu in z njim sklenila zaku-
pno pogodbo za eno leto. V njej so v 
občini zapisali, da zemljišče oddajajo 
samo za namen košnje. Kakršnako-
li drugačna raba zemljišč oziroma 
kakršnikoli drugi posegi pomenijo 
kršitev in so razlog za odpoved po-
godbe, so navedli v občini. »Omenje-
ni zakupnik se je pred časom sam 
obrnil na nas in prosil, naj mu ze-
mljišče oddamo v najem, ker bi rad 
s pokošeno travo hranil živino. Glede 
na to, da so do takrat zemljišče kosili 
zaposleni v režijskem obratu MOC, 
ki so zelo obremenjeni z drugim de-
lom, smo njegov predlog sprejeli,« 
so še povedali v celjski občini, kjer 
so verjeli, da bo najemnik spoštoval 
pogodbo in da bo takšna rešitev do-
bra za obe strani. »Ko smo v četrtek, 
5. aprila, izvedeli, da se je na lastno 
pest lotil poseka, smo bili zelo ne-
prijetno presenečeni, zato smo takoj 
ukrepali. Zakupnika smo opozorili, 
da je kršil pogodbenega določila, in 
pogodbo brezpogojno odpovedali. 
Ko bomo ugotovili, kakšno škodo je 
povzročil, bomo zoper njega upora-
bili vsa razpoložljiva pravna sredstva 
in tako zavarovali interese MOC,« so 
še sporočili iz občine.

Kdaj gradnja protipoplavnega nasipa?
»Z Mestno občino Celje intenzivno iščemo rešitve za dogovor z zadnjima lastnikoma glede prodaje zemljišč, 

kar bi omogočilo izvedbo protipoplavnih ukrepov na območju Medloga,« so na naše vprašanje, kdaj je mogoče 
pričakovati začetek gradnje protipoplavnega nasipa, odgovorili na ministrstvu za okolje in prostor.

Žalostna podoba drevesnice

Neprecenljiva škoda
Irena Ašič, ki se že leta bori za 

ohranitev in ureditev drevesnice 
skupaj s somišljeniki in podpor-
niki v okviru različnih skupin in 
iniciativ, ocenjuje, da je škoda, ki 
je nastala s posekom, neprecenlji-
va in deloma tudi nepopravljiva. 
Seznam drevesnih vrst, ki so bile 
poškodovane ali uničene v poseku, 
je zelo dolg. Številnost imen rastlin 
že sama po sebi razkriva, za kakšno 
bogastvo je šlo na tem območju. 
»Med dragocenimi drevesnimi vr-
stami, žrtvami poseka, so kitajski 
brini srebrne, zlate in zelene barve, 
smrdljivi brini, tise vseh oblik, red-

ke vrste pigmejskih smrek okrogla-
stih oblik, srebrni, silvestrovi bori, 
stožčaste in srebrne bodeče smreke, 
redke vrste rumenih orientalskih in 
lepo oblikovanih smaragdnih kle-
kov, trodebelna platana …« je le 
nekaj vrst, ki jih je naštela Ašičeva, 
odlična poznavalka drevesnice.

»Že ena stebrasta tisa, visoka me-
ter, stane 50 do 70 evrov, kakšna je 
šele vrednost tise, ki raste dvajset 
let? Če bi škodo zaradi poseka v 
drevesnici ocenil sodni cenilec, bi 
se to vrednotilo v sto tisoč evrih,« 
je prepričana Ašičeva, ki poudarja, 
da ne gre samo za denar, saj ta ne 
more nadomestiti nastale škode. 

Na primer v delu drevesnice, kjer 
so bili sami iglavci in je bil ljudem 
tudi najbolj všeč. »Tam so nastajale 
posebne oblike iglavcev, potem ko 
so jih obgrizle srne: stožčasti kleki, 
ki so jih od spodaj objedle srne, so 
dobivali vrtno, »bonsajsko« obliko. 
Nastalo je tudi zavetišče za vse vrste 
živali in to so neprecenljive stvari, 
neprecenljiva igra narave,« je poja-
snjevala Irena Ašič.

Sobivanje 
protipoplavnih 
ukrepov in drevesnice
Sicer pa je to območje po veljav-

nem prostorskem aktu del vrtnarije 

in že zdaj obsega tako kmetijska kot 
stavbna zemljišča. V osnutku občin-
skega prostorskega akta je največji 
del zemljišča namenjen sistemu 
zelenih površin. Izdelane so tudi 
strokovne podlage, ki podrobneje 
opredeljujejo mogočo rabo tega 
prostora za namen zelenih površin 
s spremljajočimi dejavnostmi.

Na tem območju namerava mi-
nistrstvo za okolje in prostor, ki je 
investitor projekta za zagotovitev 
poplavne varnosti na porečju Savi-
nje, graditi nadomestni protipoplav-
ni nasip v Medlogu. Ta predstavlja 
začasno rešitev in zagotovljeno sto-
pnjo poplavne varnosti na območju 
Špice do gradnje suhih zadrževalni-
kov v Spodnji Savinjski dolini.

Glede možnosti za obnovo dre-
vesnice v prihodnosti na območju, 
kjer so predvideni protipoplavni 
ukrepi, Irena Ašič še vendarle ni 
izgubila vsega upanja. »Razumem 
težnjo po protipoplavnih ukrepih 
na tem območju, saj so nujni za 
zaščito dobrobiti ljudi. A res je, da 
bi ti ukrepi lahko šli z roko v roki 
z drevesnico, in res je, da je na tem 
območju zdaj puščava,« je še po-
vedala Ašičeva, spodbujena tudi s 
pozitivnim odzivom številnih ljudi, 
ki se zavzemajo, da bi ne glede na 
vse, kar se je zgodilo, na tem obmo-
čju spet kdaj bila drevesnica. »Če 
bi država, občina in javnost našli 
skupno točko, bi iz tega, kar nam 
je ostalo, še vedno lahko naredili 
prijetno zeleno zavetje, kamor bi 
se ljudje lahko zatekli in občudo-
vali dragocene drevesne vrste. In to 
navkljub protipoplavnim ukrepom, 
saj se na to območje voda zliva že 
od Marije Terezije in ščiti Celje,« 
je bila slikovita Irena Ašič. Kot jo 
je bilo mogoče razumeti, je tudi že 
rahlo naveličana oznake večnega 
nergača pri zavzemanju za ohra-
njanje dragocenih drevesnih vrst 
v mestu.

ROBERT GORJANC
Foto: SHERPA

CELJE – Ob obnovi že-
lezniške infrastrukture na 
območju mesta so nastale 
ogromne gmote zemljine in 
marsikdo se sprašuje, kaj bo 
s to zemljo po končanih de-
lih. Kot je znano, se dela na 
območju železniške postaje 
v Celju končujejo. Po napo-
vedih naj bi bila glavnina del 
končana v tem mesecu, vsa 
najkasneje do konca maja 
oziroma začetka junija.

Med zaključek del spada 
tudi ureditev okolice. Kot je 
povedal Dejan Jurkovič, vod-
ja sektorja za železnice v dr-
žavni direkciji za infrastruktu-
ro, gre za izkopano zemljino, 
ki je opredeljena kot nevaren 
odpadek, saj vsebuje snovi, 
nevarne za zdravje ljudi. »Za 
material, ki je nevaren, bomo 
v direkciji poskrbeli za prede-
lavo. Trenutno izbiramo izva-
jalca del. Računamo, da bo v 
dveh letih ta material v celoti 
predelan, da bomo potem pri-
dobili vsa dovoljenja, ki bodo 
dokazovala, da zemljina ni 

več nevarna,« je še pojasnil 
Jurkovič.

Gre za približno 27 tisoč 
kubičnih metrov izkopane 
zemljine, ogromno je je tudi 
v bližini železniške potni-
ške postaje v Celju. Bo torej 
ta ogromna gmota zemljine 
odstranjena s tega območja? 
»Ne, očiščena zemljina bo 
ostala na tem območju, na 
platoju ob železniški progi. Ta 
predelan material ima zelo do-
bre fizikalne lastnosti in ga je 
mogoče uporabiti kot nasipni 
material za ceste, parkirišča, 
deponije …« je še dejal sogo-
vornik.

Zdaj kazi podobo, 
nekoč koristen
»Ogromni kupi zemljine, 

nastale ob železniški delih 
na območju t. i. svinjskega 
sejma in ob vhodu v mesto, z 
juga, res zaenkrat kazijo po-
dobo Celja. Verjamem, da bo 
investitorju zamisel s prede-
lavo zemljine uspela, kot je 
tudi naši občini, ko smo na 

območju Stare cinkarne po-
skrbeli za predelavo 14 tisoč 
kubičnih metrov predelane 
zemljine. Potem bi predelan 
material iz onesnaženi ze-
mljine ob delih na železnici 
lahko uporabili kot nasipni 
material za gradnjo katere od 
predvidenih cest v Celju, na 
primer severne vezne ceste,« 
je problematiko zemljin ko-
mentiral župan Bojan Šrot.

Nenazadnje morda tudi 
za gradnjo obvoznice sever–
jug, ki jo občina načrtuje za 
prihodnja leta, da bi staro 
mestno jedro razbremenila 
tranzitnega prometa osebnih 
in predvsem tovornih vozil.

Sicer pa je problematika 
zemljin res pereča, na kar je 
v zvezi z odstranjeno one-
snaženo zemljino v Vrtcu 
Hudinja pred časom opozo-
rila tudi Helena Grčman z Bi-
otehniške fakultete Univerze 
v Ljubljani. Opozorila je, da 
država nima strategije, kam 
s temi zemljinami. Ob sana-
ciji otroških igrišč še drugih 
vrtcev v Celju se bodo zača-
sne deponije z onesnaženo 
zemljino še povečale.

ROBERT GORJANC V čudovitem sončnem vremenu se je na Krekovem trgu zbrala množica obiskovalcev.
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Bo tudi za hitro cesto veljalo, 
da je po toči zvoniti prepozno?
Infrastrukturni minister poziva k umiku pobud za ustavno presojo – Nasprotniki trase tretje razvojne osi se niso pri-
pravljeni odpovedati zaščiti svojih pravic

Podražitev ne more več dohajati
Stroški dela predstavljajo že 82 odstotkov ekonomske cene vrtca

VOJNIK – Občinski svet na 
aprilski seji ni povsem ugo-
dil predlogu javnega Vrtca 
Mavrica Vojnik, ki je pre-
dlagal 7-odstotno podražitev 
ekonomske cene programov. 
Povišanje je predlagal zara-
di višjih plač zaposlenih 
in službenih napredovanj. 
Svetniki in župan so se že 
na prejšnji seji pritoževali, 
da občina povišanjem ne 
more več slediti. Tudi starši 
morajo segati v žep vedno 
globlje.

Država namreč vse predpi-
še in nato račun izstavi obči-
nam, se jezijo svetniki. Stanje 
postaja finančno nevzdržno, 
je mogoče slišati iz občinske 
stavbe. Stroški dela predsta-

vljajo že kar 82 odstotkov 
ekonomske cene programov 
javnega vrtca. Povišanja eko-
nomske cene na marčevski 
seji niso sprejeli, saj svetniki 
menijo, da lahko vrtec kljub 
vsemu temu poišče notranje 
rezerve. Na aprilsko sejo so 
zato povabili ravnateljico Vrt-
ca Mavrica Simono Žnidar. 
Po več kot enourni razpravi 
so se svetniki strinjali s 4-od-
stotnim povišanjem namesto s 
7-odstotnim. Višje cene vrtcev 
seveda vedno težje plačujejo 
tudi starši vključenih otrok. 
Starši ne plačujejo celotne 
ekonomske cene vrtca, ampak 
njen delež. Večina jih plača od 
30 do 43 odstotkov te cene. 
Najvišji, to je 77-odstotni de-

lež ekonomske cene, plača le 
deset staršev.

Po podatkih je ekonomska 
cena vojniškega javnega vrt-
ca v primerjavi z drugimi pri 
vrhu. Ravnateljica vrtca po-
udarja, da je to med drugim 
posledica razpršenosti njego-
vih enot in drugačnega načina 
njegovega financiranja. »Raz-
pršenost enot in oblikovanost 
oddelkov v teh enotah močno 
vplivata na našo sistematizaci-
jo ter posledično na kadrovsko 
zasedbo,« je povedala svetni-
kom ravnateljica. V vrtcu je 
tudi vedno več otrok s poseb-
nimi potrebami, ki potrebuje-
jo večjo pozornost ter strokov-
njake, ki jim lahko pomagajo. 
Gre za logopede, specialne in 

rehabilitacijske pedagoge ter 
še druge strokovnjake.

Poslovanje javnega Vrtca 
Mavrica je pregledal občinski 
nadzorni odbor, ki nepravil-
nosti ni ugotovil. Odbor je 
med drugim ugotavljal, če 
so plače zaposlenih pravilno 
izračunane in izplačane, pre-
gledal je tudi javna naročila. 
Vse to svetnikov ni prepričalo 
ter predlogu vrtca za 7-odsto-
tno povišanje niso ugodili v 
celoti. Menijo, da lahko vrtec 
kljub vsemu poišče notranje 
rezerve. Tudi v primeru, če jih 
ne bo našel ter bo posloval z 
izgubo, bo to na koncu mora-
la pokriti občina, ki je njegova 
ustanoviteljica.

BRANE JERANKO

Občani občin, kjer je predvidena gradnja tretje razvojne osi, so svoje nestrinjanje že večkrat izrazili s protesti. Malo verjetno je, da bodo dodatni 
pogovori in predstavitve zmanjšali njihovo nezadovoljstvo. Kot pravijo v Združenih civilnih iniciativah Savinjske doline, je država z njimi dialog 
zavračala kar enajst let.

VELENJE – Vlaganje po-
bud za oceno ustavnosti dr-
žavnega prostorskega načrta 
za traso hitre ceste med Šen-
trupertom in Velenjem za 
omenjeno cestno povezavo 
ne pomeni nič dobrega, saj 
lahko gradnjo zadrži za ne-
določen čas. Tako je minuli 
ponedeljek povedal minister 
za infrastrukturo Peter Ga-
šperšič. Zato bo vlada drža-
vljane skušala prepričati, naj 
umaknejo že vložene pobu-
de in naj ne vlagajo novih. A 
v Združenih civilnih iniciati-
vah Savinjske doline menijo, 
da je bil njihov glas predolgo 
preslišan.

Predstavitve dejavnosti na 
severnem delu tretje razvojne 
osi so se udeležili predstavniki 
republiške družbe za avtoce-
ste, župani šestih občin, kjer 
je predvidena gradnja trase, 
in minister za infrastrukturo 
dr. Peter Gašperšič. Ta je pove-
dal, da na terenu že izdelujejo 
parcelacijo, odkupujejo ze-
mljišča. Po njegovih besedah 
še vedno velja časovni načrt, 
da bodo do druge polovice 
prihodnjega leta pridobili vsa 
zemljišča, do konca izdelali 
projektno dokumentacijo in 
pridobili gradbeno dovolje-
nje. To pomeni, da bi stroji na 
terenu zabrneli do konca leta 
2019 in da bi bila dela končana 
do leta 2023.

Radi bi odpravili 
nesoglasja
Znano je, da Združene civil-

ne iniciative Savinjske doline 
ob podpori občin Braslovče, 
Šmartno ob Paki in Polzela na-
povedujejo pobudo za ustavno 
presojo prostorskega načrta za 
traso hitre ceste med Šentru-
pertom in Velenjem. Nekateri 
»rušenci« pa so pobudo vlo-
žili že pred časom. Gašperšič 
meni, da to ne pomeni nič 
dobrega. Z udeleženci pone-
deljkovega sestanka 

se je dogovoril, da bo Dars na 
občinskih svetih pripravil po-
novne dodatne predstavitve 
projekta. Razgovor in dialog 
sta po prepričanju ministra 
še bolj nujna s krajani, saj želi 
država z njimi odpraviti neso-
glasja in dvome. »Cilj je, da bi 
že vloženo pobudo za presojo 
ustavnosti umaknili in da po-
bude, ki so jo podprli občinski 
sveti Braslovč, Šmartnega ob 
Paki in Polzele, ne bi vložili. 
To je edino zagotovi-

lo, da se lahko držimo časov-
nega načrta in da ne motimo 
predvidenih del. Če bi prišlo 
do ustavnih presoj, tvegamo, 
da se bodo dejavnosti zadržale 
za nedoločen čas.«

Civilne iniciative 
ne popuščajo
V Združenih civilnih iniciati-

vah Savinjske doline odgovar-
jajo, da je država enajst let za-
vračala dialog o umestitvi trase 

tretje razvoj-
ne 

osi in ni želela prisluhniti pobu-
dam o odpravi številnih nepra-
vilnosti v času umeščanja. Član 
združenih civilnih iniciativ Ur-
ban Jeriha opozarja, da se je 
država z državljani pripravlje-
na pogovarjati šele zdaj, ko so 
ljudje končno dobili učinkovito 
orodje za zaščito svojih pravic, 
kar je znak politične kulture v 
Sloveniji. »V avtocestnem pro-
gramu doslej nikoli ni ›padlo‹ 
toliko hiš, kot jih je za gradnjo 
kratkega odseka za rušenje 
predvidenih zdaj. Če so se pri-
pravljeni pogovarjati o odpravi 

vseh nepravilnosti, ki so na tra-
si F2-2, je dialog možen. Če pa 
bi radi izvajali ›terapijo‹ in ljudi 
prepričevali, da ni tako hudo, 
pa so zamudili enajst let.«

Na odseku med Šentru-
pertom in Velenjem je za 
rušenje predvidenih več kot 
sto stavb, od tega 41 stano-
vanjskih. Gašperšič pravi, 
da lahko »rušenci« prva va-
bila na pogovore, na katerih 
bodo dobili več informacij o 
nadomestnih zemljiščih in 
nepremičninah, pričakujejo 
maja in junija.

Precej nezadovoljstva je v 
zadnjem času tudi med občani 
Šmartnega ob Paki in Velenje. 
Jeriha pravi, da so geodeti po-
nekod že odmerjali zemljišča, 
kjer naj bi gradili traso, čeprav 
najverjetneje nimajo pravne 
osnove za izvedbo količenj in 
parcelacij, kar se mu zdi zaskr-
bljujoče. Domačini so obvestila 
o parcelaciji dobili šele potem, 
ko so že bile narejene odmere. 
»Ljudje so upravičeno vzne-
mirjeni, zlasti zato, ker smo 
napovedali sodne postopke. 
Ena od odvetniških služb že 
pripravlja pobudo za oceno 
ustavnosti. Pobuda bo vlože-
na kmalu.«

TINA STRMČNIK
Foto: SHERPA

Motel bodo začeli 
graditi še letos

ŽALEC – Poslovna cona Arnovski gozd vedno bolj 
dobiva novo podobo. Potem ko smo poročali o gradnji 
komunalne infrastrukture, novega parkirišča in logistič-
nega centra, lahko kmalu pričakujemo še začetek gradnje 
motela oziroma hotela.

Lastnik zemljišča in investitor projekta domači podjetnik 
Enes Draganović bo načrtovan motel začel graditi še letos. 
Žalski svetniki so na zadnji seji sprejeli spremembe in dopol-
nitve zazidalnega načrta ter program opremljanja stavbnih 
zemljišč. Sprva načrtovano polkrožno obliko bo zamenjala 
trapezna oblika zgradbe. Načrt poleg pritličja predvideva še 
dve oziroma štiri nadstropja. Skupaj bo v njem približno 50 
sob, koliko bo naložba vredna, pa zaenkrat še ni znano. Pod-
jetje Transporti Draganović, ki je lani ustvarilo 6,5 milijona 
celotnih prihodkov, od tega 211 tisoč evrov čistega dobička, 
v Arnovskem gozdu načrtuje še gradnjo bencinske črpalke in 
parkirišča za tovorna vozila ter restavracijo. Žalsko podjetje, 
ki sicer velja po prihodkih, dobičku in številu zaposlenih za 
največji s. p. v občini, se ukvarja s transportom in servisnimi 
storitvami transportnih vozil. V lasti jih ima 68. Zaposlenih 
ima 66 ljudi. ŠO

Šolo vodi kot vršilec dolžnosti
PREBOLD – Tamkajšnjo osnovno šolo od 1. aprila kot v. d. 

ravnatelja vodi Peter Žurej, nekdanji ravnatelj OŠ Frankolo-
vo. Novega razpisa za ravnatelja si želijo čim prej.

dni, se bo na ponovljen razpis 
ponovno prijavil. Prav tako je o 
tem že pred časom razmišljal 
zdaj že nekdanji ravnatelj pre-
boldske šole Oton Račečič, ki 
je od 1. aprila v šoli zaposlen v 
skladu s svojo pogodbo. Njego-

va neuspešna kandidatura na 
prvem razpisu je kar nekaj sla-
be volje povzročila med njego-
vimi podporniki v kolektivu, ki 
so med drugim zahtevali celo 
odpoklic svojih predstavnikov 
v svetu zavoda, a pri tem niso 
bili uspešni. Ali se bo Račečič 
prijavil na nov razpis, zaenkrat 
ne želi razkriti. ŠO

Svet šole OŠ Prebold je Žure-
ja izbral na razpisu za novega 
ravnatelja, a je kasneje odloči-
tev zaradi ugotovitev inšpek-

cije razveljavil in se na njeno 
priporočilo odločil, da razpis 
ponovi. Žurej, ki lahko kot v. 
d. ravnatelja zdaj šolo vodi leto 

Odkrili divje 
odlagališče

POLZELA – Občina je tradicionalno čistilno akcijo 
pripravila v petek in soboto. V njej je sodelovalo 32 
društev in šest krajevnih odborov.

Skupaj je čistilo več kot 470 občanov, sodelovalo pa je 
tudi približno 450 otrok iz vrtca in šole. V dveh dneh so 
zbrali približno 50 kubičnih metrov odpadkov, med kate-
rimi je bilo največ mešanih. Ugotavljajo, da jih največ še 
vedno naberejo ob cestah, železniški progi in na brežinah 
vodotokov. Pri obiralnem stroju na Bregu pri Polzeli so 
odkrili celo divje odlagališče. ŠO
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»Naša mala klinika« kot 
del nove bolnišnice?
Kakšna bo usoda enega največjih nasedlih nepremičninskih projektov na Celjskem?

Burna razprava o 
razrešitvi svetnice

ROGATEC – Prejšnji četrtek je bila na redni seji ob-
činskega sveta burna razprava o razrešitvi predstavnice 
občine v svetu zavoda Osnovne šole Rogatec Agice Kun-
stek. Do razrešitve je prišlo zaradi neudeležbe Kunstkove 
na sejah občinskega sveta in sveta zavoda. Pobudo za 
razrešitev je občini v prvi polovici letošnjega januarja 
posredoval predstavnik sveta staršev v svetu zavoda OŠ 
Rogatec Fredi Ferčec.

Na redni seji občinskega sveta 6. februarja je bila razrešitev 
svetnice sprejeta s šestimi glasovi za in z enim proti, potem ko 
je to pobudo obravnavala komisija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja, ki jo vodi Vili Bukšek. Ko je občinski 
svet razrešitev sprejel, so za nadomestnega člana do konca 
mandata, ki se bo iztekel leta 2020, imenovali Iztoka Artiča.

Razrešitev je najbolj vznemirila ravnatelja OŠ Rogatec Vi-
ljema Prevolška, ki meni, da sta bila razrešitev Kunstkove 
in imenovanje novega člana prehitra: »Prepričan sem, da 
sta bila v postopku razrešitve gospe Agice Kunstek kršena 
tako statut kot poslovnik Občine Rogatec. Na pobudo enega 
člana so se svetniki prehitro odločili za predlog in razrešitev 
Kunstkove, ne da bi ta imela možnost zagovora.«

Župan Občine Rogatec Martin Mikolič je zatrdil, da so v 
celoti delovali v skladu s poslovnikom in statutom občine. 
Predstavnik sveta staršev Fredi Ferčec je še pojasnil, da je 
do razrešitve prišlo zaradi neprisotnosti Kunstkove na sejah 
občinskega sveta in sveta zavoda. Obenem je poudaril, da 
njegov namen niti slučajno ni bilo blatenje imena Agice 
Kunstek, kot mu očitajo, in se ji v primeru, da je njegove 
besede razumela narobe, opravičuje. Svetnica Agica Kunstek 
je svojo odsotnost obrazložila tako: »Moj delavnik znaša 
več kot osem ur, zato se ne morem udeležiti določenih sej 
občinskega sveta in sveta zavoda, ker sem službeno odsotna. 
Delno je to krivda organizatorjev sej, kajti če bi se uskladili 
glede tega, kdaj bi se sestajali, bi lahko bila prisotna.«

V razpravi so se dotaknili tudi vpletenosti ravnatelja v 
postopek razrešitve Kunstkove. Ferčec mu je očital namešča-
nje svojih somišljenikov: »Nemoralno, nehigiensko in celo 
pravno sporno je, da se ravnatelj na vsak način trudi postaviti 
svoje nadzornike, o njih razpravlja in se v odločitvah o njih 
ne izloči iz postopkov.« Ferčec je opozoril tudi na zahtevo 
sveta staršev za pridobitev informacij javnega značaja glede 
poslovanja zavoda. Ravnatelj naj bi zahtevo po besedah Fer-
čeca neutemeljeno zavrnil, češ da gre za poslovno skrivnost. 
Ferčec opozarja, da gre v primeru osnovne šole za javni 
zavod. Informacije bodo zdaj poskušali pridobiti s pomočjo 
informacijske pooblaščenke.

ANJA HOHLER

Vse sume krivega 
pričanja zanika

VELENJE – Na izredni seji državnega zbora prejšnji te-
den, ko so poslanke in poslanci obravnavali končno poro-
čilo o politični odgovornosti pri naložbi v šesti blok Termo-
elektrarne Šoštanj, so poslanci sprejeli sklep o naznanitvi 
suma storitve krive izpovedi Petra Dermola, podžupana 
Mestne občine Velenje in nekdanjega direktorja Teša.

Dermol vse očitke zanika in pravi, da se predlagatelji 
amandmaja – poslanci SMC s Sašem Tabakovićem in z Ma-
rušo Škopac na čelu – niso dovolj dobro podučili o tem, 
kaj je povedal o tematiki, povezani s transformatorjem in z 
železniškimi tiri. Prepričan je, da gre za predvolilno potezo. 
»Če bi bila predlagatelja amandmaja prepričana, da sem 
krivo pričal, ne bi naznanjala suma, ampak bi predlagala 
kazensko ovadbo zaradi krivega pričanja. Seveda bi morala 
zaradi svojih obtožujočih izjav prevzeti odgovornost,« je 
jasen Dermol, ki obenem poudarja, da je ves čas govoril re-
snico in da pred preiskovalno komisijo ni nikoli izjavil, da sta 
bila gradnja oziroma podaljšanje železniškega tira do šestega 
bloka potrebna zaradi dostave 400-tonskega generatorskega 
oziroma blokovnega transformatorja. ŠO

Bo nekoč pompozno napovedovana stavba končno dobila kupca in zaživela?

CELJE – Ob predvideni 
novogradnji Splošne bolni-
šnice Celje, ki očitno posta-
ja realnost, si je morda kdo 
zastavil vprašanje, ali bi 
nemara tudi nedokončana 
stavba Medicinskega centra 
Glazija ob bolnišnici lahko 
bila vključena v kompleks 
novogradnje. Zdi se namreč 
racionalno in tudi prava 
priložnost, da bi objekt na 
ta način bil zgrajen in bi 
končno dobil tudi svojo na-
membnost.

To vprašanje smo zastavili 
tudi celjskemu županu Boja-
nu Šrotu, ki je povedal, da so 
v občini z vodstvom bolnišni-
ce intenzivno sodelovali pred 
štirimi, petimi leti ob pripravi 
načrtov za prenovo bolnišnice 
znotraj njenih meja. »Stavba 
t. i. male klinike je izven tega 
območja. Pred leti smo banki 
Hypo, ki je lastnica tega objek-
ta, ponudili odkup stavbe v 
višini približno 2,5 milijona 

evrov, a se potem v banki za 
prodajo niso odločili, ker naj 
bi imeli kupca za 5 do 6 mili-
jonov evrov. A potem iz tega 
ni bilo nič.«

Namesto klinike 
varovana 
stanovanja?
Po mnenju celjskega župa-

na bi ta stavba v manjši meri 
še vedno lahko bila namenje-
na kakšni medicinski dejav-
nosti, sicer bo dobila druge 
vsebine. »Za kar bo seveda 
treba tudi spremeniti občin-
ski podrobni prostorski načrt 
(OPPN). Menim, da je stavba 
primerna za kakšna varova-
na stanovanja, verjetno pa bo 
pritličje namenjeno poslov-
nim prostorom, saj je stavba 
v neposredni bližini mesta, 
bolnice, zdravstvenega doma 
in je vse pri roki,« je še razmi-
šljal Bojan Šrot. Kot je župan 
še seznanjen, naj bi se v banki 
v zadnjem času pogovarjali z 

morebitnimi investitorji, pri 
čemer v občini upajo, da bodo 
naposled uspešni.

Medicinski center Glazija 
ali »naša mala klinika«, kot 
mu pravijo mnogi, je eden 
največjih nasedlih nepre-
mičninskih projektov na 
Celjskem. Gradili sta ga danes 
propadli podjetji CM Celje in 
Reparo. V stečaju Repara je 
nedokončano stavbo konec 
leta 2013 na dražbi za 4 mi-
lijone evrov kupila Hypo 
banka, danes Addico bank, 
ki je bila tudi največja upnica 
podjetja. Banki oziroma njeni 
družbi Heta že vsa leta stav-
be, ki ima v več nadstropjih 
13 tisoč kvadratnih metrov 
različnih prostorov, ne uspe 
prodati. Nekaj let jo je pro-
dajala za 5,5 milijona evrov 
in pričakovala, da bo našla 
kupca med tujimi zavaro-
valnicami in zdravstvenimi 
ustanovami. To je očitno bila 
napačna odločitev, saj naj bi 

se vsi, ki so pokazali nekaj 
zanimanja za nakup, uma-
knili, takoj ko so izvedeli, 
kakšna pravila veljajo pri nas 
na področju zdravstva.

Do kupca z 
mednarodnim 
razpisom
V Heti so se zato odločili za 

drugačno strategijo prodaje 
in zdaj kupca, kakršnega 
koli, za stavbo iščejo z med-
narodnim razpisom. Cene 
niso določili. Ponudbe so 
zbirali do konca marca – ali 
jih je prišlo kaj, v Heti še ne 
govorijo. So pa še pred pote-
kom roka povedali, da bodo z 
najboljšimi ponudniki nada-
ljevali pogajanja in če bodo 
ta uspešna oziroma če bodo 
sploh našli primernega kup-
ca, bi bil postopek prodaje 
lahko končan do poletja.

ROBERT GORJANC
JANJA INTIHAR

Foto: GrupA

Zima je bila draga
VOJNIK – Občina že računa, koliko jo je zadnjo 

zimo stala zimska služba. Gre za delno poročilo, 
vključen je tudi marec, ko je še prišlo do zame-
tov. Župan Branko Petre je z delnim poročilom 
seznanil občinski svet na zadnji seji.

Občina Vojnik je v letošnjem proračunu za zimsko 
službo načrtovala 197 tisoč evrov. Znesek je preko-
račila za približno petdeset tisoč evrov. »Glede na 
lansko zimo bo letošnja stala 110 tisoč evrov več. 
Prejšnja tri leta so bila po finančni plati zaradi nižjih 
stroškov za občino ugodnejša,« je povedal župan. 
Leta 2015 je bila zima dražja kot letošnja.

Stroški zimske službe za zadnjo zimo bodo na 
koncu po vsej verjetnosti celo še nekoliko višji, saj 
občina nekaj računov še pričakuje. Višji znesek 
za letošnjo zimsko službo, kot ga je občina spr-
va načrtovala, bo morala upoštevati v rebalansu 
proračuna.

BJ

Lani še boljša varnost
VOJNIK – V občini je policija lani beležila boljše varnostne razme-

re. Tam je bilo lani 107 kaznivih dejanj, kar je 17 odstotkov manj. 
Preiskanost kaznivih dejanj zoper premoženje se je precej povišala. 
Največ kaznivih dejanj je bilo junija in avgusta. Po drugi strani je 
bilo lani precej več kršitev javnega reda.

Na cestah občine Vojnik se je v vsem letu zgodilo 75 prometnih ne-
sreč, kar je manj kot leto prej. Nobena nesreča se ni končala s smrtjo. 
Vse to je razvidno iz poročila Policijske postaje Celje, ki deluje tudi na 
območju vojniške občine. »Za občino Vojnik ugotavljam za leto 2017 
dokaj ugodno stanje. Tudi v primerjavi z drugimi po velikosti podob-
nimi občinami je občina Vojnik bolj varna,« pravi komandir Policijske 
postaje Celje Martin Kumer. »Številke pričajo, da se lahko občani po-
čutijo varno,« je dodal. O lanskem delu policije na območju Vojnika je 
poročal na zadnji seji občinskega sveta.

Občinski svetniki so komandirja opozorili na objestno vožnjo moto-
ristov in na vožnjo z nekaterimi vozili v naravnem okolju, kar jih zelo 
moti. »V prihodnjih mesecih bomo nadzor poostrili. To bomo storili s 
policisti motoristi in civilnimi vozili, v katerih bodo naši policisti,« je 
napovedal Kumer. BJ
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Želeli so dodatna pojasnila
Žalska izredna seja nesklepčna, udeležila se je nista niti župan niti večina svetnikov

ŽALEC – Skupina dese-
tih opozicijskih svetnikov 
je prejšnji teden sklicala 
izredno sejo, na kateri je 
želela županova pojasnila, 
povezana z imenovanjem 
nove direktorice žalskega 
zdravstvenega doma in z ne-
jasnostmi pri plačilu določe-
nih stroškov podjetja Sipro. 
Seje se nista udeležila niti 
župan niti večina svetnikov, 
zato je bila nesklepčna.

Kljub temu so prisotni 
svetniki izkoristili priložnost 
in pojasnili, zakaj točno so 
jo sklicali. Na njej so želeli 
dokončno razčistiti, kako je 
mogoče, da je nekdanja pod-
županja dr. Hana Šuster Erja-
vec mesto direktorice žalskega 
zdravstvenega doma zasedla, 
čeprav ni izpolnjevala vseh 
razpisnih pogojev, je prvega 
od dveh povodov za sklic seje 
navedel eden od njenih skli-
cateljev, svetnik iz vrst SLS 
Jože Krulec. »Iz nam dosto-
pnih podatkov direktorica ne 
izpolnjuje pogoja pet let de-
lovnih izkušenj na vodstvenih 
delovnih mestih.«

Svetnik iz vrst SDS Matjaž 
Krk je ponovno opomnil na 
sum politične vpletenosti pri 

njenem imenovanju. Župan 
Janko Kos je aprila lani predla-
gal spremembo statuta Zdra-
vstvenega doma Žalec, s kate-
rim se je število predstavnikov 
občin s treh povečalo na štiri 
člane na račun predstavnikov 
zaposlenih. Žalska občina je 
svoje predstavnike imenovala 
le iz koalicijskih strank – SD, 
SMC in DeSUS. Hana Šuster 
Erjavec je prejela štiri glaso-
ve, eden od protikandidatov 
preostale tri. »Prav bi bilo, da 

bi bile enakomerno zastopa-
ne vse stranke. Tudi stranka 
SDS, ki je na volitvah druga 
dobila največ glasov,« je še 
dodal Krk.

Nepojasnjeni 
stroški
Na izredni seji so prav tako 

želeli pridobiti odgovor, zakaj 
je občina Odvetniški pisarni 
Čeferin, ki je vodila skupšči-
no, na kateri so zamenjali 
nekdanjega direktorja Sipra 

Skupina desetih svetnikov je prejšnji teden sklicala izredno sejo, na kateri je želela županova pojasnila, povezana z imenovanjem nove direktorice 
zdravstvenega doma in z nejasnostmi pri plačilu določenih stroškov podjetja Sipro. Seje se je udeležilo le osem svetnikov, zato je bila nesklepčna.

Odona Simoniča, plačala 
malo manj kot sedem tisoč 
evrov. »Za njegovo razrešitev 
ni bilo utemeljenih razlogov 
niti sklepa občinskega sveta. S 
tem je zdaj nastalo oškodova-
nje občinskega proračuna,« je 
pojasnil Krulec. Nesojene iz-
redne seje se je prejšnjo sredo 
udeležil tudi Odon Simonič, 
sicer tudi soustanovitelj in so-
lastnik Sipra. Pojasnil je, da je 
bil na oktobrski skupščini nad 
svojo razrešitvijo tik pred upo-

kojitvijo in nad imenovanjem 
dotedanjega tehničnega di-
rektorja za novega direktorja 
močno presenečen, tudi zato, 
ker so s tem dodatno oškodo-
vali občinski proračun. Podje-
tje Sipro, ki se ukvarja z upra-
vljanjem nepremičninam ter 
s proizvodnjo in z distribucijo 
toplotne energije, je v zasebni 
lasti, solastnice podjetja pa so 
tudi občine Spodnje Savinjske 
doline, med katerimi ima naj-
večji delež žalska.

Iz županovega 
kabineta
Da je bila sredina izredna 

seja, na kateri so želeli do-
končno razčistiti vse dvome in 
s tem tovrstne teme prenehati 
izpostavljati na rednih sejah, 
nesklepčna, osmih prisotnih 
svetnikov niti ni presenetilo. 
»Tako, da niso prišli na sejo, 
težav, ki jih je župan povzro-
čil sam izključno s svojim 
ravnanjem, ne bodo rešili. Če 
mislijo, da bodo z obstrukcijo 
zadeve pometli pod preprogo, 
se motijo,« je še opozoril sve-
tnik Lojze Posedel z Nestran-
karske liste za razvoj občine 
Žalec – Dajmo.

Iz županovega kabineta 
so se na dogajanje odzvali s 
sporočilom za javnost. Župan 
Janko Kos je v njem še enkrat 
poudaril, da je občinski svet 
na novembrski seji k imeno-
vanju Hane Šuster Erjavec 
za direktorico zdravstvene-
ga doma podal le soglasje, 
za njeno imenovanje pa je 
pristojen svet zavoda zdra-
vstvenega doma. Pravico do 
pravnega varstva imajo skla-
dno z zakonom le neizbrani 
kandidati. Glede druge točke 
izredne seje je zapisal, da je 
Občina Žalec ena od solastnic 
stanovanjskega sklada Sipra 
z lastniškim deležem malo 
manj kot 20 odstotkov in da 
je za razrešitev ter imenovanje 
direktorja pristojna skupščina 
tega podjetja. Direktorja Sipra 
torej ni razrešil župan.

ŠPELA OŽIR

Slatinski učenci odlično 
obvladajo angleško

ROGAŠKA SLATINA – V 
Londonu je bila 14-dnevna 
jezikovna olimpijada The 
British English Olympics 
(BEO), ki se je je udeležilo 
tudi sedemnajst učencev in 
učenk iz II. osnovne šole Ro-
gaška Slatina.

Med več kot sto ekipami 
so se učenci slatinske osnov-
ne šole uvrstili med osem 
najboljših. V štirinajstih tek-
movalnih dneh so pokazali 
znanje na desetih področjih, 
iz katerih je znanje nujno za 
razvoj otrok in mladine, iz-
popolnjevanje angleščine na 
takšnih tekmovanjih pa služi 
kot kompetenca, ki bo v pri-
hodnosti ključna.

Ravnateljica II. osnovne 
šole Rogaška Slatina Karla 
Škrinjarić meni, da so otro-

ci pridobili široko znanje: 
»Učenci so reševati spore ter 
ob tem ustvarjalno in kritično 
razmišljali. Pridobili so ogro-
mno pogajalskih spretnosti in 
znanja o prilagodljivem raz-
mišljanju, kar je ključno za 
sodobnega človeka.«

Tekmovanje je potekalo v 
sedmih kategorijah. Slatinski 
učenci so se dobro izkazali v 
vseh, izstopali pa so v dveh. V 
tako imenovanem »TED talku«, 
kjer so morali pripraviti idejo in 
jo v angleškem jeziku suvere-
no predstaviti, ter v razpravi, 
kjer so učenci svoje trditve tudi 
odlično argumentirali. Prislu-
žili so si namreč plaketo za 
najboljšo debatno ekipo. Ude-
leženec tekmovanja Benjamin 
Bendelja se je ob prejemu na-
grade odlično počutil: »Cela 

Slovenija je navijala za nas, 
mi pa smo ji povrnili s prejeto 
nagrado.« Ob tem je poudaril, 
da zmorejo še več: »Mislim, 
da smo bili dovolj pripravljeni, 
čeprav nikoli ni vse popolno.« 
Slovesen sprejem udeležencev 
v Rogaški Slatini so pripravili 
v torek, 10. aprila, ko so jih 
glasno sprejeli starši, učitelji 
in ravnateljica Škrinjarić, ki 
je z uvrstitvijo svojih učencev 
zelo zadovoljna. »Učenci so 
se naučili učiti z notranjo mo-
tivacijo, hrepeneli so po tem, 
da ustvarijo nekaj novega in 
drugačnega. Iz tega dogodka 
smo se lahko vsi nekaj naučili, 
od zaposlenih v šoli, otrok in 
staršev naših otrok, ki so izje-
mno sodelovali,« je še dodala 
ravnateljica.

ANJA HOHLER
Foto: FB II. OŠ Rogaška 
- Jezikovna olimpijada 

v Angliji - BEO

Primus za ravnatelja
Na 22. posvetu Društva ravnatelj srednjih šol, višjih šol in dijaških domov Slovenije v 

Radencih je ravnatelj I. gimnazije v Celju dr. Anton Šepetavc za dolgoletno uspešno delo 
prejel najvišje stanovsko priznanje Primus – zaslužni ravnatelj. To je zanj po državni nagradi 
za življenjsko delo na področju srednjega šolstva (prejel jo je leta 2014) že drugo najvišje 
strokovno priznanje na državni ravni.

Med letošnjimi prejemniki nagrade iz regije je tudi Simon Konečnik, ravnatelj Srednje 
elektro in računalniške šole Šolskega centra Velenje. TC

Vedno več odpadkov ob 
ekoloških otokih

PREBOLD – Tradicionalne občinske akcije se je v soboto udeležilo 133 občanov. S 
pomočjo občine so jo organizirali krajevni odbori, ki so poskrbeli za čiščenje vsak na 
svojem območju. Skupaj so zbrali za več traktorskih prikolic odpadkov.

Na hribovitem območju Marija Reke je pri čiščenju organizirano pomagala Lovska družina 
Prebold, v čistilni akciji pa je sodelovalo tudi več drugih društev. Občina Prebold je fi nancirala 
vreče za odpadke in zaščitne rokavice ter poskrbela za malico za vse udeležence. Predsedniki 
krajevnih odborov opažajo, da je v naravi vedno manj večjih kosovnih odpadkov, žal pa je še 
vedno veliko manjših. Nekateri občani kljub dostopnosti urejenega odlagališča v Latkovi vasi 
še vedno odlagajo odpadke v manj vidnih grapah ob cestah v hribovitem območju Matk in 
Marija Reke ter občasno tudi v gmajni ob Savinji. Udeležencem je v soboto omenjena odla-
gališča večinoma uspelo očistiti. Vedno večja težava postajajo tudi ekološki otoki. Nekateri 
občani namreč odpadkov ne odlagajo v za to namenjene zabojnike, pogosto pa na ekoloških 
otokih puščajo tudi razne nesortirane, kosovne in celo nevarne odpadke. Vse to morajo nato 
pospravljati občinski komunalni delavci. ŠO

Udeleženci jezikovne olimpijade z učiteljicami, ki so jih spremljale.
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April je posvečen knjigam. Festival 
Slovenski dnevi knjige in noč knjige 
je včeraj ponudil že dva dogodka, še 
več jih bo do 23. aprila, ko bo več 
dogodkov na noč knjige. Glavni celj-
ski organizatorki Osrednja knjižnica 
Celje in Knjigarna Antika ponujata 
pestro dogajanje v knežjem mestu.

V Osrednji knjižnici Celje je ves april 
posvečen knjigi, in sicer že od 2. aprila, 
ko so obeležili mednarodni dan knjig za 
otroke. Tudi ta teden so namenili pouda-
rek mladini in pravljičnemu doživljanju 
sveta knjig. Seveda bodo pripravili prire-
ditve tudi za odrasle. Osrednji dogodek 
bo v ponedeljek, 23. aprila. »Na ploščadi 
pred knjižnico bo knjižni sejem Knjiga 
išče bralca, to je sejem izmenjave knjig. 
Na ta dan bomo novim uporabnikom po-

darili brezplačno članarino v knjižnici. 
Novi bralci knjig bodo dobili enoletno 
članarino,« je razložil Kristian Koželj 
iz celjske knjižnice.

Bogat program bo tudi v knjigarni 
Antika, ki že od začetka sodeluje pri 
organizaciji festivala Slovenski dnevi 
knjige. Od srede je, kot smo že vajeni, 
pred Mestnim kinom Metropol pokrita 
knjižna tržnica, kjer ponujajo knjige 
po ugodnih cenah. »Kot vemo, so ne-
katere knjige težko dostopne, na tej 
tržnici so knjige od enega evra naprej. 
Vsaj po naših izkušnjah je knjižni tr-
žnica dobro zaživela. Ljudje si vzame-
jo čas in nakupijo več knjig. Vsa leta 
smo zadovoljni z obiskom tržnice, ki 
bo odprta skoraj cel dan,« je razložil 
lastnik knjigarne Antika Božo Mulej.

V izložbi knjigarne so razstavljene 
knjige Ivana Cankarja, saj je letošnje 
leto posvečeno velikanu slovenske 
literature. Danes popoldne bo odpr-
tje razstave portretov Ivana Cankar-
ja avtorja Borija Zupančiča. Osrednji 
dogodek bo prav tako 23. aprila, ko 
bo na noč knjige tudi večer popu-
stov. Ta večer bo tudi predstavitev 
literarno-teoretične monografije o 
slovenski urbani poeziji avtorja dr. 
Zorana Pevca.

Kot sta poudarila oba predstavni-
ka organizatork, je festival Slovenski 
dnevi knjige čas, ko knjigo postavimo 
na prvo mesto in ko knjige potujejo 
iz knjižnic in knjigarn do novih upo-
rabnikov.

BGO

Risani film preplavil Celje
Pregledna razstava Slovenski animirani film 2006–17 v Galeriji sodobne umetnosti Celje

Da ima animirani film 
v Celju svoje občinstvo, 
je bilo mogoče opaziti ob 
množičnem obisku odprtja 
razstave Slovenski animi-
rani film 2006–17 v celjski 
galeriji sodobne umetnosti 
kot tudi ob še večjem obi-
sku v Mestnem kinu Metro-
pol na 2. reviji animiranega 
filma. Slovenski animirani 
film se že vrsto let postavlja 
ob bok svetovni produkciji, 
četudi niti pod razno nima 
enakih finančnih možno-
sti.

Sprehod po Galeriji sodob-
ne umetnosti Celje je trenu-
tno sprehod po enajstih letih 
slovenskih risanih filmov. 
Na prvi skupinski pregledni 
razstavi Slovenski animira-
ni film 2006–17 je mogoče 
videti dela v različnih teh-
nikah 22 avtorjev in avto-
ric ter na enem mestu tudi 
razvoj in stanje sodobnega 
slovenskega animiranega fil-
ma. »Slovenski film je v tem 
obdobju doživel obdobje 
precejšnjega razcveta. Pro-
dukcija je bila tako obsežna, 
da smo zelo hitro vedeli, da 
bomo galerijske prostore 

brez težav namenili pred-
stavitvi tega področja. Idejo 
kustosinje celjske galerije 
Irene Čerčnik in Igorja Pras-
sla, programskega direktorja 
mednarodnega festivala ani-
miranega filma Animateka, 
smo podprli tudi v Društvu 
slovenskega animiranega fil-
ma, ki je z Zavodom Celeia 
Celje soorganizator razsta-
ve,« je pobudo za razstavo 
razložil predsednik Društva 
slovenskega animiranega fil-
ma Matija Šturm.

Razstava, ki je delo biroja 
za komuniciranje Pikto, je 
zelo interaktivna. Videti je 
mogoče skice in risbe, zgod-
borise, originalne lutke in 
dele scenografij za lutkovne 
in kolažne animirane filme 
ter digitalne printe za raču-
nalniško animirane filme, 
prvič je mogoče videti, kako 
nastajajo animirani filmi, in 
se poučiti o različnih tehni-
kah animacije.

Sedemsto 
navdušencev nad 
risanimi filmi
Po petkovem odprtju raz-

stave je sledil premik v celj-

ski Mestni kino Metropol, 
kjer so si obiskovalci lahko 
v dveh dneh ogledali drugo 
revijo slovenskega animi-
ranega filma. Dopoldanske 
projekcije so bile namenjene 
mlajšim, popoldanske starej-
šim. Zajeto je bilo obdobje 
kratkih filmov od leta 2014. 
»V dveh dneh je bilo pri-
kazanih več kot šestdeset 
animiranih filmov različnih 
zvrsti in produkcij. Program 
je obsegal tako projekcije za 
vrtčevske otroke in učence 
kot za dijake in odrasle. Vso 
ustvarjalno energijo, ki je si-
jala s platna, je težko povzeti 
v tako kratkem času, ostaja 
pa občutek, da smo gledali 
nekaj presežnega in nepono-
vljivega. Tudi z obiskom smo 
zadovoljni, saj si je filme v 
dveh dneh ogledalo pribli-
žno sedemsto ljudi,« je do-
gajanje povzel programski 
vodja Mestnega kina Metro-
pol Samo Seničar.

Da si je mogoče ogledati 
toliko filmov, je res never-
jetno za slovenski prostor. 
»Pred desetimi leti si te šte-
vilke nikakor nismo mogli 
predstavljati. Nedvomno 

Hiška iz animiranega filma Mulc – Frača režiserja in scenarista Kolje Sakside.

Navdih za like v animirenem filmu Čikorja an`kafe je priljubljen zasavski ilustrator in animator Dušan 
Kastelic našel v obrazih »knapovskih« marionet iz Hrastnika. Kastelic je s filmom Celica na festivalu 
Cinequest marca letos zmagal v kategorijah kratkega animiranega filma in kratkega pripovednega filma 
ter se s tem kvalificiral za nagrado oskar.

spodbudno za nadaljnji 
razvoj je, da se ob količini 
dviguje predvsem kakovost, 
ki slovenski animirani film 
postavlja ob bok sodobni 
svetovni produkciji,« se je 
pohvalil Igor Prassel. Pou-
daril je, da slovenski animi-
rani film doživlja preporod.

Slovenski uspehi 
vidni tudi v tujini
Nedvomno se domača 

produkcija ne bi zmogla 
profesionalizirati do te mere 
brez inštitucionalne podpo-
re. Slovenski filmski center 
in javna slovenska televizija 
imata redne razpise, vedno 
več je tudi avtorjev in avto-
ric, ki so ustanovili svoje 
studie ter se prijavljajo na 
razpise in so na njih uspe-
šni. Uspešni so tudi na med-
narodnih festivalih in tako 
nosijo ime slovenske kine-
matografije po svetu. Stal-
ni javni razpisi so ustvarili 
podlago za obstoj teh stu-
diev in preprečili, da bi se 
večina talentiranih mladih 
upov selila v tujino, tako 
kot sta to naredila Darko 
Masnec in Rok Predin. Po 
uspešnem študiju v Nemči-

ji se je vrnila Špela Čadež 
in ustanovila svoj avtorski 
studio. Na razstavi so med 
drugim na ogled tudi lut-
ke, s katerimi je Čadeževa 
ustvarila napovednik za 
novo sezono priljubljene 
Netflixove serije Oranžna 
je nova črna (Orange is the 
New Black).

Le en celovečerni 
risani film
Če smo pred časom uživa-

li ob celovečernem animira-
nem tujem filmu Z ljubezni-
jo, Vincent, se v Sloveniji 
lahko pohvalimo le z enim 
celovečernim animiranim 
filmom Socializacija bika iz 
leta 1998. »Težava v Sloveniji 
je, da se animirani film enači 
z risanko, zadnje čase pa na-
staja vedno več tovrstnih fil-
mov za odrasle, tako da lah-
ko tudi z animiranim filmom 
predstavimo resno temo,« je 
razložil težavo Prassel.

»Tako celovečerni kot ani-
mirani film sta tek na dolge 
proge, morda je animacija 
vseeno maraton. Od ideje 
do uresničitve in prikazova-
nja filma v Sloveniji preteče 
preveč časa, ustvarjalci pa 

delajo v nezavidljivih razme-
rah. Pravzaprav smo lahko 
srečni, da z majhnimi vložki 
v film gledamo vedno boljše 
domače filme, a na dolgi rok 
takšen model sofinanciranja 
kulture ne bo vzdržen. Kljub 
velikemu multiplikativnemu 
učinku kulture se vanjo in v 
kader vlaga vedno manj,« je 
nekoliko kritično na sloven-
ski animirani film pogledal 
Samo Seničar in ponosno 
dodal, da je zelo vesel, da se 
je tako velik dogodek zgodil 
izven Ljubljane. Že zdavnaj 
so vrednost slovenskega ani-
miranega filma prepoznali 
v Celju. Celjska kustosinja 
Ireni Čerčnik in Igor Prassel 
sta že pred desetimi leti pri-
pravila razstavo Strip in ani-
mirani film. »Daljnovidnost 
kustosinje je šele zdaj prišla 
do pravega izraza,« se je ku-
stosinji za podporo zahvalil 
Igor Prassel.

Pregledna razstava Sloven-
ski animirani film 2006–17 
bo na ogled do 17. junija, ob 
tem so in še bodo pripravili 
tudi nekaj spremljevalnih 
dogodkov.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: SHERPA

Oblika in barva, 
ki se dopolnjujeta

Od 6. aprila je v dvorcu Strmol v Rogatcu na ogled raz-
stava z naslovom Oblika in barva, kjer svoja dela razsta-
vljata slikarka Erna Ferjanič in kiparka Nivea Kofol.

Slike avtorice Erne Ferjanič predstavljajo ekspresijo na 
temo sonce: »Gre za izjemno koloristične oziroma barvite 
slike, ki v toplih barvah predstavljajo občutja ob gledanju 
sonca od jutra do večera, in sicer v različnih fazah sončne 
svetlobe. Svetloba se na slikah odraža skozi obliko barve. 
Pri ustvarjanju sem se ukvarjala tako z likovnimi oblikami 
kot barvo.« Kiparka Nivea Kofol je razstavo dopolnila z 
različnimi materiali in vse popestrila še z raznovrstnimi 
oblikami. Slikarka Erna Ferjanič je o razstavljenih kipih 
Kofolove povedala: »Tudi pri kipih gre za barvo, ki je od-
visna od materialov, ki jih kipar uporabi. V tem primeru 
je kiparka uporabila beli in rdeči marmor, glino in les, 
ki so lahko v različnih odtenkih in oblikah. Od nežnih, 
napetih, okroglastih in vse do šilastih in koničastih oblik. 
Kombinacija oblike in barve v slikah in kipih je izredno 
dopolnjujoča.« Razstava bo v dvorcu Strmol na ogled do 
4. maja.

ANJA HOHLER

Teden, ko kupujemo knjige
23. Slovenski dnevi knjige in noč knjige
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Letos obeležujemo sto-
letnico smrti slovenskega 
literarnega velikana Iva-
na Cankarja. Spomin nanj 
bodo obeležili tudi v Ce-
lju, največ dogodkov bo 9. 
maja, a večdnevno dogaja-
nje se je začelo že ta teden.

Pobudo za organizacijo 
Cankarjevih dni v Celju je dal 
predsednik Društva sloven-
skih pisateljev Ivo Svetina, 
ki se je obrnil na podjetje Fit 
media oziroma na Jožeta Vol-

fanda kot glavnega pobudnika 
in organizatorja Veronikine 
nagrade, da bi zbral ljudi, ki 
bi bili pripravljeni sodelovati. 
»Ali ne bi bilo dobro, da bi dan 
pred rojstnim dnevom Ivana 
Cankarja organizirali mara-
tonsko branje poezije? Mi smo 
bili za in o tem smo obvestili 
številne kulturne ustanove, 
ki so bile pripravljene sode-
lovati. Povedati vam moram, 
da je bil odziv tako dober, 
da smo lahko pripravili pro-

gram od aprila do junija,« je 
razložil celjski kulturnik Jože 
Volfand. V tem času bo na 
različnih mestih več kot 25 
prireditev. »Mislim, da takšne 
serije kulturnih dogodkov, 
branj, srečanj, literarno nav-
dahnjenih dogodkov v Celju 
še ni bilo. Posebno priznanje 
vsem tistim, ki so se odzvali 
povabilu. Celje bo na odru s 
tistimi, ki bodo letos dostojno, 
kulturno sodelovali v Cankar-
jevem letu. Mi smo za slogan 

Gledališče Velenje letos 
obeležuje 55 let. Ob jubile-
ju so člani društva minuli 
torek povabili k ogledu do-
kumentarnega filma, ki je 
med drugim spomnil na 76 
premier, več kot 560 pono-
vitev in na več kot 200 so-
delavcev te gledališke hiše. 
Nekateri so ji zvesti vse od 
ustanovitve.

Z gradnjo Velenja in tam-
kajšnjega doma kulture so 
se konec petdesetih let zače-
le spremembe tudi na odr-
skih deskah. Leta 1962 se je 

s prvo celovečerno predsta-
vo Miklova Zala predstavil 
mladinski oder.

Doslej je Gledališče Ve-
lenje uprizarjalo tako kla-
sična dramska besedila kot 
moderne izvedbe in prired-
be različnih žanrov. Sicer 
pa velenjski gledališčniki 
pri izbiri besedil pred mo-
dne usmeritve in dobičkar-
stvo postavljajo kakovost. 
Zanimivo je, da so člani 
tega kulturnega društva 
največkrat uprizorili kar 
svojo prvo predstavo, torej 

Miklovo Zalo. To so pono-
vili vsaj 46-krat. Med bolj 
priljubljenimi igrami sta 
bili po besedah Čretnika, 
dolgoletnega člana dru-
štva, še Pacienti v čakalnici 
in Mišo frajer, Janko hajer.

V Gledališču Velenje 
so doslej sodelovali s šte-
vilnimi režiserji. Igralsko 
zasedbo danes sestavlja-
jo nekateri mlajši člani, a 
tudi igralci, ki sodelujejo 
vse od začetka. Ekipa je 
gostovala po vsej državi, 
po mestih nekdanje Jugo-

slavije, v Nemčiji, Avstriji 
na Češkem in Švedskem. 
Večkrat se je udeležila tudi 
območnih in državnih gle-
daliških srečanj, kjer je bila 
tudi nagrajena.

Pobrskali po 
arhivih
»Gledališče v vsem tem 

času ni bilo le ogledalo 
družbe, temveč tudi mesta. 
Ves čas so ga zvesto podpi-
rali tako gledalci kot lokal-
na skupnost,« pravi dolgo-
letni član Karl Čretnik, ki 

je dal idejo, da obletnico 
pospremijo z dokumentar-
nim filmom in da številne 
zanimivosti rešijo pred 
pozabo. Na filmski trak je 
želel ujeti predvsem vseh 
200 ljudi, ki so pomagali 
pisati zgodbo velenjskega 
gledališča. »Ves čas smo 
močno povezani, smo pri-
jatelji, zavzeto se vključu-
jemo v delo društva. To 
prikazujejo fotografije in 
posnetki, ki smo jih strnili 
v 55 minut.«

Čretnik je prispeval ide-

jo za film, skupaj z njim 
je scenarij snoval še Tomo 
Čonkaš iz Studia Mozaik, 
ki se je podpisal tudi pod 
režijo filma. Scenarist in 
avtor veznega besedila je 
Jože Krajnc. Ustvarjalci fil-
ma so uporabili fotoarhiv 
Gledališča Velenje in nje-
govih članov, uporabili so 
tudi posnetke iz filmskih 
arhivov Mestne občine 
Velenje, VTV Studia, RTV 
Slovenije, Studia Mozaik in 
Gledališča Velenje.

TINA STRMČNIK

Ivan Cankar vabi na skodelico kave
»O, domovina, ko 
te je Bog ustvaril, 
te je blagoslovil z 
obema rokama in 
rekel: ›Tod bodo ži-
veli veseli ljudje!‹«
(Ivan Cankar:
Kurent)

izbrali Ivan Cankar vabi na 
skodelico kave.«

V torek je srednja gradbena 
šola na Savinjskem nabrežju 
že pripravila prostorsko in-
štalacijo, sledila je razstava 
knjig Ivana Cankarja v Anti-
ki. Več kot dvajset pesnikov 
in pesnic bo maja obiskalo 
Celje. »Pri nas bo središče 
dogajanja v čast Cankarjeve-
ga rojstnega dne, zaključek 
jubilejnega leta bo na Vrhni-
ki. Zelo sem vesel, da je slo-

vensko pisateljsko društvo 
prav naše mesto izbralo za 
tisto, kjer bomo brali poezi-
jo.« Veliko bo spremljeval-
nih dogodkov. Med drugim 
bomo razdelili pet tisoč knji-
žnih kazal s Cankarjevimi 
citati vsem tistim, ki bodo 9. 
maja obiskali oba recitala. Za 
marsikoga bo zanimiva pro-
menada kostumiranih likov 
Cankarjevih dram, ki so jih 
uprizorili v SLG Celje.

BGO

Že 55 let ogledalo družbi in mestu
Gledališče Velenje ob svojem jubileju povabilo k ogledu dokumentarnega filma

ŠENTJURJEVO 2018

PROGRAM PRIREDITEV

Petek, 21. april

Sobota, 21. april

Petek, 27. april

Sreda, 2. maj

SVETA MAŠA
Lokacija: 	 Župnijska	cerkev	sv.	Jurija
Čas: 	 	 10.00	 	
Organizator:		 Župnija	Šentjur

Četrtek, 26. april
28. ŠENTJURJEVA REVIJA ODRASLIH PEV-
SKIH ZBOROV 
Vstopnina	5,00	EUR.
Lokacija: 	 Ipavčev	kulturni	center
Čas: 	 	 19.00	 	
Organizator: 	 OI	JSKD	Šentjur

XII. RAZSTAVA STARODOBNIH AVTOMOBI-
LOV IN MOTORJEV
Lokacija:		 Šentjur,	Železniška	postaja
Čas:	 	 8.00—16.00
Organizator:		 Klub	starodobnikov		
	 	 Večno	mladi	Šentjur

JURJEV ETNO KONCERT NA BOTRIČNICI
Nastopila	bo	skupina	GETONKA.	Po	prireditvi	
bo	pogostitev	Šolskega	centra	Šentjur.
Lokacija: 	 cerkev	Marije	sedem	ža	
	 	 losti	na	Botričnici
Čas:	 	 19.00
Organizator: 	 OI	 JSKD	 Šentjur,	 Mestna	
skupnost	Šentjur,	Šolski	center	Šentjur

Nedelja, 22. aprilDRUŠTVENA TRŽNICA
Predstavitev	društev	iz	Šentjurja.
Lokacija: 	 Zgornji	trg	
Čas: 	 16.00	
Organizator: 	 Turistično	 olepševalno	
društvo	Šentjur

POSTAVITEV MLAJA V ZGORNJEM TRGU NA 
TRADICIONALNI NAČIN 
Lovska	družina	Šentjur	bo	za	obiskovalce	sku-
hala	pravi	lovski	golaž.
Lokacija: 	 Zgornji	trg	
Čas: 	 16.30	
Organizator: 	 Mestna	 skupnost	 Šentjur,	
Konjerejsko	društvo	Šentjur,	prebivalci	Kamene-
ga,	PGD	Loka	pri	Žusmu,	PGD	Gorica	pri	Slivnici,	
PGD	Sv.	Štefan,	Lovska	družina	Šentjur

RAZGLASITEV IPAVČEVIH VIN 
Lokacija: 	 prireditveni	šotor	pred		
	 	 Galerijo	Zgornji	trg
Čas:	 	 19.00	
Organizator: 	 Občina	Šentjur

PODELITEV DIPLOM ZA OCENJENA VINA 
LETNIKA 2016 IN PRIZNANJ ZA NAJBOLJŠE 
SALAME IN KRUH 
Lokacija: 	 prireditveni	šotor	pred		
	 	 Galerijo	Zgornji	trg	
Čas: 	 19.30	
Organizator: 	 Vinogradniško	 društvo	
Šentjur,	Društvo	kmetic	Mavrica

ŠENTJURJEV SEJEM
Izdelki	 domače	 in	 umetnostne	 obrti,	 kulinarične	
dobrote,	vinska	ponudba,	izdelki	iz	usnja,	lanu	in	
ovčje	 volne,	 čebelarski	 in	 medičarski	 proizvodi,	
lončarski	izdelki,	kmečko	orodje,	leseno	orodje	in	
kovaški	izdelki	…
Lokacija: 	 Ulica	skladateljev	Ipav-	
	 	 cev
Čas:	 	 8.00–20.00
Organizator: 	 TIC	Šentjur

TEKMOVANJE V KUHANJU »ŠENTJURJEVE 
KISLE ŽUPE« 
Tekmujejo	 ekipe	 krajevnih	 skupnosti	 občine	
Šentjur.
Lokacija: 	 Ulica	skladateljev	Ipav-	
	 	 cev,	pred	hišo	št.	17
Čas:	 	 8.00	(12.00	razglasitev		
	 	 rezultatov)
Organizator: 	 Mestna	skupnost	Šentjur

JURIJEV POHOD
Zbirno mesto:	 pred	 Osnovno	 šolo	 Franja	
Malgaja	Šentjur
Potek:		 OŠ–Rozalija–Botričnica–Zgornji	trg
Čas:	 	 9.00
Organizator: 	 Osnovna	šola	Franja	Malga-
ja	Šentjur

TEKMOVANJE V BALINANJU ZA POKAL ŠEN-
TJURJEVEGA
Lokacija:	Balinišče	 Šentjur,	 Športni	 park	 Šen-
tjur
Čas:	 9.00
Organizator:	Balinarsko	društvo	Šentjur

JURČKOVANJE
Lokacija: pod	kostanji	in	Ipavčev	vrt	
Čas:	 	 10.00–16.00	
Organizator: 	 Društvo	prijateljev	mladine	
Šentjur,	Mestna	skupnost	Šentjur

ŠENTJURJEVE IGRE 
ŠentJurjeve	igre	ekip	krajevnih	skupnosti.
Lokacija:	Ulica	skladateljev	Ipavcev	
Čas:	 	 14.00
Organizator: 	 Mestna	skupnost	Šentjur

TEKMOVANJE V VLEČENJU VRVI ZA PREHO-
DNI POKAL ŠENTJURJEVEGA
Lokacija: 	 Ulica	skladateljev	Ipav-	
	 	 cev
Čas:	 	 17.00	
Organizator: 	 Športno	društvo	Šentjurski	
korenjaki

XVIII. REVIJA NARODNOZABAVNIH ANSAM-
BLOV IN PEVCEV OBČIN ŠENTJUR IN DOBJE
Nastopili	 bodo	 narodnozabavni	 ansambli,	 ki	
imajo	vsaj	enega	člana	občana	iz	občine	Šentjur	
ali	Dobje,	 in	sicer:	KOZJANSKI	LUMPI,	VŽIG,	
JUG,	PIK,	ANSAMBEL	SIMONA	GAJŠKA,	ŠEN-
TJURJSKI	MUZIKANTI,	LUNCA,	STOP,	MUR-
NI	in	OKROGLI	MUZIKANTI.
Lokacija: 	 prireditveni	šotor	pred		
	 	 Galerijo	Zgornji	trg	
Čas:	 	 18.00
Organizator:		 Mestna	skupnost	Šentjur

ŠENTJURJEVA VESELICA Z 
ANSAMBLOM OKROGLI 

MUZIKANTI

Lokacija: 	 prireditveni	šotor	pred		
	 	 Galerijo	Zgornji	trg	
Čas:	 	 20.00	(do	4.00)
Organizator: 	 Gostišče	Bohorč

V soboto, 21. aprila, bo vsake pol ure vozil turistični vlakec po krožni poti med Železniško postajo Šentjur in Zgornjim trgom. Vse obiskovalce, ki boste v Šentjur prišli z avtomobilom 
naprošamo, da parkirate na javnih parkirnih mestih. Prispevek za vožnjo bo 1,00 evro.

V soboto bo dan odprtih vrat muzejskih zbirk Rifnik in njegovi zakladi, New swing quartet, Ipavčeva hiša, Muzej južne železnice ter dan odprtih vrat Društva likovnih ustvarjalcev Rifnik Šentjur.

ŠENTROCK
Igrajo:	 Joker	 out,	 Leteči	 Potepuhi,	 Zablu-
jena	 generacija,	 Balkan	 Boys	 in	 Big	 Foot	
Mama
Lokacija:		 Šentjur,	 prireditveni	 šotor	
na	parkirišču	za	Občino.
Čas:	 	 21.00	(do	4.00)
Organizator: 	 ŠKMŠ
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V gozdovih 
katastrofa 
za katastrofo
Žledolom, napad podlubnikov in vetrolom – Bodo lastniki 
poškodovanih gozdov prehiteli lubadarjevo uničevanje?

Najbrž največje bogastvo Slovenije je pogostokrat ogrože-
no. Slovenske gozdove je leta 2014 prizadel žledolom, lani 
decembra še vetrolom. Žled je uničeval predvsem v Šaleški 
dolini in spodnjem delu Zgornje Savinjske doline, lanski 
silovit veter je najhuje pometal v njenem zgornjem delu. In 
kaj te ujme pomenijo za naše gozdove oziroma za nas ljudi?

V gozdovih je po vetrolomu 
nastalo opustošenje. 
Foto: SHERPA

Na državni ravni je vetro-
lom povzročil največ škode 
na Notranjskem in Koče-
vskem, sledi gozdnogospo-
darsko območje Nazarje, 
kjer je bilo poškodovanih 262 
tisoč kubičnih metrov lesne 
mase. To je celo nekoliko več 
kot na Koroškem. Na goz-
dnogospodarskem območju 

Celje (ki obsega tudi spodnje-
savinjsko, laško, konjiško in 
obsoteljsko območje) je bila 
škoda veliko manjša, saj je 
bilo poškodovane »le« 19 tisoč 
kubičnih metrov lesne mase.

Za veliko kmetov v Zgor-
nji Savinjski in Šaleški dolini 
so gozdovi pomembna go-
spodarska osnova njihovih 

Sanirana le petina 
poškodovanega gozda
Pomanjkanje delavcev otežuje spravilo lesa – Z vedno višjimi temperaturami 
vedno večja nevarnost razširitve lubadarjev

Decembrski vetrolom je 
najbolj prizadel območje Sol-
čave in Luč. Samo v teh dveh 
občinah je sila vetra zrušila 
več kot 176 tisoč kubičnih 
metrov lesa, kar je skoraj pet-
kratnik povprečnega letnega 
poseka lesa na tem območju. 
Lastnikom gozdov je zaradi 
dolgotrajne snežne odeje, 
pretežne visokogorske lege 
gozdov in pomanjkanja uspo-
sobljenih delavcev do zdaj 
uspelo sanirati le 20 odstot-
kov poškodovanih gozdov. Z 
vedno višjimi temperatura-
mi je zato tveganja za razvoj 
podlubnikov vedno več.

Lastniki gozdov na območju 
luške enote Zavoda za gozdove 
Slovenije so se odprave posle-
dic močnega vetra lotili takoj 
po koncu prvih najnujnejših 
intervencijskih del. Zaradi 
obilnega sneženja so jo morali 

Vodja luške enote Zavoda za gozdove Slovenije Alja Žunter pravi, da vsi lastniki gozdov, ki so bili prizadeti 
v vetrolomu, pospešeno odpravljajo posledice. Sanacija se zaradi velikih količin snega in težke dostopnosti 
gozdov v visokogorju na določenih delih ni niti začela. (Foto: arhiv Alje Žunter)

nato februarja za približno me-
sec prekiniti. V nižinskih pre-
delih so se nato sanacije lahko 
ponovno lotili v drugi polovici 
marca, s kopnenjem snega pa 
se pomikajo tudi v višje pre-
dele. Vodja krajevne enote v 
Lučah Alja Žunter pravi, da 
jim je kljub velikemu prizade-
vanju do zdaj uspelo očistiti le 
20 odstotkov poškodovanih 
gozdov. Že zdaj je jasno, da 
jim vseh polomljenih dreves ne 
bo uspelo očistiti pravočasno. 
»Uslužbenci Zavoda za gozdo-
ve Slovenije najvišjih predelov, 
kjer je snega še vedno pol me-
tra, nismo niti še videli. Prve 
uradno ocenjene količine po-
drtega lesa – 176 tisoč kubičnih 
metrov – bodo zato zagotovo 
še višje.« V povprečnem letu 
na območju Luč in Solčave si-
cer posekajo od 38 do 40 tisoč 
kubičnih metrov lesa.

Lubadarji že 
dejavni
Z otoplitvijo nad 15 stopinj 

Celzija lubadarji že postajajo 
aktivni. Trenutni prednostni 
nalogi vseh tamkajšnjih lastni-
kov gozdov sta zato čimprej-
šnje spravilo poškodovanega 
in podrtega drevja ter prepre-
čitev razmnoževanja podlub-
nikov. »V prvi vrsti napadajo 
oslabel in poškodovan les. Če 
lastnikom ne bo uspelo pra-
vočasno očistiti poškodovanih 
območij, se podlubniki lahko 
razširijo še na ostala oslablje-
na, a še vedno vitalna drevesa. 
Smreke, ki jih napadejo, se po-
sušijo, odkupna cena takšnega 
lesa pa je veliko nižja.« Glede 
na izkušnje iz preteklih ujm se 
močno razmnožujejo in pov-
zročajo škodo še tri do štiri 
leta po naravni katastrofi.

Premalo delavcev 
in strojev
V teh dneh zato skoraj ni la-

stnika poškodovanega gozda, 
ki ne bi odpravljal posledic 
vetroloma. Lastniki manjših 
gozdnih površin, ki so sicer 
vajeni gozdnih opravil, goz-
dove čistijo sami, lastniki ve-
čjih površin, ki prevladujejo 
predvsem na Solčavskem, si 
pomagajo z najeto delovno 
silo in s stroji. A pri tem ne 
gre vse gladko. Izvajalcev seč-
nje in spravila lesa močno pri-
manjkuje. Naročila imajo že 
za junij in julij. Velik problem 
predstavlja tudi pomanjkanje 
primernih strojev za sečnjo in 
žičnic, ki jih sicer mnogi pri-
dobijo iz bližnje Avstrije. S 
pomočjo strokovnih delavcev 
Zavoda za gozdove Slovenije 
si jih prizadevajo sposoditi v 
drugih delih Slovenije, a jih 
tudi tam ni dovolj na razpo-
lago. Žunterjeva ob tem še 
opozarja, da je sanacija bi-
stveno težja, napornejša in 
nevarnejša kot redna sečnja, 
zato zanjo niti niso primerni 
vsi delavci.

Cene zaenkrat iste
Večina uničenega lesa v 

tem delu Zgornje Savinjske 
doline je smrekovine. Po oce-
nah Žunterjeve gre za žagan 
les prve in druge kakovosti, 
na določenih območjih tudi 
za slabšega, ki se je porušil 
zaradi že predhodno slabega 
stanja. Lastniki gozdov ga 
večinoma prodajajo v Av-
strijo, le v manjšem obsegu 
slovenskim žagam, ki so v 
primerjavi z avstrijskimi ve-
liko manjše in zato tako veli-
kih količin niti niso sposobne 
predelati. Odkupne cene se 
zaradi nedavne naravne ne-
sreče do zdaj še niso znižale, 
ne vedo pa še, kaj bo sledilo 
konec aprila, ko se bo kon-
čalo trimesečno obdobje, na 
kolikor Avstrijci uravnavajo 
cene lesa.

ŠPELA OŽIR

Spremenjena podoba 
Logarske doline
Plesnikovim pri spravilu podrtega drevja pomagajo avstrijski delavci

Zaradi vetroloma je Logarska dolina na določenih mestih 
podobna divjini. Štori dreves so izruvani in obrnjeni, hlodovina 
leži vsepovsod, na posledice decembrskega vetroloma opozarja 
domačin Darko Plesnik. Koliko gospodarske škode jim je vre-
menska ujma povzročila, še ni znano, vendar upa, da jim bo pri 
obnavljanju gozdov priskočila na pomoč tudi država.

Družini Plesnik je vetrolom 
največ škode povzročil v goz-
dovih po dnu doline.

Družina Plesnik je lastnica 
približno 200 hektarjev gozda, 
ki se razprostira v sredinskem 
delu Logarske doline vse do 
Matkovega in Robanovega kota 
na drugi strani. Ukvarjajo se z 

gozdarstvom, s turizmom in 
kurilnico na sekance, s katero 
ogrevajo ta del doline. Vetrolom 
jim je povzročil največ škode v 
gozdovih po dnu doline. Uni-
čil jim je približno štiri tisoč 

kubičnih metrov smrekovine 
in približno dva tisoč kubičnih 
metrov bukovega lesa. Odprave 
posledic so se lotili zelo hitro, 
zato jim je uspelo najti avstrij-
ske delavce, ki razpolagajo s 
primernimi stroji. »Olajševalna 
okoliščina je, da je večina po-
drtega lesa na ravnini in je zato 
delo mogoče s stroji. Obenem 
gre za profesionalne gozdarje, 
ki so kos nalogi,« pove Darko 

Plesnik, ki ocenjuje, da jim bo 
v ravninskem delu uspelo pra-
vočasno sanirati poškodovan 
smrekov gozd, v višjih predelih 
pa bosta sečnja in spravilo lesa 
še morala nekaj časa počakati. 
A kot še dodaja Plesnik, gre v 
tem primeru predvsem za bu-
kov gozd, kjer se s spravilom 
zaradi nevarnosti razvoja pod-
lubnikov niti ne mudi tako zelo.

ŠO
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Gozdovi imajo za človeka ogromen po-
men in na našem območju jih je na srečo 
zelo veliko. Les iz gozdov od nekdaj služi 
kot človekov gradbeni material, iz njega 
je bilo – že v časih pred plastiko – tudi ve-
liko delov delovnega orodja. Iz gozda od 
nekdaj dobivamo kurivo, ki nas pozimi 
greje, v njih nabiramo različne gozdne sadeže, lovimo živali, 
se rekreiramo … Gozdovi skrbijo za boljši zrak in še bi lahko 
naštevali. Toda gozdovi so v zadnjih letih zaradi vedno novih 
katastrof delno ogroženi.

Lastniki, ki morajo skrbeti, da je v gozdovih vse tako, kot 
mora biti, z njimi nimajo ravno sreče. Povzročajo jim sive lase. 
Trenutno se lastnikom gozdov mudi, da bodo prehiteli podlub-
nike, ki se začnejo v toplejšem spomladanskem vremenu odlič-
no počutiti. Toda ni vse tako, kot bi moralo biti, saj izvajalcev 
za čiščenje manjka in jih morajo celo »uvažati« s senčne strani 
Alp. Po drugi strani grozi država z denarno kaznijo tistim la-
stnikom gozdov, ki ne bodo poskrbeli za sanacijo. Podlubniki 
seveda povzročajo daleč največ škode lastnikom gozdov, kjer se 
pojavijo, saj je napaden les vreden polovico manj od zdravega.

Ob vsem opisanem se seveda pojavlja vprašanje o povezano-
sti med človekovim globalnim uničevanjem okolja in ujmami, 
ki smo jim priča. Človeštvo je danes na takšni stopnji razvoja, 
ki posredno vpliva na njegovo samouničevanje. Kdaj bo to 
uspelo ustaviti, preseči?

V gozdovih 
katastrofa 
za katastrofo
Žledolom, napad podlubnikov in vetrolom – Bodo lastniki 
poškodovanih gozdov prehiteli lubadarjevo uničevanje?

doline. Žled je poškodoval 
več listavcev kot iglavcev. 
Sanacija po njem je bila veči-
noma končana že konec leta 
2015.

»Po vetrolomu smo takoj 
začeli sanacijo, precej dela je 
bilo opravljenega že januarja. 
Sanacija se je februarja zara-
di slabega vremena ustavila, 
zdaj se nadaljuje,« je o odpra-
vljanju lani nastale škode po-
vedal Breznik. Nazarska ob-
močna enota lastnike gozdov 
k sanaciji posebej spodbuja, 
vendar izvajalcev primanjku-
je. »Upam, da bo vsaj v nižjih 
legah v gozdovih pospravlje-
no do sredine ali v najslabšem 
primeru do konca maja, saj se 
bo tam lubadar pojavil prej. V 
višjih predelih mora biti po-
spravljeno vsaj do konca juni-
ja,« opozarja vodja nazarske 
območne enote.

Breznik pravi, da so bile na 
območju nazarske območne 
enote zavoda za gozdove kar 
tri katastrofe, saj se je pojavil 
tudi povečan napad podlub-
nikov. »Dosedanje katastrofe 
niso povzročile tega, da bi bili 
prihodki od gozdov bistveno 
manjši. Izjema so lastniki 
manjših površin gozda, ki jim 
je lahko katera od katastrof 
uničila večino lesne mase. Ti 
ne bodo mogli na prihodek 
od gozda računati še več 
let,« ugotavlja Breznik.

BRANE JERANKO

kmetij. Poleg gospodarskega 
imajo gozdovi tudi širši po-
men, saj varujejo zemljišča 
in stavbe. Pomembna je tudi 
širša okoljska vloga gozdov, 
na primer vpliv na boljši zrak 
in pitno vodo. »Posledice 
žledoloma so v glavnem sa-
nirane, razen v predelih, ki 
so nedostopni. Iglavci pa so 
tudi v teh predelih v glavnem 
pospravljeni,« je povedal An-
ton Breznik, vodja nazarske 
območne enote zavoda za 
gozdove, ki skrbi za gozdove 
Zgornje Savinjske in Šaleške 

»Celjski gozdovi so jo 
dobro odnesli«
Lubadar v zadnjih letih manj napada na 
območju Pečovnika in Vipote

»Na območju Celja na 
srečo ne moremo govoriti o 
hudih posledicah vetroloma 
v primerjavi z razsežnostmi 
na drugih območjih Sloveni-
je, predvsem na Kočevskem, 
Koroškem in Gorenjskem, 
kjer govorijo o sto tisočih 
kubičnih metrih poškodo-
vanega lesa,« je povedal 
Robert Hostnik, vodja celj-
ske krajevne enote Zavoda 
za gozdove Slovenije. Tudi 
celjski mestni gozd jo je re-
lativno dobro odnesel, kljub 
temu da je bil po decembr-
skem vetrolomu nekaj dni 
zaprt za obiskovalce.

Na območju celjske krajev-
ne enote, ki obsega občine 
Celje, Dobrna, Vojnik, Štore 
in Šentjur, je bila večina v ve-
trolomu poškodovanega lesa 
v zimskem obdobju pospra-
vljenega. Saniranega je bilo 
že približno 80 odstotkov 
poškodovanega gozda. Zara-
di »zanemarljivih« posledic 
na območju celjske krajev-
ne enote tudi niso zaznali 
povečanega povpraševanja 
po strojni sečnji in dodatnih 
(tujih) gozdarskih delavcih za 
spravilo lesa.

V mestnem gozdu 
je bilo čisto že do 
božiča
»V mestnem gozdu na 

območju Anskega vrha in 
Miklavškega hriba smo po 
decembrskem vetrolomu 
celjski občini predlagali, da bi 
začasno zaprli poti v gozd za 
obiskovalce,« je povedal Ho-
stnik. Nekaj dreves je namreč 
padlo na pot ali so nevarno 
obvisela, zato je bila upora-
ba teh poti nevarna. »Ampak 
vsa ta nujna dela, s katerimi 
so bila odstranjena delno 
polomljena in poškodovana 
drevesa v petdesetmetrskem 
pasu ob poteh, smo končali 
že do božiča in gozd je bil za 
obiskovalce kmalu spet od-
prt,« je dejal Robert Hostnik.

V času od zime so bila 
odstranjena in spravljena iz 
gozda še ostala drevesa, nekaj 

Robert Hostnik pred vstopom v mestni gozd

Gozdarska inšpekcija ne vodi po-
stopkov glede izdajanja odločb o dolo-
čitvi tako imenovane sanitarne sečnje 
po škodi, ki jo v gozdovih povzročajo 
vetrolomi. Te odločbe izdaja Zavod za 
gozdove Slovenije. Ima pa inšpekcija 
pristojnosti pri prekrškovnih postop-
kih, kadar lastniki gozdov izdanih od-
ločb ne izvršujejo v za to določenem 
časovnem roku.

Direktor gozdarske inšpekcije pri Mi-
nistrstvu RS za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano Andrej Drašler pravi, da letos 
gozdarski inšpektorji zoper lastnike, ki 
ne upoštevajo odločb zavoda za gozdove, 
še niso ukrepali, ker takšnega primera še 

ni bilo. V preteklih letih je bilo takšnih 
ukrepov kar nekaj. »Šlo je predvsem za 
neupoštevanje časovnih rokov, ki so bili 
postavljeni za sanitarno sečnjo oziroma 
so bili povezani z neupoštevanjem ukre-
pov za zatiranje razvoja podlubnikov. To 
je bila v zadnjih letih prednostna naloga 
inšpekcije, saj smo se v Sloveniji predvsem 
po žledolomu soočili z napadom podlub-
nikov in posledično z ogromno škodo v 
gozdovih,« pravi Drašler. Sicer pa je nekaj 
kazni bilo izrečenih tudi zaradi nedovo-
ljenih posegov v gozd in teh naj bi bilo po 
besedah Drašlerja kar nekaj.

Če lastnik, zatem ko dobi odločbo o 
sanitarni sečnji od Zavoda za gozdove 

OB ROBU

Dvakrat »tepeni« 
lastniki?

BRANE JERANKO

Dreves ne odstranijo 
pravočasno

približno 1.500 kubičnih 
metrov lesa. V zadnjih dveh 
letih je »prenamnožitev« lu-
badarja bolj umirjena, lani je 
bilo tako 275 kubičnih me-
trov takšnega lesa, predlani 
le 234.

»Po vetrolomu na obmo-
čju Pečovnika pričakujemo 
rahlo večji pojav lubadarja, 
sicer pa je za obvladovanje 
te nevarnosti ključno redno 
odstranjevanje dreves, ki jih 
napadejo podlubniki,« je še 
poudaril Robert Hostnik.

ROBERT GORJANC
Foto: GrupA

jih je še ostalo na težje dosto-
pnih območjih. »Ta drevesa 
bomo pospravili čez poletje. 
Za takrat načrtujemo večje 
spravilo lesa s konji, tudi iz 
drugih slabše dostopnih pre-
delov mestnega gozda. Nekaj 
dreves bo v gozdu enostavno 
ostalo kot odmrla biomasa,« 
je še dejal naš sogovornik.

Ob sanitarnih sečnjah za 
odpravljanje posledic vetro-
loma in ob drugih naravnih 
ujmah se večji delež manjvre-
dnega lesa, če gre za listavce, 
nameni za drva, pri iglavcih pa 
za celulozni ali embalažni les.

Lubadar bolj ali 
manj ukročen
Nevarnost lubadarja v celj-

skem mestnem gozdu je v 
veliki meri odvisna od vrste 
dreves v mestnem gozdu. Na 
Anskem vrhu in Miklavškem 
hribu je delež iglavcev oziro-
ma smreke relativno nizek in 
na tem območju je na posa-
meznih mestih od 30 do 40 
kubičnih metrov lesa, kjer je 
večja prisotnost lubadarja.

»Na območju Pečovnika, 
Vipote in Celjske koče pre-

vladujejo predvsem iglasti 
gozdovi. Največji delež pred-
stavljajo smreke, ki na tem 
mestu rastejo izven svojih 
naravnih rastišč, zato so pre-
cej bolj občutljive na veter in 
sneg. Predvsem pa je smreka 
manj odporna na lubadarja, 
zato ga je na tem območju 
precej,« je povedal Hostnik.

V zadnjih petnajstih letih 
je bila povprečna količina 
smrekovega lesa, ki jo je na-
padel lubadar, med 300 in 
500 kubičnimi metri, največ 
leta 2006, ko je bilo treba 
zaradi lubarja posekati za 

Slovenije, upošteva rok, do katerega mora 
obstoječe stanje odpraviti, denarne kazni 
ni. V nasprotnem primeru sledi denarna 
kazen. Lastniku gozda, če je to fizična ose-
ba, lahko izrečejo tudi plačilo 400 evrov. 
Kot dodaja Drašler, inšpekcija ugotavlja, 
da se predpisov včasih ne držijo niti niti 
lokalne skupnosti, ki so lastnice gozdov. 
Ukrepajo pa tudi zoper družbo Slovenski 
državni gozdovi, če ugotovijo kršitve.

Marsikje v gozdovih so še vedno iz-
ruvana drevesa neodstranjena, bližnji 
prebivalci, četudi niso lastniki gozdov, 
včasih takšno drevje odstranijo sami. 
Vendar inšpektor svari: v gozdove nih-
če, če gozd ni njegov, ne sme posegati. 
»Zakon o gozdovih namreč določa, da 
morajo vsi, ki delajo v gozdovih, ki niso 
njihovi, biti za to delo registrirani in stro-
kovno usposobljeni. Razen lastnikov in 
tistih, ki jim v obliki medsosedske pomo-
či pomagajo.« SŠ
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V soboto, 14. aprila, je na Polzeli pribli-
žno ob 17.25 izbruhnil požar na stanovanj-
ski stavbi. Višina škode in vzrok požara 
zaenkrat še nista znana.

Požar je gasilo skoraj 50 gasilcev z osmimi 
gasilskimi vozili in avtocisternami, s kate-

rimi so skrbeli za zadostno količino vode. 
Hiša po požaru trenutno ni več primerna za 
bivanje. Na kraju so bili prostovoljni gasilci 
iz prostovoljnih gasilskih društev Polzela, 
Andraž nad Polzelo, Ločica ob Savinji, Le-
tuš in Braslovče. Zaradi obsežnosti gašenja 

so bila ves čas v pripravljenosti tudi ostala 
društva Gasilske zveze Žalec. Stanovalce 
so zaradi poškodb hiše morali preseliti, to 
noč so začasno bivali pri sosedih. Čez noč, 
po končanem posredovanju, so nad krajem 
dogodka bdeli tudi polzelski gasilci, ki so 

izvajali požarno stražo. Kraj požara so si 
nato ogledali tudi vzdrževalci Elektra Celje 
in policisti. V nedeljo so tudi gasilci in občani 
nadaljevali sanacijo pogorišča.

Foto: GZ Žalec

Šest obtoženih na prostost 
zaradi okrožnega sodišča
To ni pravočasno razpisalo sojenja

Višje sodišče v Celju je 
odpravilo pripor za šest osu-
mljenih tihotapljenja drog po 
Evropi. Do odločitve je prišlo 
ker po letu in pol na celjskem 
okrožnem sodišču proti ob-
toženim niso uspeli izpeljati 
predobravnavnih narokov. 
Novembra 2016 so slovenski 
kriminalisti v eni najuspe-
šnejših akcij v zadnjih letih 
zasegli več kot 800 kilogra-
mov drog. Člani združbe so 
dve leti prevažali prepoveda-
ne droge po enajstih državah. 
Osumljenci so bili stari od 17 
do 64 let, nekateri so bili tudi 
z našega območja.

Kot so nam sporočili z Viš-
jega sodišča v Celju, so višji 
sodniki pri sprejemanju odlo-
čitve tehtali med pravicami ob-
dolžencev do osebne svobode 
in sojenja v razumnem roku 
na eni strani ter med pravico 
do varnosti ljudi in zdravja 
na drugi: »Vsak obdolženec 
ima pravico do sojenja brez 
nepotrebnega odlašanja in do 
sojenja v razumnem roku. Če 
te pravice ni mogoče obtožen-
cu zagotoviti, je treba pripor 
odpraviti. Višje sodišče je že v 
sklepu 15. novembra lani, ko 
je od vložitve obtožnice minilo 
več kot šest mesecev, izposta-
vilo, da pritožniki utemeljeno 
problematizirajo trajanje pri-
pora, saj še ni bilo odločeno o 
ugovorih.« V kasnejših sklepih 
je nato višje sodišče večkrat iz-
postavilo potrebo po pospeši-
tvi kazenskega postopka.

To je drugi vidnejši primer izpustitve večjega števila 
obtoženih za preprodajo mamil na Celjskem. Pred leti je 
višje sodišče sklenilo, da mora okrožno sodišče na pro-
stost izpustiti kar 12 pripornikov, ker se je sojenje pre-
dolgo vleklo. Do danes se sojenje sploh še ni končalo …

Za Slovenijo so značilni mednarodni tokovi tihotapljenja 
prepovedanih drog, ki izvirajo predvsem z območja zaho-
dnega Balkana. V Sloveniji delujejo člani mednarodnih 
kriminalnih omrežij, ki z izvrševanjem kriminalnih ak-
tivnosti pridobivajo veliko premoženjsko korist. »Z dolgo-
ročnim izvajanjem kaznivih dejanj in z načrtno uporabo 
zapletenih načinov pranja denarja ter vlaganja v zakonite 
posle pridobivajo velik vpliv v družbi in gospodarstvu,« 
so ob tej preiskavi povedali na Generalni policijski upravi.

Tako je bila varovana okolica celjskega okrožnega sodišča novembra 
2016, ko so osumljene pripeljali na zaslišanje k preiskovalnemu sodniku.

Zaradi okoliščin primera je bila poostrena varnost tudi zaradi suma, da 
gre za nevarno kriminalno združbo. Zdaj je ta na prostosti.

»Predobravnavni narok, 
kljub temu da je bila obtožni-
ca pravnomočna 12. januarja 
letos in kljub okoliščini, da gre 
za prednostno priporno zade-
vo, ni bil razpisan nemudoma. 
Nazadnje je to dejstvo višje 
sodišče preverilo 9. aprila in 
ugotovilo, da predobravnavni 
narok še ni razpisan,« so deja-
li na celjskem višjem sodišču. 
Odločitev o odpravi pripora 
pomeni, da se bodo obtožen-
ci branili s svobode. Glede na 
obsežnost primera in na večje 
število obtoženih je vprašanje, 
ali bodo vsi redno prihajali na 
sojenja. Znano je, da se ravno 

v takšnih postopkih, ko je ob-
toženih več, rado zgodi, da se 
obravnave vlečejo, ali mora so-
dišče postopke zoper nekatere 
izločati ter voditi posamično.

O ukrepih 
prehitro govoriti
»Sodišče je zdaj razpisalo 

naroke za 16., 17., 23., 24. 
maja in 7. junija,« dodajajo 
na višjem sodišču. Pripor so 
odpravili za šest obtoženih, 
hišni pripor in ukrep javlja-
nja na policijsko postajo pa 
za dva obtožena. Glede na to, 
da Okrožno sodišče v Celju o 
razlogih, da naroki niso bili 
nemudoma razpisani, še ni 
poročalo, je še prehitro govo-
riti o morebitnih ukrepih, še 
navajajo na višjem sodišču.

Na Okrožnem sodišču v Ce-
lju pravijo, da je obtožnica po-
stala pravnomočna s sklepom 

izvenobravnavnega senata 12. 
januarja in da so šele takrat 
bili izpolnjeni pogoji za razpis 
predobravnavnih narokov. Na 
narokih bodo vzpostavili tudi 
videokonferenco z enim izmed 
obtožencev, ki se je na presta-
janju kazni zapora v Nemčiji. 
Zadeva je zelo obsežna tako po 
številu obravnavanih obtožen-
cev kot obsegu listin in prilog 
in predstavlja najobsežnejšo 
kazensko zadevo oddelka, 
v kateri je bila vložena obto-
žnica, so nam odgovorili na 

celjskem okrožnem sodišču. 
Dodajajo še, da so bila vabi-
la obtožencem na naroke že 
vročena.

Ravno ta kriminalistična 
preiskava, ki so jo poimeno-
vali Viking 2016, je ena naj-
obsežnejših preiskav v zgodo-
vini slovenske policije, saj je 
združba skrbela za grosistično 
oskrbovanje evropskega trga s 
prepovedanimi drogami. Člani 
združbe so za potrebe drugih 
kriminalnih združb organizira-
li in vozili droge od skladišč do 

držav, kjer so druge kriminal-
ne združbe potrebovale drogo. 
Obravnavana združba je bila 
zadolžena za logistiko v verigi 
preprodaje prepovedanih drog, 
ki jih je skupaj z zakonitimi 
tovori razvažala po celotnem 
območju EU in tako prikriva-
la svojo osnovno dejavnost. 
Drogo so osumljeni prevažali 
s slovenskimi tovornimi vozili, 
ki so bila last podjetij, registri-
ranih v Sloveniji, vozniki pa so 
bili tudi državljani različnih dr-
žav zahodnega Balkana. Zase-
žena prepovedana droga je bila 
namenjena širšemu evropske-
mu trgu in ne slovenskemu.

Ena največjih 
preiskav v 
Sloveniji
V preiskavi so slovenski 

kriminalisti s tujimi policija-
mi zasegli kar 875 kilogramov 
različnih drog. Preiskavo so 
vodili koprski kriminalisti, 
osumljence pa so prijeli v 
Sloveniji in na Nizozemskem. 
V Sloveniji deset in na Nizo-
zemskem tri. Med zaseženo 
drogo je bilo 216 kilogramov 
hašiša, 38 kilogramov koka-
ina, 45 kilogramov heroina, 
123 kilogramov amfetamina 
in 453 kilogramov kanabisa. 
Droge so vozili iz Španije, 
z Nizozemske in iz Italije v 
Nemčijo, Švico, na Norveško, 
Finsko in Švedsko.

Za družbo je bilo značilno, 
da je nenehno novačila nove 
prevoznike droge. Prevoze so 
koordinirali trije osumljeni z 
Nizozemske, ki naj bi usmer-
jali slovenske člane združbe, 
kam naj napotijo voznike za 
prevzem prepovedane droge 
in kam naj prepovedano dro-
go dostavijo.

Večina prijetih voznikov 
je bila v preteklosti zaradi 
podobnih kaznivih dejanj že 
pravnomočno obsojena. Če 
bi združbi uspelo pretihota-
piti zaseženo drogo, bi lahko 
zaslužila do deset milijonov 
evrov. Če bi zasežena prepo-
vedana droga dosegla konč-
ne uporabnike, bi ta vrednost 
lahko presegla vrtoglavih 
dvajset milijonov evrov.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

Po požaru hiša ni primerna za bivanje

Družino Majer s Polze-
le je v soboto prizadela 
huda nesreča. V požaru 
ji je zgorel celoten zgor-
nji del stanovanjske hiše. 
Hitremu posredovanju 
gasilcev se lahko zahva-
li, da ni škoda še večja. 
Družini s tremi otroki 
bosta pomagala Občina 
Polzela in tamkajšnji do-
brodelni županov sklad. 
Pomagate ji lahko tudi 
vi. Občina Polzela je za 
zbiranje denarja odprla 
TRR: 01373-0100004520. 
Sklic za fizične osebe je 
SI00 7301 in za pravne 
osebe SI00 7300.
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Dars je ustavil javni razpis za 
dobavo, vzpostavitev delovanja in 
vzdrževanja opreme ter sistemov 
sekcijskega merjenja hitrosti na 
odsekih avtocest in hitrih cest. 
Naj spomnimo, da je bilo takšno 
sekcijsko merjenje lani poskusno 
tudi na območju Trojan. Razlog 
za to, da je projekt ustavljen, naj 
bi bil, da policija ni podpisala 
dogovora o vzpostavitvi sistema, 
po katerem bi ga norala tudi pre-
vzeti v uporabo in z njim v celoti 
upravljati.

Dars od projekta vzpostavitve 
sekcijskega merjenja hitrosti dolgo-

ročno sicer nima namena odstopiti. 
Dars želi dokončno določitev, kdo 
je za posamezen del projekta zadol-
žen in kdo bo s sistemom upravljal 
ter na kakšen način. Zato bodo raz-
pis ponovili, ko bo dogovor znan. V 
policiji projekt tudi podpirajo, ven-
dar naj bi pred podpisom dogovora 
z ministrstvom za pravosodje in mi-
nistrstvom za infrastrukturo želeli 
doseči spremembo prekrškovne za-
konodaje, pred tem policija ne more 
sistemov za sekcijsko merjenje hi-
trosti prevzeti v uporabo, omenjajo 
pri Darsu. Do teh sprememb do tega 
trenutka še ni prišlo.

Sekcijsko merjenje hitrosti so 
pilotno že izvajali na približno 
petkilometrskem odseku štajerske 
avtoceste med Trojanami in Pod-
miljem do sredine lanskega okto-
bra lani. Dars se je nato odločil za 
nabavo nove opreme. Zdaj je pro-
jekt zastal. V Darsu pravijo, da je 
zaustavitev projekta zaskrbljujoča, 
saj je bilo v poskusni dobi projekta 
na avtocesti mimo Trojan dokaza-
no, da se hitrosti znatno znižajo, 
če uporabniki vedo, da je nadzor 
prisoten in da bo kazen neizbe-
žna, če bodo delali prekrške. Ob 
tem dodajajo, da bi kazni »stekle« 

v državni proračun in da ne gre 
za prihodek Darsa, zato upajo, da 
bo država znala presoditi in ure-
diti sodelovanje s policijo, da bo 
s projektom sekcijskega merjenja 
hitrosti povečana tudi varnost na 
avtocesti in na določenih odsekih 
hitrih cest.

Zatem ko je Dars javnost sezna-
nil s tem, se je odzvalo tudi Mini-
strstvo RS za pravosodje. To trdi, 
da sta policija in agencija za var-
nost prometa lani podali pobudo 
za spremembo Zakona o varno-
sti cestnega prometa in Zakona o 
prekrških. Sprememba zakonodaje 

naj bi omogočila uvedbo takšnega 
nadzora prometa tudi v prakso. 
A na ministrstvo pravijo, da je bil 
predlog tak, da bi Slovenija dobila 
ureditev kot jo je imela v prete-
klosti, pa jo je takrat razveljavilo 
ustavno sodišče. Razlog je, da bi 
ta predlog omogočal predvsem ka-
znovanje lastnika vozila, in sicer 
brez ugotavljanja subjektivne od-
govornosti tistega, ki v določenem 
primeru vozilo vozi. To bi pome-
nilo le inkasantstvo in ne ukrepa 
zoper najhujše kršitelje, pravijo na 
ministrstvu.

SŠol

KUPON

Je vaπ hladilnik prazen?
Napolnite ga brezplaËno!  V akciji Do polnega voziËka brez 
moπnjiËka vsako sredo ob 12.15 na Radiu Celje

Pravila nagradne igre so objavljena na www.radiocelje.com.

Ime in priimek:

Naslov: 

Telefon: 

E-mail:

NaroËniπka πtevilka Novega tednika (Ëe ste naroËnik):NaroËniπka πtevilka Novega tednika (Ëe ste naroËnik):NaroËniπka πtevilka Novega tednika (Ëe ste naroËnik):NaroËniπka πtevilka Novega tednika (Ëe ste naroËnik):NaroËniπka πtevilka Novega tednika (Ëe ste naroËnik):

©tevilka TU© KLUBA (Ëe ste Ëlan):©tevilka TU© KLUBA (Ëe ste Ëlan):©tevilka TU© KLUBA (Ëe ste Ëlan):

LastnoroËni podpis:

Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova 1919, 3000 Celje.

Udeleæenec dovoli organizatorjema zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno z 
veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Pripravljena na
(vsaj en) piknik

Nadaljnjo pot je tokrat določila Lojzka Centrih. 
Dejala je sicer, da se na igro ni posebej pripravila, 
a ji je kljub temu uspelo voziček napolniti za kar 
105,51 evra. Lojzka ni pozabila na nobeno vrsto 
mesa, na sir in olje, shrambo pa je napolnila tudi z 
moko in nekaterimi drugimi živili.

»Mož je rekel, da se mi ni treba pripravljati, saj 
tako ali tako ne bom izžrebana,« je Lojzka prese-

nečeno dejala, ko smo jo poklicali iz studia Radia 
Celje. Vsi, ki boste izpolnili in poslali kupon, 
se torej dobro pripravite na svoj nakupovalni 
brezplačen pohod med policami Hipermar-
keta Planeta Tuš Celje.

Foto: GrupA

Martinčkanje v letošnjih prvih pravih spomladanskih dneh je Evi vzbudilo misel na 
piknike. Med police se je tako podala s štartnim mestom med policami pri čevapčičih 

in ostalih mesnih izdelkih.

Projekt sekcijskega merjenja hitrosti obstal
Pilotno so ga izvajali tudi na Trojanah

Za manj nesreč motoristov
V soboto na Celjskem preventivna akcija

Letošnja zimska sezona je trajala nekoliko dlje, zaradi zimskih razmer 
so letos tudi ceste slabše, kar vse lahko vpliva na slabšo varnost 
motoristov. (Foto: SHERPA)

Za številne motoriste se je 
že začela motoristična sezo-
na. Ravno na njenem začet-
ku se zgodi največ nesreč, 
tudi zato, ker vsi motoristi 
na vožnjo z motorji po zim-
ski sezoni še niso tako dobro 
pripravljeni. V Sloveniji je 
lani umrlo kar 25 motori-
stov, na območju Policijske 
uprave Celje štirje. Statistika 
kaže, da je varnost teh voz-
nikov še vedno zelo slaba.

»Vsi štirje motoristi, ki so 
se smrtno ponesrečili lani na 
Celjskem, so bili tudi pov-
zročitelji nesreč, vsi so vozili 
prehitro, dva sta bila tudi al-
koholizirana,« pravi koman-

dir Postaje prometne policije 
Celje Vinko Mlakar. Opo-
zarja na to, da morajo moto-
risti pripraviti svoje vozilo in 
tudi sebe na vožnjo. Na mo-
toriste se morajo pripraviti 
tudi vozniki osebnih vozil. 
»Predvidevanje prometnih 
situacij, tudi večja pozornost 
in previdnost voznikov avto-
mobilov bi prav tako lahko 
izboljšali statistiko,« dodaja 
Mlakar. Še vedno se veliko 
prometnih nesreč zgodi tudi, 
ker vozniki avtomobilov mo-
toriste spregledajo ali jim od-
vzamejo prednost.

Glede na slabo statistiko je 
spodbudno vsaj naslednje. 

»Boljša zaščitna oprema 
motoristov, čelade, tudi var-
nostne blazine za motoriste 
so v primerjavi z leti prej 
nekoliko omilile poškodbe 
voznikov v primerih nesreč. 
Tudi ljudje, očividci takšnih 
nesreč, se pri pomoči bolje 
znajdejo in znajo bolje po-
magati poškodovancem,« 
pravi Dorijan Zabukovšek, 
vodja reševalne postaje v 
Šmarju pri Jelšah. Še vedno 
so pri nesrečah motoristov 
najpogostejše poškodbe gla-
ve, rok, nog in medenice.

Javna agencija RS za var-
nost prometa s policijo v so-
boto pripravlja preventivno 

srečanje o varnosti motori-
stov tudi na poligonu Centra 
varne vožnje ZŠAM na Lju-
bečni. Poleg policistov bodo 
sodelovali tudi reševalci 
nujne medicinske pomoči, 
gasilci, predstavniki Zdru-
ženja šoferjev in avtomeha-
nikov Celje. Policisti bodo 
na poligonu prikazali prvi-
ne spretnostne vožnje, svoje 
motoristične spretnosti pa 
bodo lahko pod nadzorom 
preizkusili tudi motoristi. 
Na kraju bodo pokazali tudi 
primer obravnave prometne 
nesreče in reševanje poško-
dovanega motorista.

Sšol
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Najsodobnejši center  
medicinske pedikure

Sedaj 
tudi v 
Celju!

Aškerčeva ulica 14, (pritličje, Celeiapark)

Specializirani za zdravljenje
vraščenega nohta in
glivičnih obolenj!

Rezervirajte svoj termin: 051 661 665

www.annika.si
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- PRODAJA PISARNIŠKEGA-POTROŠNEGA 
  MATERIALA TER BIRO-RAČUNALNIŠKE OPREME

- NAJEM TISKALNIKOV IN MF NAPRAV
- VZDRŽEVANJE BIRO-RAČUNALNIŠKE OPREME

ortopedski pripomočki
PROTEKS

tel: 03 705 00 48
e-mail: branko.novak@siol.net

www.proteks.si

EKSEKS

e-mail: branko.novak@siol.net

UREJANJE
OKOLICE

UREJANJE
OKOLICE

Pri ureditvi grobov, delo brezplacno

031 76 15 40

Vse za vaš dom
Podjetje Solotim iz Petrovč 

vam na področju ogrevanja, 
vodovoda, prezračevanja, 
notranje ureditve, central-
nega sesalnega sistema in 
arhitekture ponuja rešitve 
za dom.

Najdete ga na novi lokaciji v 
Petrovčah, kjer so za vas odprli 
nov razstavni salon, v katerem 
svetujejo pri nakupu ogrevalne 
tehnike za vaš dom.

Pri njih si lahko ogledate ši-
rok izbor plinskih kotlov, toplo-
tnih črpalk, klimatskih naprav 
in prezračevalnih sistemov …

Svetovanje pri izbiri 
ogrevalne tehnike za 
vaš dom
Izbira primernega sistema 

ogrevanja v vaših domovih je 
zagotovo ena najpomemb-
nejših odločitev, ki jih sprej-
mete pri gradnji ali prenovi 

objekta. Ker potrebujete 
ogrevanje celotnega stanova-
nja vsaj v hladnejši polovico 
leta, toplo sanitarno vodo pa 
celo leto, je dobro, da izbiri 
posvetite vsaj nekaj pozor-
nosti, priporočamo pa vam 
tudi posvet s strokovnjakom. 
Poleg primernega vira ogre-
vanja je dobro poskrbeti tudi 
za kakovostno dimno tuljavo 
in izolacijo objekta.

Pri izbiri najprimernejšega 
sistema je treba upoštevati 
več dejavnikov – geografsko 
lego zgradbe, vrsto zgradbe 
(enostanovanjska hiša, blok, 
poslovna zgradba  …), leto 
gradnje in izolacijo stavbe, 
višino stropov, vrsto ter povr-
šino oken in vrat. Upoštevati je 
treba tudi število stanovalcev, 
želeno temperaturo v prosto-
rih ter izbrati primeren ener-
gent, ki ga boste uporabljali za 

Pri podjetju Solotim sodelujejo s priznanimi dobavitelji, kot so Stiebel Eltron, Bosch, 
Buderus, De Dietrich, Daikin, Weishaupt, Wiessmann, Beretta in ostalimi. V maju in juniju 
vam nudijo kar 15 odstotkov popusta na vse storitve prodaje in vgradnje.

ogrevanje. Mnogo stanovalcev 
se v zimskem času poslužuje 
centralnega sistema ogrevanja 
(na primer peči na drva), izven 
ogrevalne sezone pa sanitarno 
vodo ogrevajo na primer z ele-
ktričnim bojlerjem.

VIR: https://www.emundia.
si/

Blagovne znamke
Ali je blagovna znamka to-

plotne črpalke sploh pomemb-
na? Seveda! Dobre blagovne 
znamke skrbijo za kakovost 
svojih izdelkov, saj želijo čim 
več zadovoljnih uporabnikov, 
ki bodo ob naslednjem nakupu 
spet izbrali izdelek te znamke. 
To pomeni, da lahko dobrim 
znamkam popolnoma zaupa-
te in brez skrbi naročite njihov 
izdelek.

VIR: https://www.emundia.
si/

www.solotim.siSOLOTIM, Jure Fidler, s. p.
Trgovina in storitve

Petrovče 1
3301 Petrovče info@solotim.si
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NE PREZRITE
Ne spreglejte: Vprašanji, s katerima izveste, kdo 
je pravi kandidat za vaše podjetje

Elektrikar (m/ž) (Slovenske 
Konjice)
Vaše delovne naloge bodo pred-

stavljali vezava elektroomar, izvaja-
nje samokontrole izdelkov, skrbno 
ravnanje s sredstvi in z orodji. Bau-
müller Dravinja, d. o. o., Delavska 
cesta 10, 3210 Slovenske Konjice. 
Prijave zbiramo do 9. 5. 2018. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

CNC-operater (m/ž) 
(Slovenske Konjice) 
Vaše naloge bodo predstavljali 

posluževanje in lažje programira-
nje ter redno vzdrževanje CNC-
-stroja, izvajanje kontrole polizdel-
kov, obveščanje vodje kakovosti o 
opaženih pomanjkljivostih na ma-
terialu in proizvodih, upoštevanje 
navodil nadrejenega in navodil iz 
varstva pri delu, opravljanje drugih 
del po nalogu vodje in organizacij-
skih predpisih. Baumüller Dravi-
nja, d. o. o., Delavska cesta 10, 3210 
Slovenske Konjice. Prijave zbiramo 
do 9. 5. 2018. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Elektroinženir za prodajo 
elektromateriala (m/ž) 
(Ljubljana, Celje, Novo 
mesto) 
Pričakujemo poznavanje elek-

tromateriala, aktivno znanje an-
gleščine (nemščine) – C – uspo-
sobljeni uporabnik, menedžerska 
in ekonomska znanja, poznavanje 
financ, komunikativnost, ambicio-
znost, urejenost, delovne navade, 
pozitiven odnos do dela, strank 

in sodelavcev. Eventus Novo me-
sto, d. o. o., Povhova ulica 1, 8000 
Novo mesto. Prijave zbiramo do 
13. 5. 2018. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Hišnik vzdrževalec (m/ž) 
(Velenje) 
Pregled in nadzor naprav ter 

objektov. Manjša popravila in so-
delovanje pri odpravi napak na 
napravah in objektih. Skrb za hi-
šni red in varnost. Sodelovanje pri 
remontnih delih naprav. Košnja tra-
ve. Reševanje iz dvigal in dnevni 
pregled dvigal. Opravljanje manjših 
vzdrževalnih del na objektih. Akti-
va upravljanje, d. o. o., Ljubljanska 
cesta 12f, 1236 Trzin. Prijave zbira-
mo do 20. 4. 2018. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Operater proizvodnih linij 
(m/ž) (Ljubno ob Savinji)
Pričakujemo vsaj IV. stopnjo teh-

nične smeri (npr. strojni mehanik, 
mehatronik operater), alternativa 
tudi druga izobrazba IV. stopnje 
naravoslovne smeri z dobrimi de-
lovnimi navadami, odgovornost, 
zanesljivost, fleksibilnost, natanč-
nost pri delu, urejenost, delavnost 
in vljudnost. KLS Ljubno, d. o. o., 
Loke 36, 3333 Ljubno ob Savinji. 
Prijave zbiramo do 12. 5. 2018. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Orodjar (m/ž) (Ljubno ob 
Savinji)
Pričakujemo najmanj IV. stopnjo 

tehnične smeri strugar, rezkalec, 

Ni razgovora, na koncu katerega vam so-
govornik ne bi postavil vprašanja: »Imate 
še kakšno vprašanje?« Prestanete govor-
jenje o svojih slabostih, naredite izjemen 
vtis na nadrejenega in nato sledi to vpraša-
nje, ki je na prvi pogled povsem nedolžno.

Ne dovolite, da vam dobra priložnost spol-
zi iz rok. Ključna pri odgovoru na to vpraša-
nje je priprava, zato si preberite, kako lahko 
naredite še boljši vtis na sogovornika.

1. Bodite pripravljeni nanj
Kandidatom ga postavijo tako pogosto, da 

ne sme biti več presenečenje. Načrtujte ta 
trenutek. Raje si zapišite vprašanja, kot da 
bi si jih poskusili zapomniti, priporočljivo je 
tudi, da si med razgovorom zapisujete opor-
ne točke, saj se vam bo na ta način utrnilo 
novo vprašanje.

Če seznam vprašanj pripravite vnaprej, 
morate biti prilagodljivi, saj se razgovor rad 
obrne v drugo smer. Ne veste, s kom boste 
imeli intervju? Pripravite si več vprašanj, in 
sicer tako za direktorja kot za kadrovika, 
prav tako bodite pozorni na več morebitnih 
scenarijev. Bodite pozorni, če vaš sogovornik 
na pripravljeno vprašanje že odgovori pred 
tem – nenazadnje si ne želite, da si ustvari 
mnenje, da ga ne poslušate.

2. Česa nikakor ne smete 
reči?
Omenjeno vprašanje ima lahko nešteto 

odgovorov, a pomembno je, da se vsi pove-
zujejo z delovnim mestom in načinom dela. 
Četudi se vam zdi popolnoma ustrezno, 
razmislite, ali bo sogovornik morda mislil 
drugače. Preberite si nekaj primerov neza-
želenih vprašanj:

orodjar, delovne izkušnje na po-
dobnih delih, odgovornost, na-
tančnost, zanesljivost in urejenost 
pri delu. KLS Ljubno, d. o. o., Loke 
36, 3333 Ljubno ob Savinji. Prijave 
zbiramo do 12. 5. 2018. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Razvojni inženir informatike 
(m/ž) (Ljubno ob Savinji) 
Pričakujemo vsaj 3 leta izkušenj 

na podobnem delovnem mestu, 
dobro razumevanje objektno ori-
entiranega programiranja, analiti-
čen pristop k reševanju problemov, 
dobro znanje vsaj enega program-
skega jezika (C , VB, PHP, python), 
poznavanje vsaj ene relacijske baze 
podatkov, Microsoft strežniških 
sistemov (Microsoft Server, SQL 
Server …), operacijskih sistemov 
Linux, KLS Ljubno, d. o. o., Loke 
36, 3333 Ljubno ob Savinji. Prijave 
zbiramo do 12. 5. 2018. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Samostojni komercialist za 
delo v poslovalnici (m/ž) 
(Velenje)
Pričakujemo VI/2. stopnjo stro-

kovne izobrazbe ekonomske ali 
druge ustrezne smeri, najmanj 9 
mesecev delovnih izkušenj, zaže-
lene so izkušnje na področju trže-
nja in prodaje ter pri poslovanju z 
gotovino, veselje do dela z ljudmi, 
dobre komunikacijske sposobnosti 
in prodajna naravnanost, vestnost 
in natančnost, samostojnost in za-
nesljivost. Abanka, d. d., Slovenska 
cesta 58, 1517 Ljubljana. Prijave 
zbiramo do 30. 4. 2018. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.

Operater v proizvodnji (m/ž) 
(Velenje) 
Iščemo sodelavce z najmanj V. 

stopnjo izobrazbe strojne, elek-

tro ali druge primerne smeri za 
opravljanje kompleksnejših pro-
izvodnih del (delo na liniji, na 
zahtevnejših delovnih mestih). 
Plastika Skaza, d. o. o., Selo 20a, 
3320 Velenje. Prijave zbiramo do 
30. 4. 2018. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Preddelavec (m/ž) (Zreče) 
Zahtevani pogoj je srednja šola 

s V. Stopnja izobrazbe strojne 
smeri, zaželene so delovne iz-
kušnje na področju obdelave ko-
vin … Unior, d. d., Kovaška cesta 
10, 3214 Zreče. Prijave zbiramo 
do 20. 4. 2018. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Projektant (m/ž) (Celje) 
Pričakujemo najmanj V. sto-

pnjo strokovne izobrazbe smeri 
elektrotehnike ali drugo ustrezno 
izobrazbo V. stopnje tehnične 
smeri, najmanj 2 leti ustreznih 
delovnih izkušenj, poznavanje 
telekomunikacijskih omrežij in 
izkušnje s področja projektira-
nja telekomunikacijskih omrežij, 
GVO, d. o. o., Cigaletova ulica 10, 
1000 Ljubljana. Prijave zbiramo 
do 30. 4. 2018. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Vodja proizvodnje 
elektronskih sklopov in 
naprav (m/ž) (Celje)
Izbran kandidat bo vodil pro-

izvodnjo elektronskih naprav iz 
programa BlueTraker in drugih. 
Kandidat bo zadolžen tudi za 
optimizacijo vseh proizvodnih 
in drugih povezanih procesov 
(logistika, zagotavljanje kakovo-
sti …). Ema, d. o. o., Teharje 7b, 
3000 Celje. Prijave zbiramo do 
12. 5. 2018. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Študenti in delavci za 
proizvodnjo (m/ž) (Prebold) 
Od vas pričakujemo ročne spre-

tnosti, vestnost, natančnost, prila-
godljivost, točnost, pripravljenost 
na večizmensko delo. Odelo Slove-
nija, d. o. o., Tovarniška cesta 12, 
3312 Prebold. Prijave zbiramo do 
11. 5. 2018. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Komercialist repro kupcev – 
TPC Slovenska Bistrica (m/ž) 
(Slovenska Bistrica)
Delovne naloge bodo načrto-

vanje in izvajanje dogovorjenih 
prodajnih aktivnosti, doseganje 
planiranih rezultatov, iskanje no-
vih prodajnih poti, sestavljanje po-
nudb, predračunov in računov pri 
prodaji blaga, kontrola in evidenca 
zalog, kontrola odpreme blaga in 
usklajevanje dostav blaga do repro 
kupcev, preverjanje in pregled pla-
čil maloprodajnih repro kupcev … 
Inpos, d. o. o., Opekarniška cesta 
2, 3000 Celje. Prijave zbiramo do 
9. 5. 2018. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Oblikovalec kovin – varilec 
(m/ž) (Slovenske Konjice) 
Vaše delovne naloge bodo pred-

stavljali sestavljanje komponent in 
varjenje tankih pločevin do 5 mm 
po MIG/MAG- in TIG-postopku, 
branje delavniške dokumentacije 
in upoštevanje navodil za delo, 
skrbno ravnanje z merilnimi sred-
stvi in orodji … Baumüller Dravi-
nja, d. o. o., Delavska cesta 10, 3210 
Slovenske Konjice. Prijave zbiramo 
do 9. 5. 2018. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

MojeDelo.com

Na razgovor nikoli ne pojdite brez 
odgovora na to vprašanje

Izvendelovne aktivnosti. Pravilo, ki se 
ga morate držati, je, da ne sprašujete o 
izvendelovnih aktivnostih, saj to pokaže, 
da vas čas izven delovnika zanima bolj kot 
delovnik.

Vprašanja, na katera lahko sami odgo-
vorite. Če raziskovanje po spletu ponudi 
odgovor na vaše vprašanje, ga nikar ne 
zastavite. Predstavlja namreč izgubo časa, 
poleg tega se od kandidata pričakuje, da se 

o podjetju pozanima, še preden stopi skozi 
vrata organizacije.

Plača in bonitete. Med prvim razgovorom 
se izognite vprašanju o plači. Namesto tega 
se raje pozanimajte, kako je z materinskim/
očetovskim dopustom, a tudi to raje presko-
čite.

Zahtevna vprašanja. Postavite enostav-
no vprašanje, na katerega sogovornik hitro 
najde odgovor.

Preveč vprašanj. Bodite enostavni in 
kratki. Nadrejeni vam velikokrat postavijo 
omenjeno vprašanje kot znak olike, zato 
se ne razgovorite in ne sprašujte preveč. 
Bodite pozorni na znake pri sogovorniku 
in odnehajte, ko opazite, da vas ima dovolj.

3. Pripravite vprašanje
S tem vprašanjem vam je dana priložnost, 

da pokažete, kako predani ste razgovoru. 
Pokažite, da ste sledili sogovornikovim be-
sedam, in postavite bolj konkretno vpraša-
nje, vezano na tisto, kar ste že slišali. Vas 
zanimajo morda delovne naloge, ki vam jih 
je nadrejeni predstavil v tem času? Še bolj se 
boste izkazali, če ga vprašate o čem, kar je 
povezano s produkti, s katerimi se v podjetju 
ukvarjajo.

Ni dovolj le, da raziščete podjetje, tem-
več se posvetite tudi celotni industriji, s 
katero se organizacija ukvarja. Ne glede na 
to, da vprašanje ne bo globoko ali odmev-
no, bo dalo jasen znak, da ste investirali 
nekaj svojega časa in energije v podjetje.

Izogibajte se vprašanjem zaprtega tipa 
in postavite takšno, ki se navezuje na vašo 
vlogo v organizaciji. Če ste med bolj samoza-
vestnimi, si drznite in sogovornika vprašajte 
nekaj o sebi – kakšni ste se mu zdeli, kakšno 
je njegovo mnenje o vas …

ANJA DAMJANOVIĆ
za MojeDelo.com
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Rokometaši makedonskega Vardarja so le-
tošnji zmagovalci regionalne lige Seha. Na 
finalni tekmi zaključnega turnirja v Skopju 
so proti Zagrebu zmagali s 26:24. Igralci Ce-
lja Pivovarne Laško so po porazu s hrvaškim 
prvakom v polfinalu za en gol v boju za tretje 
mesto z 31:28 ugnali beloruski Brest.

V najboljšo postavo turnirja je bil izbran Žiga 
Mlakar, odkritje »final-foura« v makedonski 
prestolnici pa je bil srednji zunanji napadalec 
Domen Makuc. Trener Celja Branko Tamše je 
v Skopju praznoval 40. rojstni dan, po osvojitvi 
tretjega mesta je dejal: »Proti vrhunski beloruski 
ekipi smo prikazali lepši, boljši in hitrejši roko-
met. Igrali smo všečno.« Ta teden je pripravljal 
ekipo na polfinalni obračun slovenskega pokala s 
Koprom. Na zaključnem turnirju v Ljutomeru ne 
bo Gorenja, ki je svoje vrste okrepilo na strokov-
nem področju. V prihodnje bo naloge športnega 

direktorja, ki ga klub iz Šaleške doline v zadnjem 
obdobju ni imel, opravljal Janez Gams.

Rokometašice Z´dežele so v 2. krogu lige za pr-
vaka gostovale v Novem mestu pri Krki in dosegle 
pomembno zmago v boju za tretje mesto. Od go-
stiteljic so bile boljše z 19:18. Po suspenzu trenerja 
Sebastjana Oblaka, ki čaka na kazen vodstva RZS, 
je ekipo prevzel nekdanji član Celja Pivovarne La-
ško in tudi slovenske reprezentance Robi Šafarič: 
»Vodstvo Celja je privolilo, da na zadnjih petih tek-
mah vodim rokometašice. Ogledal sem si posnetke 
prejšnjih tekem, taktiko pa sva pripravila skupaj s 
prijateljem Oblakom. Prvi polčas smo dobili z raz-
liko štirih golov, v nadaljevanju pa dekleta petnajst 
minut niso dosegla gola. Po izključitvi Lare Hrnčič 
smo imeli težave v obrambi, tako da je bilo napeto.« 
Sanja Vrček je dala pet golov. V soboto bo v dvorani 
Golovec gostoval Krim.

DEAN ŠUSTER, foto: Liga Seha

Teden dni pred odhodom 
v Združene države Ameri-
ke, na priprave v profesio-
nalni boksarski kamp Big 
Bear Lake, je izjemno obe-
tavni Celjan Filip Pirc Kolar 
osvojil naslov državnega 
prvaka v kadetski konku-
renci.

V kategoriji nad 80 kilo-
gramov je obe borbi zaklju-
čil predčasno, v prvi rundi. 
V polfinalu je s tehničnim 
knockoutom premagal Tri-
stana Zgombiča iz ljubljan-
skega Legionarja, v finalu 
pa na isti način še Timona 
Babiča iz ŽBK Maribor. Filip 
je od svojega enajstega leta 
član BK Ring Ptuj, kjer vadi 
pod vodstvom Ivana Pučka 
starejšega, nekdanjega tre-
nerja Dejana Zavca. Konec 
tega tedna bo Filip skupaj z 
očetom Boštjanom in nek-
danjim uspešnim judoistom 
Janezom Oštirjem odpoto-
val v ZDA. Tam naj bi jeseni 
tudi obiskoval srednjo šolo. 

Ekipno zlate
Maribor je gostil evropsko prvenstvo v tekvondoju. Izkazali so se člani celjskega 

kluba Hyong. Evropski mladinski podprvakinji sta postali Maša Kenjalo in Alisa Žagar 
Slemenšek, bronasto medaljo pa je osvojila Larisa Žagar Slemenšek.

Kemal Kabilović je bil z ekipo tretji, še bolj pa so se izkazala dekleta. Alisa, Larisa in Maša 
ter Petra Gobec iz šentjurskega Ahaca so postale mladinske evropske prvakinje po zmagi v 
finalu nad Rusinjami. Ob blazinah jih je vodil trener Hyonga Uroš Bernard. V nadaljevanju 
sezone bodo sledila tekmovanja v kikboksu.

DŠ, foto: ŠK HYONG

Celjan Jernej Kruder je 
zmagal na uvodni tekmi 
svetovnega pokala športnih 
plezalcev v balvanskem ple-
zanju v švicarskem Meirin-
genu. To je njegova krstna 
zmaga v svetovnem pokalu 
v športnem plezanju.

Na stopničke se je zavihtela 
tudi edina slovenska predstav-
nica v ženskem finalu Janja 
Garnbret. Najboljša športni-
ca Velenja je sezono odprla z 
drugim mestom.

Uvod v sezono ni prinesel 
le izbruha vaše kakovosti, 
temveč tudi veselja. Zaradi 
dolgega čakanja?

Drži. Od leta 2008 tekmu-
jem v svetovnem pokalu in 
od tedaj sanjam, da bi poko-
ril celotno konkurenco. Potre-
boval sem celotno desetletje. 
Priznam, da sem neizmerno 
vesel in srečen. Tudi zato, ker 
se je to zgodilo na tako lepi 
tekmi, kot je bila v Švici.

Pomembno, celo pogla-
vitno je, da nikoli niste 
izgubili upanja in da ste 
bili nagrajeni zdaj, ko ste 

stari 27 let.
Res je zanimivo, da sem bil 

prepričan, da sem sposoben 
zmagati. Želja in motiv sta 
bila ves čas prisotna. Do prve 
zmage so me očitno pripeljale 
izkušnje.

Tako kot pred štirimi leti 
na svetovnem prvenstvu 
tudi tokrat niste blesteli v 
predtekmovanjih …

Že uvrstitev v finale je lep 
uspeh zaradi izostrene konku-
rence. Kot najslabši v polfina-
lu sem imel prednost, saj sem 
prvi začel plezati v finalu. Psi-
hološka obremenitev je bila 
manjša. Storiš svoje, potem 
pa pač čakaš, kaj bodo sto-
rili drugi. Še nikoli nisem bil 
tako sproščen kot tokrat. Vse 
mi je uspevalo do zadnjega 
balvana, ki se mi je izmuznil 
tik pred očmi. Tudi za preosta-
lo šesterico je bil previsok in 
zmaga je ostala v mojih rokah.

Edini ste v finalu dosegli 
tretji vrh. Ste si z Japon-
cem Narasakijem, ki je bil 
drugi, in s tretjim, Rusom 
Rubcovom, podobni po 

sposobnostih?
Značajsko smo zelo različ-

ni. Rubcov je stari znanec sve-
tovnega pokala, Narasaki pa 
je dokaj nov, a mu stopničke 
niso tuje.

Vaši uspehi so se vrstili 
v valovih. Leta 2014 ste v 
Münchnu s srebrno meda-
ljo priplezali prvo odličje 
Sloveniji na svetovnih prven-
stvih, nato ste bili lani tretji 
na tekmi svetovnega pokala 
v kitajskem Nanjingu. So 
vam podvigi, sicer redki, le 
dvigovali samozavest?

Specifičnost naše discipli-
ne je zagotovo to, da moraš v 
vseh treh krogih tekmovanja 
ohraniti kakovost in zbranost. 
Obe visoki uvrstitvi sta mi da-
jali moč in obenem vero, da ni 
še nič izgubljenega v moji ka-
rieri. Čeprav sem bil na vrhu, 
lahko že na naslednji tekmi 
obtičim v kvalifikacijah. Tako 
razširjen je svetovni vrh odlič-
nih tekmovalcev.

In tako je tudi v slovenski 
ženski reprezentanci. Kako 
je z vašo mlajšo sestro Julijo, 

s katero sta ta teden vadila 
v Ospu?

Odličnih tekmovalk je toli-
ko, da že uvrstitev v izbrano 
vrsto ni samoumevna. Pogo-
vorila sva se. Vztrajati mora. 
Zdaj vidi, da se je meni trma 
izplačala.

Jutri boste odpotovali v 
Moskvo. Kje boste nato še 
plezali?

Sledila bo tekma svetovne-
ga pokala na Japonskem. Ne 
ustreza mi, da se moramo 
dvakrat v kratkem času odpra-
viti na dolgo pot proti vzho-
du. A če bo rezultat v Rusiji 
spodbuden, bom potoval tudi 
v deželo vzhajajočega sonca.

Svetovno prvenstvo bo v 
drugi polovici leta v Inns-
brucku. Najbrž ni razlogov, 
da tam ne bi imeli spodbude 
na tribuni?

Moja družina se pogosto 
odpelje na tekme, ki niso zelo 
oddaljene. V Innsbrucku moji 
privrženci zagotovo ne bodo 
manjkali.

DEAN ŠUSTER
Foto: LUKA FONDA

Kruder desetletje sanjal o zmagi
Član Športnoplezalnega odseka PD Celje – Matica slavil v Švici

Jernej Kruder je v Meiringenu prvič zmagal na tekmi svetovnega po-
kala.

Ob trenerju mladinske reprezentance Urošu Bernardu so dvojčici Alisa in Larisa Žagar Slemenšek, Zala 
Rozina in Maša Kenjalo.

Osnovnošolec tretjič čez lužo

Filip Pirc Kolar v družbi boksarskega trenerja Franka Cassavetesa.

Kamp v Kaliforniji vodi Abel 
Sanchez, trener enega izmed 
najboljših boksarjev trenu-
tno na svetu Genadija Golov-
kina. V začetku maja bo Pirc 
Kolar obiskal še New York, 

saj ima dogovorjen trening z 
legendarnim trenerjem Ted-
dyjem Atlasom, ki je bdel 
tudi nad Mikeom Tysonom.

DEAN ŠUSTER
Foto: BP

Tretji na skopskem turnirju

Najboljši desni zunanji napadalec je bil v Skopju Žiga Mlakar.
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akcija 
polletnih kart
265 €

od 16. aprila
do 6. maja 2018

Zdaj že tradicionalno či-
stilno akcijo na svojem štadi-
onu so atleti in atletinje Kla-
divarja imeli v soboto. Dan 
prej jih je kar 53 podpisalo 
pogodbo za novo sezono.

Razvrščeni so v pet ka-
kovostnih razredov, v vr-
hunskem jih je pet. S pred-
sednikom kluba Stanetom 
Rozmanom so pogodbe 
podpisali Martina Ratej 
(met kopja, trener Lovrenc 
Umek), Robert Renner (skok 
s palico, trenerja Darko Ren-
ner in Dragan Despotović), 
Tina Šutej (skok s palico, 
trener Milan Kranjc), Luka 
Janežič (tek na 400 metrov, 
trener Rok Predanič) in Ma-
ruša Černjul (skok v višino, 
trenerja Hrvoje Fižuleto in 
Dusty Jonas). V perspektiv-
nem razredu so tisti, ki so 

Do letošnje jubilejne, 25. 
kolesarske Dirke po Sloveni-
ji, sta še približno dva me-
seca, a kljub temu tempera-
tura že narašča. Znanih je 
tudi že nekaj več podrobno-
sti. Ena glavnih je zagotovo, 
da bo na dirki nastopil naš 
najboljši kolesar Primož Ro-
glič in da bo najbrž najbolj 
spektakularna etapa prav v 
knežjem mestu.

Dirka po Sloveniji, ki bo 
tudi letos imela slogan Bitka 
za zeleno, bo v primerjavi z 
lansko imela etapo več, torej 
jih bo skupno pet. Začela 
se bo 13. junija v Lendavi 
in končala 17. junija tradici-
onalno v Novem mestu. Na 
Celjskem bosta dve etapi, in 
sicer druga od Maribora do 
Rogaške Slatine (še v Šentjur-
ju, Šmarju pri Jelšah, na Pla-

nini nad Sevnico, v Kozjem in 
Podčetrtku) ter tretja od Slo-
venskih Konjic do Celja (še 
mimo Zreč, Štor, Zagorja ob 
Savi, Hrastnika in Laškega). 
V knežjem mestu bo ta etapa 
imela spektakularen zaklju-
ček s ciljem na Starem gradu 
po spustu s Celjske koče.

Poseben pečat bo dirki dala 
udeležba našega kolesarske-
ga asa Primoža Rogliča in 
njegove nizozemske ekipe 
Lotto Jumbo. Roglič je zadnji 
domači zmagovalec Dirke po 
Sloveniji, letos je že zmagal na 
Dirki po Baskiji. Vsi se seveda 
še spominjamo njegove lan-
ske nepozabne etapne zmage 
na Dirki po Franciji in srebrne 
medalje v kronometru na sve-
tovnem prvenstvu v Bergnu. 
»Primož se bo zagotovo želel 
v najboljši luči predstaviti 

pred domačimi navijači. Pet-
kova etapa bo v delu speljana 
po cestah, kjer Primož tudi 
trenira, zato bo zagotovo v 
rahli prednosti pred drugimi 
kolesarji,« je povedal Bogdan 
Fink, organizacijski direktor 
Dirke po Sloveniji. Lani je bilo 
na dirki po Sloveniji kar nekaj 
zvenečih kolesarskih imen, 
med drugim tudi sloviti bri-
tanski šprinter Mark Caven-
dish in seveda zmagovalec, 
Poljak Rafal Majka. Tudi za 
letos Fink napoveduje vrhun-
sko udeležbo: »Sodelovalo 
bo sedem ekip iz najvišjega 
razreda svetovne serije, kar se 
še ni zgodilo v zgodovini Dir-
ke po Sloveniji, skupno pa 21 
ekip, kar je prav tako največ 
doslej.«

ROBERT GORJANC
Foto: Sportida

Po včerajšnjem gostova-
nju v Domžalah bodo celjski 
nogometaši znova pričakali 
ljubljanske. Prejšnji teden so 
se z njimi pomerili v povra-
tni tekmi pokala NZS. Bili so 
zelo daleč od preobrata po 
porazu v Stožicah z 2:1.

Za nameček so doživeli 
nov poraz (0:1), navijače 
pa so razočarali predvsem 
z brezkrvno igro. Še trener 
Dušan Kosič je priznal: »Ta-
kšnega Celja tudi še sam ni-
sem videl.« Medvedjo uslugo 
je Tilen Pečnik moštvu storil 

NA KRATKO

Gladko s Sevnico
Sevnica: Finalista državnega prvenstva v futsalu sta Dobovec in Litija. Oba sta polfinalna 

dvoboja dobila s 3:0 v zmagah. Dobovčani so sprva dvakrat zmagali v Rogaški Slatini, nato 
pa še v Sevnici z 2:1. Gola sta dala Aleš Marot in Robert Grbić. Čeprav je bil Dobovec favorit, 
pa se je moral zelo potruditi. V Sevnici je manjkal ideolog igre Rok Mordej zaradi rumenih 
kartonov – kazen je pravočasno odslužil. Finalna serija se bo začela jutri. Prvi dve tekmi 
bosta v Litiji. Za naslov bo treba zmagati trikrat. V finalu pokala je Dobovec v Podčetrtku 
uspel ugnati Litijo.

Na Pomladi oba kluba
Maribor: Na 12. mednarodnem mitingu Pomlad 2018 so nastopili plavalci obeh celjskih 

klubov. DVŠ Posejdon je zastopalo 18 tekmovalcev vseh kategorij. Jure Dolinar si je priplaval 
eno zlato in tri srebne medalje, Nika Josipovič Kolar dve srebrni, Lana Golčman pa bronasto. 
Neptunovci so tekmovali z drugo in tretjo ekipo. Izkazala se je Izabela Pakiž Rumpf s prvim 
mestom na 50 m hrbtno in tretjim na 200 m hrbtno. (DŠ)

Primož Roglič, prvo ime letošnje Dirke po Sloveniji

Roglič na zmago na Starem gradu

Vrhunski razred ostaja pri 
Kladivarju

Martina Ratej, njen trener Lovrenc Umek (levo) in Stane Rozman (de-
sno) se nadejajo, da bodo na letošnjem evropskem prvenstvu v Berlinu 
nagrajena njihova prizadevanja.

bili lani na velikem tekmo-
vanju. To so Eva Pepelnak 
(troskok), Rok Renner (da-
ljina), Tami Ščančar (100, 
200 m), Karin Gošek (2000 
m zapreke), Lina Čater (kla-

divo), Jan Vukovič (800 m), 
Jan Kokalj (3000, 5000 m), 
Anej Zupanc (400 m) in Tija 
Ocvirk (400 m).

DEAN ŠUSTER
Foto: GrupA

Zmaji znova v Celju

Hrvaški vezist Lovro Cvek je najbolj stanoviten nogometaš Celja. Na 
tekmi proti Olimpiji ni imel sreče. V eni sekundi je dvakrat dobro žogo 
udaril z glavo, a se je obakrat izkazal vratar Ivaćić.

z redko videnim posredova-
njem. V obrambi se je spo-
taknil, nato pa se zaletel v 
Elvedina Džinića in omogo-
čil Zarifoviću, da je osamljen 
udaril žogo z glavo. Kar 2.370 
obiskovalcev ni videlo igrati 
Nina Pungarška, ki ga je Ko-
sič »pozabil« na klopi.

Nato so se celjski nogome-
taši usmerili v lov na četrto 
mesto v 1. SNL, ki bo omo-
gočilo nastop v evropskem 
tekmovanju, če bo Olimpija 
pokalna prvakinja. Na svojem 
štadionu so pred komaj dve-
sto gledalci zmleli Krško (5:0). 
Strelci so bili Jan Andrejašič, 
Lovro Cvek, Rudi Požeg Van-
caš, Amadej Brecl in Dario Vi-
zinger. Brecl iz Šmiklavža pri 
Ljubečni, ki je član Celja od 
svojega sedmega leta, se je po-
leg zadetka izkazal z dvema 
natančnima podajama pred 
gol. Učinkovitost gostiteljev 
je bila izjemna – imeli so pet 
zrelih priložnosti in vseh pet 
so jih tudi izkoristili. Priznati 
je treba, da je Kosič v precepu. 
Ustvarja novo ekipo z mladimi 
igralci, obenem pa lovi nastop 
v evropskem tekmovanju.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA
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Šport center Prodnik
ZAPOSLI

NATAKARJA/ 
NATAKARICO

z možnostjo hrane in 
bivanja v hiši. 

Prijave zbiramo na naslovih: 

JURJEVEC EDVARD s. p.,
Juvanje 1, 3333 Ljubno ob Savinji,

www.prodnik.com
s.c.prodnik@gmail.com  *  041 752 111

MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

GOLF III caddy dizel, letnik 1999, srebrne 
barve, lepo ohranjen, klima, prodam 
za 1.100 EUR. Telefon 041 951-527.
 628

POLO comfortline 1.4, letnik 2010, pre-
voženih 52.000 km, prvi lastnik, ser-
visna knjiga, vlečna kljuka, prodam. 
Telefon 070 860-105. 636

KUPIM

OSEBNO vozilo, celo, poškodovano ali v 
okvari, kupim za lastno uporabo. Go-
tovina in prepis – takoj. Telefon 031 
783-047. 511

stop-shop.com

A BRAND OF
IMMOFINANZ

Bežigrajska cesta 16
Celje 

ODDAMO prostor na parkirišču za namen promocij! 

Nabor najemnikov objekta: SportsDirect.com, Takko,  
Deichmann, OVS, Velo center, Jysk, Kik  

Kontakt: email kr@m2.co.at in telefon 01 428 8883 
Splet: stop-shop.com/sl/si/celje  

STOP SHOP Celje
NAKUPOVALNI PARK 

AVTO, lahko poškodovan ali v okvari, od 
letnika 2001 naprej, kupim. Telefon 
041 567-747. 527

STROJI

PRODAM

KOSILNICO Bcs 127, nakladalko Sip 17, 
tračni obračalnik Sip in hidravlično 
stiskalnico za sadje, 100 l, prodam. 
Telefon 041 958-884. 619

CEPILEC za drva, na sveder, zelo dobro 
ohranjen, prodam. Telefon 041 574-
009. 625

TRAKTOR TV 730 in priključke: freza 125 
cm, tritočkovni priklop ali priklop na 
štiri vijake, mulčer 100 cm, na zamik, 
kiper prikolico, cepilec na sveder Ško-
fl jica in pajek, 3,5 m, zelo lahek itd., 
prodam. Telefon 041 983-800. 634

CISTERNO Creina, 1.700 l in molzni stroj 
Virovitica, ugodno prodam. Telefon 
(03) 5845-420. 640

KUPIM
TRAKTOR, lahko v okvari ali poškodovan, 

in ostalo mehanizacijo kupim. Telefon 
040 507-060. 527

POSEST

PRODAM

HIŠO, lahko za vikend, 170 m² stanovanj-
ske površine, 8.000 m² zemljišča, v 
Hrastju 7a, prodam za 60.000 EUR. 
Telefon 031 277-528. 633

LAŠKO, Plazovje. Prodava stanovanjsko 
hišo (Plazovje 13, 3270 Laško), 
grajeno med 1993 in 2000, skupne 
stanovanjske površine približno 83 
m² (klet + pritličje), staro stanovanj-
sko hišo, zemljišče pod stavbo 50 m² 
in gospodarski objekt z nadstrešnico v 
izmeri približno 54 m², kmetijskega in 
stavbnega zemljišča približno 17.400 
m², priključki: voda, elektrika. Skupna 
cena 79.900 EUR. Izdelan je izkaz 
energijskih lastnosti stavbe. Telefon 
041 708-198. n

PARCELE za gradnjo hiše ali vikendov, re-
lacija Štore–Šentjanž, prodam. Telefon 
031 549-994. 569

HIŠO, na parceli 1.800 m², 2 km iz Celja, 
prodamo za 135.000 EUR. Telefon 031 
489-278. 598

BIVALNI vikend, Tinsko, 84 m², 900 m² ze-
mlje, z mladim vinogradom, prodam. 
Telefon 031 860-804. p

ODDAM

HIŠO, opremljeno, takoj vseljivo, z večjim 
vrtom, oddam za manjšo pomoč na 
kmetiji. Telefon 041 510-303. 597

AKUSTIKA

PRODAM
NERABLJENO otroško diatonično harmoniko, 

velikost 34 cm, C, F, B, s tremi poltoni, 
prodam. Telefon 031 485-488. 622

ŽIVALI
PRODAM

TELICO simentalko, staro 6 mesecev, pro-
dam. Telefon 041 551-334. 618

NESNICE, rjave, grahaste, črne pred nesno-
stjo, prodamo. Brezplačna dostava na 
dom po celotni Sloveniji. Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave, črne in gra-
haste barve, pred nesnostjo, prodamo. 
Pripeljemo na dom. Telefon 070 545-
481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 170 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 574

PRAŠIČE, od 30 do 160 kg, domača hrana, 
možna dostava, prodam. Telefon 051 
720-294. p

SEDEM zajčkov, za nadaljnjo rejo ali 
zakol, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 030 613-725. 612

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke, prodamo. Ob nakupu 
10 kokošk petelina podarimo. Živali so 
redno cepljene in nimajo odščipnjenih 
kljunov, zato so primerne za kmečko 
rejo. Kmetija Lešer, Lopata 55, Celje, 
telefon 031 461-798, 041 763-800, 
051 379-031, (03) 5471-244. p

TELIČKO ls, staro 5 mesecev, težko 230 
kg, prodam za 650 EUR. Telefon 051 
450-110. L 46

TELIČKO simentalko, staro 4 mesece, težko 
180 kg, primerno za nadaljnjo rejo, 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
031 301-511, 031 422-606. 631

ZAJKLE, stare pol leta, lepe barve, velika 
sorta, približno 2 do 2,5 kg, 10 EUR, 
za zakol ali nadaljnjo rejo, prodam. 
Telefon 041 951-527. 628

ENAJST jagnjetov in ovna (eno leto), za 
nadaljnjo rejo, prodam. Telefon 041 
794-217. 626

DVE telici simentalki, težki 280 in 330 kg, 
prodam. Telefon 041 945-422. 630

STANOVANJE

PRODAM

STANOVANJE v Šentjurju, veliko 40 m², 
prodam. Telefon 031 260-996 ali 041 
226-699. 615

ODDAM

GARSONJERO s kletjo, 28,2 m², v Pucovi 
ulici 1 v Celju, oddam v najem. Cena 
200 EUR + obratovalni stroški + var-
ščina. Telefon 040 579-679, 070 810-
371. 587

ENOSOBNO stanovanje v Rogaški Slatini, 
opremljeno, z balkonom, 45 m², od-
dam. Telefon 051 646-020. 608
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NAŠA IZBIRA JE HIBRID
NOVA TOYOTA C-HR HIBRID

10 LET JAMSTVA NA HIBRIDNO BATERIJO 
EKO SUBVENCIJA

Povprečna poraba goriva za vozila Toyota C-HR: od 3,8 do 3,9  l/100km in emisije CO2: od 86 do 87 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6W. Emisije NOx: 
od 9,6 mg/km. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz 
prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, 
delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Slika je simbolična.

AC FRI-Mobil
Dečkova 43, Celje, 03 425 60 80
www.fri-mobil.si
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Povprečna poraba goriva za vozila Toyota C-HR: od 3,8 do 3,9 l/100km in emisije CO2: od 86 do 87 
g/km. Emisijska stopnja: EURO 6W. Emisije NOx: od 9,6 mg/km. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši to-
plogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno 
prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Slika je simbolična.

Opel Celeia

Iščete uglajen in tišji 
način vožnje, želite imeti 
vozilo z majhno porabo 
goriva in minimalnimi 
emisijami? 
Časi se spreminjajo in s tem naš odnos do 
mobilnosti in okolja. Tega se dobro zaveda-
mo v podjetju AC FRI-MOBIL na Dečkovi 
cesti 43 v Celju, kjer prodajamo in servi-
siramo vozila Toyota.  

Hibrid za vsakogar
Zgodba naših hibridov se je začela leta 
1997 z modelom Prius, ki je inovator na 
tem področju. Sedaj lahko izbirate med 
sedmimi modeli. 
Za mestne »frajerje« je na voljo Yaris hi-
brid; za družino, ki potrebuje več prosto-
ra, je primeren Auris Touring Sports; najno-
vejši Toyota C-hr hibrid pa na cesti ukrade 
vse poglede.

Življenje s hibridom je 
preprosto, samo sedite 
vanj in se odpeljite
Naši hibridi so zasnovani tako, da je vo-
žnja v njih preprosta. Ob pritisku gumba 
za zagon ne zaslišite hrupa, temveč zgolj 
prejmete potrditev, da je vse pripravljeno. 

Uglajena, tiha in odzivna 
moč
Pri mestni vožnji na tiho električno ener-
gijo boste lahko v naših hibridih uživali v 
poslušanju pomembnejših stvari. Pri večji 
hitrosti se neopazno pridruži učinkovita 
moč bencinskega motorja, in ko to najbolj 
potrebujete, se oba motorja združita.

Prijazni do vaše 
denarnice in do okolja
Vožnja hibrida ni le zabavna, z njo tudi ve-
liko prihranite. Naši hibridi so kot nalašč 

za vožnjo po mestu, saj pogosto izklopijo 
motor, zato prihranijo gorivo. 
Vljudno vabljeni v salon AC FRI-MOBIL  na 
Dečkovi cesti 43 v Celju, kjer si lahko vsa 
vozila ogledate in jih preizkusite. Pokličite 
nas, z veseljem vas popeljemo na vožnjo 
s hibridom.  
Pri Frimobilu  bomo za vas ob nakupu vo-
zila celostno poskrbeli s storitvijo vse na 
enem mestu: nudimo vam ugodna avto-
mobilska zavarovanja, pestro ponudbo do-
datne opreme za vozila, nakup pnevmatik 
in še in še ...

Tel: 03 425 60 80  
E-mail: prodaja@fri-mobil.si

Pri nas smo za hibrid. Toyota hibrid.
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Poroke
Žalec
Poročila sta se: Tatjana 

LUŽAR iz Železnega pri Žal-
cu in Štefan OZVALDIČ iz 
Petrovč.

Laško
Poročila sta se: Mojca 

TERŽAN iz Laškega in Rok 
JEZOVŠEK iz Šentjurja.

Velenje
Poročili so se: Boštjan 

RAT in Jasna ŠTELCER, oba 
iz Velenja, Darko RADIVOJE-
VIĆ iz Velenja in Anja VON-
ČINA iz Črne na Koroškem.

Smrti
Celje
Umrli so: Frančiška PUN-

ČUH iz Mozirja, 76 let, Pavla 

Umrla je
naša upokojena sodelavka

NUŠA ČEDE
dr. med.

dolgoletna zdravnica specialistka interne 
medicine in diabetologije na oddelku za 

angiologijo, endokrinologijo in revmatologijo

Ohranili jo bomo v lepem spominu.

Splošna bolnišnica Celje

n

V pomladnem aprilu
je zaspal
naš dragi

Iskrena hvala vsem, ki ste mu izkazali spoštovanje 
na zadnji poti, in vsem, ki ste nas bodrili in tolažili 

s sočutjem.
Hvala sosedom, prijateljem in sorodnikom za dra-

goceno pomoč v času njegove bolezni.
Za pozorno skrb in človeško toplino se posebej 
zahvaljujemo sestrama Jelki in Tanji iz patronažne 
službe ZD Celje ter kolektivu Špesovega doma v 

Vojniku.

Žena Milka, hči Nada ter vnuka Žiga in Jaša

PAVEL KUMER
magister gozdarstva 

(22. 1. 1931 – 4. 4. 2018)

Ni te več na vrtu ne v hiši, 
nič več glas se tvoj ne sliši. 

Če lučko na grobu 
upihnil bo vihar, 

v naših srcih je ne bo 
nikdar.

Z A H VA L A

Po kratki in hudi bolezni nas 
je zapustila naša draga

LJUDMILA BREŽNIK
iz Brezove 37, Šmartno v Rožni dolini 

(5. 9. 1931 – 11. 4. 2018)

Od nje smo se poslovili v soboto, 14. aprila 2018, na 
pokopališču v Šmartnem v Rožni dolini.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prija-
teljem in sosedom za izrečena sožalja ter darova-
no cvetje in sveče. Hvala hematološkemu oddelku 
Splošne bolnišnice Celje, gospodu župniku Janku 
Ivančiču za opravljen cerkveni obred, gospe Darji 
Grdina za poslovilni govor ob grobu, Duetu Franjo 
in Marina za odpete žalostinke ter pogrebni službi 
Primožič iz Vojnika za spoštljivo opravljene storitve. 

Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Žalujoči: vsi njeni domači
n

Dom je prazen in dvorišče, 
zaman oko te naše išče, 

ostale so sledi povsod 
od dela tvojih pridnih rok.

Z A H VA L A

Zapustil nas je dragi mož, 
oče, ata, brat, tast, stric 

in svak

FRANC SALOBIR
iz Dobja pri Planini, Suho 11 

(11. 1. 1939 – 27. 3. 2018)

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem in sosedom za izražena pisna in ustna 
sožalja ter darovano cvetje, sveče, svete maše in de-
narno pomoč. Hvala dr. Anji Hvalc, patronažni sestri 
Pavli, podjetju Makop Kozje, Katji Romih za pomoč 
na domu, Simoni Oprešnik za poslovilni govor, du-
hovniku Petru Orešniku za opravljen cerkveni obred, 

pevcem, trobentaču in pogrebni službi Žalujka.
Vsem skupaj iskrena hvala.

Vsi njegovi
Š 016
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POSREDOVALNICA –

URANKAR iz Ojstriške vasi, 
92 let, Ana ZAKONJŠEK iz 
Žalca, 92 let, Majda KUKEC 
iz Pariželj, 79 let, Milan PEČ-
NIK iz Griž, 66 let, Bernard 
MOHORIČ iz Brdc nad Do-
brno, 79 let, Gabriela VODU-
ŠEK iz Celja, 92 let, Vjekoslav 
PEČEK iz Celja, 72 let, Milan 
PANIČ iz Celja, 70 let, Nada 
BOŽIČ BELAK iz Celja, 91 let, 
Zorka VINARNIK KODER iz 
Žalca, 83 let, Jožef STIPLO-
ŠEK iz Kaple, 93 let, Martin 
LENOŠEK iz Letuša, 77 let, 
Rafael PINTER iz Laškega, 58 
let, Pavel KUMER iz Celja, 87 
let, Branko MILOST iz Celja, 
91 let, Angela PERC iz Hramš, 
68 let, Jožefa VERDEL iz Za-
vrha pri Galiciji, 79 let.

Šentjur
Umrli so: Alojz POTOČ-

NIK iz Celja, 76 let, Silvester 

VOGA iz Voduc, 48 let, Marija 
TREBOVC iz Trnovca pri Dra-
mljah, 88 let, Viktor KRAJNC 
iz Planinskega Vrha, 83 let.

Žalec
Umrli so: Frančiška ROB-

NIK iz Krnice pri Lučah, 93 
let, Marija GOLOBIČ z Vran-
skega, 88 let, Jožef FLERE 
iz Kaplje vasi, 100 let, Neža 
BAJDE z Vranskega, 92 let, 
Suljeman ŠIRBEGOVIĆ iz 
Kaple, 70 let, Ivan VREČAR 

iz Pongraca, 85 let, Antonija 
ŽNIDARŠIČ iz Latkove vasi, 
82 let, Marija ŽAGAR s Pol-
zele. 82 let

Laško
Umrla je: Zofija STARC iz 

Laškega, 82 let.
Velenje
Umrli so: Angela SKORN-

ŠEK iz Šoštanja, 84 let, Bo-
gomir KOPITAR iz Velenja, 
67 let, Boris REZMAN iz Ve-
lenja, 65 let.

VEČ telic simentalk, težkih od 300 do 400 
kg, prodam. Telefon 041 480-486, Do-
brna. 629

TELIČKO simentalko, težko 160 kg, in 
bikca prodam. Telefon (03) 5739-408, 
070 302-808. L 51

RACE, pobiralke polžev, ki že nesejo 
jajčka, prodam. Telefon 070 485-951.
 L 50

KUPIM

DEBELE, suhe krave in teleta nujno kupim. 
Plačilo takoj + DDV. Telefon 041 653-
286. Š 031

ODKUP krav – nujno, bio. Plačilo takoj po 
najvišji dnevni ceni klasifikacije + 0,30 
EUR + davek. Kogler Franz A., d. o. o., 
telefon 031 733-637, (02) 790-1560, 
0043 66446-46280. n

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

VINO, belo, rdeče, modra frankinja, 
sauvignon, ugodno prodam. Možna 
dostava. Telefon 041 382-735. p

KORUZO, ječmen, tritikalo in krompir, 
primeren za sajenje, prodam. Telefon 
041 742-334. 590

BALE, rezane, ovite in slamo, fi 140, 
prodam. Telefon 041 880-798, 031 
862-081, 040 412-480. 621

LUŠČENO koruzo prodam. Cena po dogo-
voru. Telefon 041 663-137. 616

OKROGLE suhe bale, fi 125, prodam. Cena 
50 EUR. Telefon 041 233-973. 641

OSTALO

PRODAM

DRVA in hlodovino prodam. Telefon 041 
472-380. 532

TELIČKO simentalko, težko 180 kg, in 
dve nakladalki kakovostnega sena 
prodam. Telefon 070 852-763. L 47

VEČ metrov suhih bukovih drv in nekaj 
silažnih bal prodamo. Telefon 070 
555-403. 623

MONTAŽNI bazen (peščeni filter, pet potni 
ventil, eno leto stara črpalka, 0,60 kW, 
nastavek za sesanje) prodamo. Telefon 
041 756 927

INVALIDSKI skuter – voziček, močnejši, 
električni, primeren za starejše, ugo-
dno prodam. Lahko dostavim. Telefon 
041 517-900. p

TRI okrogle silažne bale in naravno suhe 
deske »colarice« prodam. Telefon 070 
724-162. 642

RAZNO
GRADITELJI, pozor! Po ugodnih cenah 

izdelujem peči in bojlerje za central-
no ogrevanje. Garancija za peči je 5 
let. Tone Aplenc, s. p., Prekorje 29a, 
telefon 541-5011, 041 531-976. 635
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TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Po slovensko s 
Katrco

TUJA LESTVICA
 1. KYGO & MIGUEL - REMIND

ME TO FORGET (4)
 2. IMAGINE DRAGONS -

WHATEVER IT TAKES (5)
 3. ARCADE FIRE - PUT

YOUR MONEY ON ME (3)
 4. SIGALA & PALOMA FAITH –

LULLABY (4)
 5. KODALINE - FOLLOW YOUR

FIRE (3)
 6. MARSHMELLO & ANNE

MARIE - FRIENDS (2)
 7. DYLAN BOB - MASTERS OF

WAR [THE AVENER REWORK] (4)
 8. ALLE FARBEN &

RHODES – H.O.L.Y. (2)
 9. DAVID GUETTA & SIA –

FLAMES (1)
 10. SNOW PATROL - DON’T GIVE IN (1)

DOMAČA LESTVICA
 1. RAIVEN - DALEČ STRAN (4)
 2. GAŠPER ANTL FEAT.

ZALA KRALJ - BALONI (5)
 3. TABU - HODI SAM (3)
 4. ANABEL - POZITIVA (4)
 5. ALYA - DOBRO JUTRO

ŽIVLJENJE (2)
 6. ANJA BAŠ - VSE OK (2)
 7. GAJA PRESTOR - TO

JE KAR IMAM (3)
 8. NIKA ZORJAN – USPAVANKA (5)
 9. MUFF - TI SI TA (1)
 10. KATAYA - NA SREČO (1)

PREDLOGA ZA TUJO LESTVICO:
JOHN LEGEND FEAT. BLOODPOP - A 
GOOD NIGHT
CALVIN HARRIS & DUA LIPA - ONE 
KISS

PREDLOGA ZA DOMAČO
LESTVICO:
BOHEM - ZNAČAJ
NESSY - NE VEM

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

 1. Kraški kvintet in Braco Koren: 
Slovenske smo krvi

 2. Plus: Babica
 3. Vikend: Spomni se kdaj
 4. Šaljivci: Mala šala
 5. Gadi: Ker ti

Kino
CINEPLEXX

ČETRTEK, 19. april

Jutranji ritem z Evo in 
Dejanom (5.00 – 9.00)

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Jezikaj 
slovensko, 8.45 Poročilo PU 
Celje

10.00 Novice, 12.00 No-
vice, 12.15 Odmev, 14.00 
Regijske novice, 14.10 
Kalejdoskop, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodije tedna 
(slovenska, tuja, domača), 
18.00 Odmev – ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Kalej-
doskop – ponovitev

PETEK, 20. april

Jutranji ritem z Evo in 
Dejanom (5.00 – 9.00)

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-

mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Otroci 
ne lažejo, 8.45 Poročilo PU 
Celje

10.00 Novice, 11.15 Radi 
ste jih poslušali, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
dije tedna (slovenska, tuja, 
domača), 18.00 Poglejte v 
zvezde z Gordano in Do-
lores, 19.00 Novice, 19.15 
Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana

SOBOTA,
21. april

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.15 Otroški radio, 10.00 
Novice, 11.00 Kulturni mo-
zaik, 11.20 Kuhajmo sku-
paj, ponovitev, 12.00 No-
vice, 12.15 Tedenski osir, 
14.00 Regijske novice, 14.15 
Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana, po-
novitev, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodije tedna (slovenska, 
tuja, domača),18.00 Lestvi-
ca - 20 vročih Radia Celje, 
19.00 Novice

NEDELJA, 22. april

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 9.10 Luč sveti v temi, 
10.00 Novice, 10.10 Znan-
ci pred mikrofonom, 11.15 
Tedenski osir – ponovitev, 
12.00 Novice, 13.00 Če-
stitke in pozdravi, 18.00 
Pesem slovenske dežele

PONEDELJEK,
23. april

Jutranji ritem z Evo in 
Dejanom (5.00 – 9.00)

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Razga-
ljeni, 8.45 Poročilo PU Celje

9.15 Predstavljamo 
skladbe tedna, 10.00 No-
vice, 10.15 Ponedeljkovo 
športno dopoldne, 12.00 
Novice, 12.15 Vaš zakaj, 
naš zato, 13.00 Kulturni 
mozaik, 13.15 Izbiramo 

skladbe tedna, 14.00 Re-
gijske novice, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodije tedna 
(slovenska, tuja, domača), 
18.00 Znanci pred mikro-
fonom, ponovitev, 19.00 
Novice, 19.15 Katrca

TOREK, 24. april

Jutranji ritem z Evo in 
Dejanom (5.00 – 9.00)

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Življenje z 
nami ni le lepše, ampak 
tudi lažje, 8.45 Poročilo 
PU Celje

10.00 Novice, 12.00 Novi-
ce, 12.15 Male živali, veli-
ke ljubezni, 13.00 Kultur-
ni mozaik, 14.00 Regijske 
novice, 14.15 Gospodarski 
utrip regije, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodije tedna 
(slovenska, tuja, domača), 
18.00 Strokovnjak svetuje, 
19.00 Novice, 19.15 Male 
živali, velike ljubezni, po-
novitev

SREDA,
25. april

Jutranji ritem z Evo in 
Dejanom (5.00 – 9.00)

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 7.00 2. jutra-
nja kronika RaSlo, 8.00 Po-
ročila, 8.30 Kdo bo koga, 
8.45 Poročilo PU Celje

10.00 Novice, 10.15 Ku-
hajmo skupaj, 11.15 Zele-
ni val, 12.00 Novice, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.20 
Mali O – pošta, 13.30 Mali 
O – klici, 14.00 Regijske 
novice, 14.15 Poudarjeno, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
16.20 Filmsko platno, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodije te-
dna (slovenska, tuja, doma-
ča), 18.00 Pop čvek, 19.00 
Novice, 19.15 Zeleni val, 
ponovitev

Kulturne 
prireditve
ČETRTEK, 19. 4.

9.00 Dom kulture Velenje in 
Glasbena šola Velenje
Zapojmo, zaigrajmo, 
zaplešimo
državna glasbena revija

16.30 Dvorana Glasbene šole 
Rista Savina Žalec
Godalni orkester 
Glasbene Šole Rista 
Savina Žalec
koncert; vstop prost

18.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Rogaška Slatina kot 
obmejno mesto Tretjega 
rajha 1941–1945
odprtje razstave Petra 
Mikše

18.00 Grad Podsreda
Vinko Skale: Korenine
odprtje fotografske razstave 
ob prazniku Občine Kozje

19.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Recital komornih 
trobilnih skupin

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Javni nastop učencev 
Glasbene šole 
skladateljev Ipavcev 
Šentjur
vstop prost

PETEK, 20. 4.

16.00, 17.00 in 18.00 Dom II. 
slovenskega tabora Žalec
Mali Savinjčani beremo
zaključna prireditev

18.00 Anin dvor Rogaška Slatina
Ob svetovnem dnevu 
knjige ter podelitev 
bralne značke za odrasle
gost: Tilen Artač

18.00 Grad Podsreda
Fotografski natečaj 
Kozjansko in razstava 
Zagorski potok
odprtje razstave ob 
prazniku Občine Kozje

19.00 Dom kulture Velenje
Botr'ce
plesna predstava za 
odrasle; vstop prost

19.00 Knjižnica Laško
Ivan Cankar in njegova 
literarna dela
strokovno predavanje 
Igorja Grdine

19.19 do 24.00 Mestna knjižnica 
Velenje
Nočni »lajf« v knjižnici: 
noč knjige za najstnike
pogovor in literarna 
delavnica, žonglerska 
delavnica, branje 
Cankarjevega »lajfa«, 
zaspimo s knjigo

Spored od 19. 4. do 25. 4.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Dan za dnem – romantični, 
drama
od četrtka do srede: 16.10
Gastron Zgaga – komedija
sobota, nedelja: 14.00
Gringo – akcijski, drama, ko-
medija
od četrtka do srede: 17.00
Igralec št. 1 – akcijski, fanta-
zijski
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 20.30
sobota, nedelja: 13.30, 20.30
Igralec št. 1 – akcijski, fantazij-
ski, 3D
od četrtka do srede: 18.00
Leo da Vinci: Misija Mona Lisa 
– animirani, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.50
sobota, nedelja: 13.40, 15.40
Maščevalci: Brezmejna vojna 
– akcijski
sreda: 20.00
Maščevalci: Brezmejna vojna 
– akcijski, 3D
sreda: 19.00
Ne z mojo hčerko – komedija
od četrtka do torka: 18.50, 21.00
sreda: 18.50
Peter Zajec – animirani, pusto-
lovski, sinh.
četrtek: 15.30, 16.50
petek, ponedeljek, torek: 15.50, 
16.50
sobota, nedelja: 13.50, 15.50, 
16.50
sreda: 16.20
Poldi – Pustolovščina pogu-
mnega ptička – animirani, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek: 15.30, 17.15
sobota, nedelja: 13.30, 15.30, 
17.15
sreda: 16.40
Poldi – Pustolovščina pogu-
mnega ptička – animirani, 
sinh., 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek: 16.30
sobota, nedelja: 14.30, 16.30
sreda: 15.50
Polnočno sonce – drama, ro-
mantični
od četrtka do srede: 18.20
Počutim se lepo – komedija
četrtek: 17.30, 20.00
petek, sobota: 17.50, 20.00, 22.15
nedelja, ponedeljek, torek: 
17.50, 20.00
sreda: 18.10, 20.20
Rampage: Veliko razdejanje – 
akcijski, pustolovski
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 19.10, 21.20
sobota, nedelja: 14.50, 19.10, 
21.20
ponedeljek, torek: 19.10, 21.20
sreda: 19.10
Rampage: Veliko razdejanje – 
akcijski, pustolovski, 3D
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 20.10
petek, sobota: 20.10, 22.20
Rdeči vrabec – triler
od četrtka do srede: 17.40
Taksi 5 – akcijski, pustolovski
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek: 18.10, 20.20
petek, sobota: 18.10, 20.20, 
22.25
sreda: 17.50, 20.40
Tiho mesto – drama, grozljivka
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek: 19.00, 20.50
petek, sobota: 19.00, 20.50, 
22.40
sreda: 17.00, 20.50
Tomb Raider – akcijski, pusto-
lovski
sobota, nedelja: 14.20
Želja po maščevanju – akcijski, 
drama
od četrtka do torka: 15.50, 20.40
sreda: 15.30, 21.20

PETEK
18.00 Hiša kraljevega name-
stnika – biografska zgodovin-
ska drama

20.00 Filmske zvezde ne umi-
rajo v Liverpoolu – romantična 
drama
SOBOTA
18.00 Filmske zvezde ne umi-
rajo v Liverpoolu – romantična 
drama
20.00 Playing men – premiera 
in pogovor
NEDELJA
18.00 Filmske zvezde ne umi-
rajo v Liverpoolu – romantična 
drama
20.00 Hiša kraljevega name-
stnika – biografska zgodovin-
ska drama
SREDA
19.00 Apriline hčerke – drama

MOJ KINO ŽALEC
DOM II. SLOVENSKEGA 

TABORA ŽALEC
SREDA
15.30 Leo da Vinci: Misija Mona 
Lisa – animirani, sinh.
17.00 Peter Zajec – družinska ko-
mična pustolovščina, sinh
18.45 Polnočno sonce – roman-
tična drama
20.30 Namig v času – epska pu-
stolovščina

19.30 SLG Celje
Denis Peričić: Pekel na 
zemlji
izven abonmaja

19.30 Glasbena šola Velenje
Sozvočja
koncert orgelske in 
komorne glasbe v izvedbi 
učencev in dijakov 
Glasbene šole Velenje

SOBOTA, 21. 4.

18.00 Kulturni dom Vojnik
Škrjanček poje, žvrgoli …
letni koncert Mešanega 
komornega pevskega 
zbora Društva upokojencev 
Vojnik; vstop prost

19.00 Avla Doma II. slovenskega 
tabora Žalec
APZ Rista Savina in 
MePZ Gorenje Velenje
koncert pevskih zborov

20.00 Plesni forum Celje
A. Baricco: Devetsto
monodrama, izvedba: 
Kristian Koželj v vlogi 
Maxa Tooneya in Aljaž 
Šumej pri klavirju

NEDELJA, 22. 4.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi

15.00 Kulturni dom Bistrica ob 
Sotli
Godba Orlica
letni koncert

18.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Alien research
I. OŠ Žalec predstavlja 
angleško komedijo; vstop 
prost

PONEDELJEK, 23. 4.

19.00 Glasbena šola Velenje, 
velika dvorana in zgornja 
avla
Pogled v naš svet, večer 
2. U
razstava likovnih del in 
koncert dijakov 2. letnika 
Umetniške gimnazije 
Velenje

19.30 Narodni dom Celje
Mladinski pihalni 
orkester Glasbene šole 
Celje
letni koncert; solist: Žiga 
Kališnik, tuba

19.30 SLG Celje
Furio Bordon: Zadnje 
lune
Gledališče Koper; 
spomladanski gledališki 
trojček, izven abonmaja

20.00 do 22.00 Medobčinska 
splošna knjižnica Žalec
Skodelica kave in »jedna 
jedelj pomaranča«
Noč knjige: Večer z Ivanom 
Cankarjem

TOREK, 24. 4.

16.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Javni nastop učencev 
osnovne stopnje: 7. in 8. 
razred, sledita 5. in 6. 
razred

18.00 Velenjski grad
Spomini Antona Ulriha 
– Kristla in odprtje 
razstave Vasje Ulriha
predstavitev knjige in 
odprtje razstave

18.00 Glasbena šola Velenje
Srečanje citrarskih 
skupin
sodelujejo citrarske 
skupine slovenskih 
glasbenih šol

19.00 Cerkev sv. Jožefa Celje
Dekliški zbor Akademije 
za glasbo Univerze v 
Ljubljani
nastop glasbenikov iz 
sklopa Glasba na hribu

19.30 Celjski dom
Pesem povezuje
koncert Mešanega 
mladinskega pevskega 
zbora Šolskega centra 
Celje; vstop prost
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega računa 
pri Abanki d.d. Ljubljana: SI56 0510 0801 5262 360. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: SHERPA, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnik odg. ur.:  Robert Gorjanc
E-mail: radio@nt-rc.si
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Barbara Gradič Oset, Anja Hohler, Janja Intihar,
Brane Jeranko, Lea Komerički, Saška T. Ocvirk,
Špela Ožir, Tina Strmčnik, Simona Šolinič, Dean Šuster
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Vodja marketinga: Bojan Kunc 

Marketing: Simona Brglez, Sara Ivanišević,
Eva Javoršek, Aleš Pirš, Kristina Šuhel, 
Klavdija L. Tomažič

Telefon: (03) 42 25 100
Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511
Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

SREDA, 25. 4.

16.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Javni nastop učencev 
osnovne stopnje: 1 in 2. 
razred, sledita 3. in 4. 
razred

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Tri knjige, tri zgodbe, tri 
igre: Polž Vladimir gre 
na štop, Popravljalnica 
igrač, prodajamo za 
gumbe
nastopili bodo učenci OŠ 
Frana Roša; vstop prost

18.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Slovenija v vojni 
1941–1945
predstavitev knjige; z 
avtorji se bo pogovarjal dr. 
Tonček Kregar

18.00 Celjska kulturnica
Pogovor s Tanjo Mencin, 
pesnico in pisateljico
pogovor bo vodil Bojan 
Ekselenski ob dnevu 
slovenske knjige

18.00 Velenjski grad
Zlata paleta 2018, 
Sodobno slikarstvo
odprtje razstave

18.00 Dom kulture Velenje
Proslava ob dnevu boja 
proti okupatorju
kulturni program učencev 
in učiteljev OŠ Livada

19.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Osrednja občinska 
proslava ob dnevu upora

19.00 Dvorana Glasbene šole 
Rista Savina Žalec
Nastop oddelka brenkal

19.30 Glasbena šola Velenje
Letni koncert 
harmonikarjev
nastop učencev in dijakov 
harmonikarskega aktiva 
Glasbene šole Velenje

Prireditve ob 
prazniku Mestne 

občine Celje

ČETRTEK, 19. 4.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Slovenske vedute med 
klasicizmom, romantiko 
in realizmom
predstavitev knjige dr. 
Ivana Stoparja

17.00 Otroški muzej Hermanov 
brlog
Zemlja pleše
odprtje nove občasne 
razstave

18.00 IV. osnovna šola Celje
Celju in domovini v 
pozdrav
koncert

19.00 Narodni dom Celje
Pomladni koncert 
Gimnazije Celje – Center
Dekliški pevski zbor GCC, 
FaVoZa, Nonet GCC, Oktet 
9 in The Šlagers; vstop 
prost

Ostale prireditve
ČETRTEK, 19. 4.

9.00 do 12.00 Knjižnica pri 
Mišku Knjižku
Slikanica – zakladnica 
modrosti in kulture
pravljična doživetja ob 
mednarodnem dnevu knjig 
za otroke, tudi v petek ob 
istem času; vstop prost

9.00 do 11.00 Knjižnica Vojnik
Pravljična doživetja ob 
slovenskih dnevih knjige
primerno za predšolske 
otroke in njihove starše

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Ali lahko danes sploh še 
kaj počnemo s fi lozofi jo? 
Izhod iz postmodernizma
predava: mag. Tatjana 
Rozman; vstop prost

17.00 Avla OŠ Lava
V Celju radi beremo 
veliki in mali
namenjena vsem, ki radi 
berejo, ustvarjajo, pišejo …

17.00 Knjižnica Šmartno ob Paki
Zabavna urica s 
čarodejem Borisom 
Bizjakom

18.00 Galerija Velenje
Ali prepoznamo kulturno 
dediščino mesta Velenje?
delavnica za odrasle; 
moderatorka delavnice bo 
Saša Piano

18.00 Velenjski grad
Klepet pod arkadami
gost: Franci Blatnik; 
pogovor bo vodil kustos 
Muzeja Velenje Damijan 
Kljajič

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Predavanje iz sklopa 
Celje skozi čas: 
Novoveško Celje
predava: Stane Rozman

19.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Perujski Andi
potopisno predavanje 
Milana Vogrinca

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Pomen Rifnika v 
prazgodovini
predavanje Iztoka 
Vrenčurja, vstop prost

19.00 Mestni kino Metropol
Silvo Karo: 40 let alpinist
predavanje in predstavitev 
knjige

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Čari Srednje Amerike
potopisno predavanje 
Toma Petka

19.00 do 20.30 Celjski dom
O pomočeh in izcelitvah 
po duhovni poti
informativno predavanje 
s pomočjo učenja Bruna 
Groeninga; vstop prost

PETEK, 20. 4.

8.00 Parkirišče za pošto Velenje
Kramarski sejem

11.00 Celjski mladinski center
Festival prostovoljstva 
2018
razglasitev naj 
prostovoljcev v Mestni 
občini Celje za leto 2017

16.00 do 19.30 Ulica skladateljev 
Ipavcev, Zgornji trg 
Šentjur
Šentjurjevo 2018
društvena tržnica, 
postavitev mlaja, 
razglasitev Ipavčevih 
vin, podelitev diplom za 
ocenjena vina

19.00 POŠ Prevorje
6. citrarska pomlad

19.00 Večnamenski dom v Vinski 
Gori
Ansambel Vikend z gosti
koncert

21.00 Prireditveni šotor na 
parkirišču za občino 
Šentjur
Šentrock

2.,00 eMCe plac Velenje
Sound arson 8.2: 
Nakajima & Nyos (Fin)
koncert

SOBOTA, 21. 4.

7.00 Ploščad centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica Velenje

8.00 Parkirišče za pošto Velenje
Kramarski sejem

8.00 Titov trg Velenje
Pomladni sejem s 
pridihom kulturne 
dediščine

8.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica

8.00 do 20.00 Ulica skladateljev 
Ipavcev, Zgornji trg 
Šentjur
Šentjurjevo 2018
sejem, tekmovanje v 
kuhanju Šentjurjeve 
»kisle župe«, pohod, 
tekmovanje v balinanju, 
glasbeno-lutkovna 
predstava, jurčkovanje, 
revija narodnozabavnih 
ansamblov, Šentjurjeva 
veselica

9.00 do 12.00 Vrbje, parkirišče v 
središču vasi
Cvetlična tržnica

10.00 Celjski mladinski center
Sejem starih stripov
pod vodstvom Denisa 
Polanca; vstop prost

10.00 Velenjski grad
Tematsko vodenje za 
občane ob svetovnem 
dnevu knjige
obisk strokovne knjižnice 
Muzeja Velenje

17.00 Velenjski grad
Sobotno glasbeno 
popoldne za ljubitelje 
harmonike in petja

NEDELJA, 22. 4.

16.00 Cerkev sv. Jožefa Celje
Srečanje otroških in 
mladinskih cerkvenih 
zborov

12.00 do 19.00 Kuhna pri Fontani 
Žalec
Nastop harmonikarja 
Primoža Zvira in 
ansambla Pika Si

20.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
PMS – Prigode 
modernega samca
gost večera: Tom Costo; 
vstop prost

PONEDELJEK, 23. 4.

9.00 do 18.00 Ploščad Osrednje 
knjižnice Celje
Knjiga išče bralca
knjižni sejem ob 
svetovnem dnevu knjige

10.00 do 23.00 Krčma 
TamKoUčiri Celje
Izmenjava knjig/prineseš 
odneseš
ob svetovnem dnevu knjige

13.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
od ponedeljka do četrtka: 
delavnice, igre, pomoč pri 
učenju

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pogovori o življenju in 
smrti
pogovore vodita: Metka 
Klevišar, dr. med. in Julka 
Žagar, dr. med.

17.00 Knjižnica Vojnik
Pravljična doživetja ob 
slovenskih dnevih knjige
za predšolske otroke in 
otroke od 1. do 3. razreda

17.30 Osrednja knjižnica Celje
In smo šle: mama in 
hčere na Caminu
potopis s predstavitvijo 
knjige Mojce Grešak; vstop 
prost

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Bralna značka za odrasle
zaključek sezone

21.00 Mestna knjižnica Velenje
Jimi Williams: v celoti 
začinjeno z vrhunsko 
živo glasbo
noč knjige

TOREK, 24. 4.

10.00 Knjižnica Šentjur
Knjižna čajanka

17.00 Krajevna knjižnica Ponikva
Po pravljici diši
pravljična ura

17.00 Vila Rožle Velenje
Torkova peta
ustvarjalnica za otroke in 
odrasle

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
pripovedovala bo Romana 
Bonno

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Po pravljici diši
pravljična ura

18.00 Občinska knjižnica Tabor
Pravljična urica s 
poustvarjanjem

20.00 Dom kulture Velenje
Mef in narodno-
osvobodilni band
koncert

SREDA, 25. 4.

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic
namenjena otrokom 
starejšim od treh let

18.00 Krščanska adventistična 
cerkev v Celju
Jezus7 Betanija
multimedijsko predavanje; 
predava pastor Marko 
Močnik

18.00 Krajevna knjižnica Griže
Po pravljici diši
pravljična ura

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Zdravljenje s konopljo
predava: Jaka Bitenc

Dobrodelne 
prireditve

ČETRTEK

18.00 Športna dvorana OŠ Vojnik
Spet na naši šoli
dobrodelni koncert; vsa 
zbrana sredstva bodo 
namenjena šolskemu 
skladu

Razstave

Stari grad Celje, stolp nad Pe-
likanovo potjo: Svetlikanje pre-
kletih/ Flickering of the damned, 
zvočna instalacija Gašperja Pia-
na; do nadaljnjega; Prostorska 
postavitev Marka Požlepa Svetli-
kanje prekletih 2. del – fragmen-
tacije zgodovine; do preklica

Stari grad Celje – medzidje: 
razstava Danes grofje Celjski in 
nikdar več; do nadaljnjega

Paviljon za prezentacijo 
arheologije, Glavni trg Celje: 
razstava Rimska Celeja; do na-
daljnjega

Zgodovinski arhiv Celje: 
razstava Dekade: sedemdeseta@
Celje1970–1979; do nadaljnjega

AQ galerija: razstava Bern-
harda Hinza Mein Ljubljana; 
do 6. 5.

Osrednja knjižnica Celje: 
razstava Franca Kralja, Zgodbe 
o ljubezni med Friderikom II. 
Celjskim in Veroniko Deseniško; 
do 28. 4.

Galerija Kvartirna hiša Ce-
lje: slikarska razstava Toma Vra-
na, Zrcaljenje; do 30. 4.

Galerija Niko Ignjatič Celje: 
razstava Zorana Josića Minia-
ture in tematske karikature; do 
nadaljnjega

Celjska kulturnica: fotograf-
ska razstava Mirana Amona, 
Drevesa; do 7. 5.

Galerija erotike Račka: sa-
mostojna razstava Keiko Miya-
zaki; do 22. 4.

Galerija Mercator center 
Celje: razstava likovni del Ane 
Šuster iz Celja; do 30. 4.

Galerija Železarskega mu-
zeja Štore: likovna razstava 
Ernesta Arliča Glasba čopiča; 
do 20. 4.

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke: olja na platno različnih 
avtorjev; do 30. 4.

Galerija Velenje: razstava Re-
fl eksije slikarja in grafi ka Borisa 
Jesiha; do 21. 4.
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Arclin pri Vojniku je eden od 
krajev, kjer se štorklje dobro po-
čutijo. In ljudje ob njih ravno tako. 
V kraju imajo na drogovih kar 
dve gnezdi, enega pri vrtnariji in 
drugega pri avtohiši. Prvo je na-
seljeno, drugo ni, zato je domačin 
Mirko Krašovec pred nekaj dnevi 
poskrbel, da bo lahko oživelo še to.

Štorklje so znane po svoji izra-
ziti navezanosti na svoja gnezda. 
K Arclinčanom so se priselile pred 

približno dvema desetletjema in 
to v gnezdo pri avtohiši. Pozneje 
so si zgradile nov dom, gnezdo 
pri vrtnariji. Tja se je samec letos 
vrnil konec marca, in sicer teden 
prej kot običajno. Po nekaj dneh 
se je za njim podala še samica. Ta 
že gnezdi in varuje jajca pred vsi-
ljivimi vranami.

»Staro gnezdo pri avtohiši je 
spominjalo na staro podirajočo se 
hišo. Zato sem namesto neuporab-

Podobnosti so zgolj naključne.

Bo oživelo še drugo gnezdo?
V Arclinu bi radi več štorkelj – Tudi Izraelci jih potrebujejo

Mirko Krašovec med pripravljanjem štorkljinega gnezda

Postavljavca novega štorkljinega gnezda. Med nameščanjem ju je oviral močan veter.

nega izdelal novega,« je povedal 
Krašovec, ki živi v bližini. Gnezdo 
je izdelal iz rožja trte in ga na vrhu 
nekoliko poškropil z belo barvo, da 
bi štorklje ukanil. Mislile naj bi, da 
so tam ostali iztrebki njihovih mla-
dičev. Nekdanje gnezdo je tako ob 
pomoči podjetnika Melanška, ki 
ima dvigalo, odstranil in na drog 
postavil novega. »Čez poletje sem 
opazil, da si je štorklja to prazno 
gnezdo ogledovala, vendar se za 
njegovo popravilo ni odločila,« je 
še povedal Krašovec.

Glede na to, da je imel par štorkelj 
lani tri mladiče, Krašovec računa, 
da bo verjetno tudi par mladičev 
potreboval svoje gnezdo. Kot vsa-
kodnevni opazovalec opaža, kako 
se štorklje za gnezdo celo stepejo. 
»To je pravi boj, napad. Štorklja se 
spusti na gnezdo kot kakšna ropari-
ca. Par bi pregnala tudi, ko ima ta v 
njem mladiče,« je opazil. »Kot kaže 
so mladi pari napadalni in bi radi 
prišli že na postlano, kot pravimo. 
Da jim doma ne bi bilo treba gra-
diti,« je povedal Krašovec.

Požrešne vrane
Velik ljubitelj narave opaža v Ar-

clinu vse mogoče. Pred dvema leto-
ma je samec, kot je bilo mogoče vi-
deti, zbolel in s tal v gnezdo ni več 
mogel vzleteti. Približno pet dni se 
je potikal kar po tleh. »Poklical sem 
živinozdravnika in ornitologa. Ta 
sta mi povedala, da se bo samcu, 
če ne bo več mogel v gnezdo, slabo 

pisalo,« je povedal Krašovec eno od 
zanimivih zgodb, ki jih ve o arclin-
skih štorkljah. »Peti dan so začele 
vrane napadati samico, ki je valila. 
Pričakovale so dobro pojedino,« se 
spominja. Na srečo je samec kmalu 
ozdravel, štorkljina družina pa se 
je takrat povečala za dva mladička.

Krašovec opaža, da se štorklje 
ljudi ne bojijo. Ko kakšen traktorist 
orje brazde, je štorklja zaradi dežev-
nikov in drugih dobrot tako vztraj-
na, da ji mora včasih potrobiti ali 
vozilo celo ustaviti. Tudi med obra-
čanjem sena je takoj zraven ljudi. Ti 
se lahko štorkelj veselijo le do avgu-
sta, ko zaradi preživetja že odletijo 
v Afriko in na Bližnji vzhod. Pozimi 

pri nas zanje ni hrane. Krašovec jih 
je na Bližnjem vzhodu nekega mar-
ca videl med avtobusnem potova-
njem po Izraelu. »Na travniku jih je 
bilo več sto. To so pa naše štorklje, 
ki se začenjajo čez Izrael vračati k 
nam, smo se razveselili,« je povedal 
o štorkljah na zimskih »počitnicah«. 
»Turistična vodnica nam je nato po-
stavila vprašanje, češ uganite, za-
kaj prihajajo štorklje tudi k nam. Z 
našim odgovorom, da se pač selijo 
zaradi zime, ni bila zadovoljna,« se 
spominja lepega dogodka. »Kaj ne 
veste, da tudi v Izraelu potrebujemo 
otroke?« je odgovorila vodnica.

BRANE JERANKO
Foto: LEA SREŠ
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Oblikovalka, ki je naredila 
copate za Melanio Trump
Maja Štamol Droljc o želji, ki je dolgo tlela, in o barvi, ki prinaša veselje

Maja Štamol Droljc je ena najbolj pre-
poznavnih slovenskih modnih oblikovalk 
ne samo v Sloveniji, temveč tudi v tujini. 
Njen atelje je v tretjem nadstropju stano-
vanjskega bloka v Žalcu. »Mojim strankam 
je všeč, da imajo malo več zasebnosti in 
jih ne vidi ravno vsak, ko vstopijo v atelje. 
Mogoče ima res nekoliko pariški pridih,« 
se je nasmehnila ob našem opažanju, da 
ima atelje podobno kot slavna Coco Chanel 
v nadstropju stavbe sredi mesta.

Maja Štamol Droljc je na slovenski modni 
sceni od leta 2004, ko je ustanovila svojo 
blagovno znamko, a uveljavila se je že dolgo 
pred tem. Leta 1997 se je prijavila na natečaj 
za obleko mis Slovenije in je bila med desetimi 
fi nalisti. Ponosna je na zmago na natečaju za 
obleko mis Universe, na delo kostumografi nje 
v gledališki igri Mesto na EX, delo stilistke na 
Viktorjih 2010 ter na sodelovanje s fi nsko No-
kio, za katero je izdelala kolekcijo večernih 
oblek in modnih dodatkov h kolekciji telefo-
nov L amour. Ko se je Kopitarna Sevnica za 
pomladni teden mode leta 2014 povezala z 
Majo Štamol, je nastala obutev poletja – modni 
natikači so bili dan po predstavitvi na modni 
brvi razprodani. Zaradi neverjetnega povpra-
ševanja sta se s kopitarno odločili za izdelavo 
ekskluzivne mini kolekcije sandal in japonk 
znotraj linije K Kopitarna. Maja je oblikovala 
tudi posebno izdajo copat Kopitarne Sevnica 
The White House oziroma Bela hiša. Copati z 
belim cofom so bili narejeni prav za Melanio 
Trump. Eleganten minimalizem je prepozna-
ven slog kreacij Maje Štamol. Pred dnevi se je 
končal Ljubljanski teden mode, kjer so zna-
na slovenska in tuja modna imena pokazala, 
kakšni bodo jesenske smernice. Že vsa leta 
se tam predstavlja tudi Štamolova. Zato je bil 
obisk v njenem ateljeju skorajda obvezen.

Končal se je Ljubljanski teden mode, kjer 
ste predstavili svojo zadnjo kolekcijo. Kaj bo 
sledilo po tem napornem dogodku? Teden 
počitka?

Kje pa, čeprav bi si želela. Zadnji dnevi pred 
revijo so bili zelo naporni, zato sta imeli sode-
lavki dan po reviji prosto, sama pa sem na ta 
»prost« dan sodelovala na različnih dogodkih, 
v katere sem bila že pred tem vključena. Teden 
po reviji smo spet delale s polnim zagonom, 
saj je bilo naše delo malce v zaostanku. Zdaj 
je namreč čas za maturantske in poročne oble-

ke, ki so oblikovno in cenovno zelo zahtevne 
stvaritve.

Česa več zašijete, maturantskih ali poroč-
nih oblek?

Vsako leto naredimo enako število 
poročnih oblek. Izposoje oblek so 
bile nekoč in so zdaj. Spreme-
nilo se je pri maturantskih 
oblekah, predvsem na 
slabše. V preteklosti, 
ko sem začela šivati 
maturantske obleke, 
smo jih naredili tri-
deset do štirideset 
na sezono, zdaj jih 
naredimo od deset 
do petnajst. Veliko 
si dekleta izposo-
jajo obleke, poleg 
tega kupijo cenejša 
oblačila v trgovinah, 
kjer je mogoče za manj 
denarja dobiti že dokaj spo-
dobno oblačilo.

Ali je teden mode res velik 
dogodek za vse povabljence? 
Prepogosto beremo različne 
komentarje, kako Slovenci 
ne znamo ustvariti prave-
ga modnega vzdušja.

To je zanimivo 
vprašanje. Ko 
se je teden 
mode za-
čel, je 
bil velik 
prestiž 
priti na 
r e v i j o . 
Na pr-
vem me 
ni bilo, 
kasneje 
sem bila 
na vseh. 
Kasneje so 
v Slovenijo 
pripeljali še 
en modni 
dogodek – 
Mercedes-
-Benz Fashi-

on Week Ljubljana. Posledično se je pojavila 
tekma, kdo bo na katerem dogodku. Tedna 
mode se rada udeležim, ker si sicer takšnega 
fi nančnega zalogaja ne morem privoščiti. Kaj 

pa ljudje pričakujejo od dogodka? Bila sem 
na različnih podobnih dogodkih v 

Zagrebu, Beogradu, Londonu in 
Milanu. Sploh na zadnjih dveh 

so bile predstavitve novih ko-
lekcij svetovno prepoznavnih 
modnih imen. Tam se nihče 
ni ukvarjal s tem, kje bo 
parkiral, kaj bo pil in jedel, 
pomembna je bila karta, 
da se je predstavitve ude-
ležil in se posvetil zgolj 
predstavitvi kolekcije. Pri 
nas pljuvajo po ozvo-

čenju, organizaciji, 
najmanjših ma-

lenkostih. Po-
zabljamo, da 

je pomemb-
no samo 

to, 

poročnih oblek. Izposoje oblek so 
bile nekoč in so zdaj. Spreme-
nilo se je pri maturantskih 
oblekah, predvsem na 
slabše. V preteklosti, 
ko sem začela šivati 
maturantske obleke, 
smo jih naredili tri-
deset do štirideset 
na sezono, zdaj jih 
naredimo od deset 
do petnajst. Veliko 
si dekleta izposo-
jajo obleke, poleg 
tega kupijo cenejša 
oblačila v trgovinah, 
kjer je mogoče za manj 
denarja dobiti že dokaj spo-
dobno oblačilo.

Ali je teden mode res velik 
dogodek za vse povabljence? 
Prepogosto beremo različne 
komentarje, kako Slovenci 
ne znamo ustvariti prave-
ga modnega vzdušja.

To je zanimivo 
vprašanje. Ko 
se je teden 

v Slovenijo 
pripeljali še 
en modni 
dogodek – 
Mercedes-
-Benz Fashi-

pa ljudje pričakujejo od dogodka? Bila sem 
na različnih podobnih dogodkih v 

Zagrebu, Beogradu, Londonu in 
Milanu. Sploh na zadnjih dveh 

so bile predstavitve novih ko-
lekcij svetovno prepoznavnih 
modnih imen. Tam se nihče 
ni ukvarjal s tem, kje bo 
parkiral, kaj bo pil in jedel, 
pomembna je bila karta, 
da se je predstavitve ude-
ležil in se posvetil zgolj 
predstavitvi kolekcije. Pri 
nas pljuvajo po ozvo-

čenju, organizaciji, 
najmanjših ma-

lenkostih. Po-
zabljamo, da 

je pomemb-
no samo 

to, 

»Danes kreme ne delajo čudežev, 
lahko pa negujejo. Imeti moraš 
zdrav pogled na življenje, kajti 

gube pridejo, dejstvo 
pa je, da pri 

petdesetih ali 
šestdesetih ne 

moreš imeti 
gladkega 

obraza.«

»Zadnja 
leta dobivam 
že med revijo 

sporočila o 
rezervaciji 
oblačil.«
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»Stane je moj občudovalec in podpora v vseh pogledih. Ko 
še nismo zaslužili dovolj za plače, je bil fi nančna podpora. 
Vedno je pripravljen svetovati, včasih je pri poslu še bolj 
zagnan, kot sem sama. Pomaga pri vzgoji otrok in v 
gospodinjstvu. Ko gresta hčerki spat, si vzameva vsak večer 
ure za naju in nekajkrat na leto tudi sama pobegneva v 
kakšno mesto. Samo zdravje naj nam služi in bo.«

da oblikovalec predstavi kolekcijo in da pridejo 
tja pravi kupci. Kar je pri nas spet posebnost.

Ste dobili po predstavitvi kolekcije samo 
pohvale ali tudi naročila?

Veliko je bilo čestitk in veliko je bilo rezerva-
cij. Vseeno mi je, na katerem tednu mode sem, 
ker je uspešnost prodaje odvisna od tega, kako 
dobro naredim kolekcijo. Moje redne stranke si 
kolekcijo ogledajo že prej in si tudi rezervirajo 
določene kose. To je prvi odziv in po njem že 
malo vem, ali sem naredila dobro. Drugo so od-
zivi na reviji. Zadnja leta dobivam že med revijo 
sporočila o rezervaciji oblačil. Po aplavzu lahko 
občutim, koliko je ljudem moja kolekcija všeč.

V svetu so promotorji blagovnih znamk 
znane osebnosti. Kako ta promocija deluje 
v Sloveniji?

Ko sem gradila blagovno znamko, sem ime-
la načrt, da je najboljša reklama, če nekdo od 
prepoznavnih imen nosi mojo obleko. Takrat 
sem zavestno delala, da sem obleke posodila 
ali podarila. Veliko znanih imen sem spoznala 
na dogodku Femme fatale, sploh ko sem za vse 
fi nalistke naredila večerne obleke. Takrat sem 
jih spoznala še kot neznana oblikovalka. Ker 
so bile zadovoljne z mojim delom, so prihajale 
tudi po oblačila za vsakodnevne priložnosti. Že 
dolgo ne delam zastonj, ker enostavno ne mo-
rem. Smo tri redno zaposlene in če jima želim 
dati vsak mesec plačo, moramo nekaj zaslužiti. 
Seveda imajo redne stranke določene popuste.

Koliko je dogodkov v Sloveniji, kjer pova-
bljenci sploh nosijo svečano obleko?

Zelo malo. So razni rotary plesi, Anin ples. 
Nekaj jih je, a zelo malo. Maturantski plesi in 
poroke so prelomni dogodki v življenju, ko 
mogoče za obleko ljudje dajo malo več denarja.

V svetu zvezdniki narekujejo smernice, ki 
jim sledijo najstnice in ostale 

modne navdušenke. Kdo 
kroji smernice v Slove-

niji? Ali pridejo s ta-
kšnimi predlogi tudi 
k vam?

Zelo pogosto. Sploh 
mlajša dekleta pridejo 
s fotografi jami oblek 

iz rdečih preprog, ki so 
nedostopne. To so oble-

ke, kjer je veliko ročnega 
dela, ko so čipke izdelane 

posebej za zvezdnice, da ne 
govorim o ročnem šivanju kristalov. Ravno da-
nes končujemo obleko, za katero je mladenka 
dobila navdih v modni hiši Elis Saab. Povedala 
sem ji, da takšne obleke niti približno ne morem 
narediti, lahko je zgolj nekaj podobnega. Ko je 
dekle prišlo na prvi pogovor, je povedalo, da je 
to isto obleko pomerilo v Parizu. To je obleka, ki 
je vredna nekaj deset tisoč evrov, naša je cenej-
ša, a še vedno draga za maturantsko obleko. Bolj 
sem vesela, ko pridejo dekleta s fotografi jami 
mojih oblek. Vidim tudi kopije svojih oblek, kar 
pomeni, da me spremljajo. V veselje mi je, da 
kljub svojim petdesetim letom še lahko sledim 
željam mlajših strank. Ker moje stranke so stare 
od dvajset do osemdeset let.

V modnem svetu so zahteve po večni mlado-
sti vedno hujše. Kako to občutite oblikovalka?

Tudi v modnem svetu so smernice biti lep in 
biti mlad. Moj večji izziv je, da bi bila čim dlje 
zdrava, čeprav je v modnem svetu treba čim 
dlje ohranjati dobro podobo. Tudi v Sloveniji so 
lepotne operacije že nekaj vsakdanjega. Dejstvo 
je, da se žensko telo po štiridesetem letu začne 
spreminjati v vseh pogledih. Prej ko to spoznaš 
in sprejmeš, bolje je. Določenih stvari v teh letih 
ne moreš več nositi, kajti obline so tam, kjer 
jih nočeš imeti. Najbolj mi je všeč, ko pride k 
meni zrela ženska, ki se ji vidi, da skrbi zase in 
za svoje telo. Danes kreme ne delajo čudežev, 
lahko pa negujejo. Imeti moraš zdrav pogled 
na življenje, kajti gube pridejo, dejstvo pa je, 
da pri petdesetih ali šestdesetih ne moreš imeti 
gladkega obraza.

Kdaj, kje in kako je zrasla ideja, da boste 
postali modna oblikovalka?

Ko sem bila majhna, me je veliko pazila teta 
in verjetno sem pri njej že dobila določena izho-
dišča. Ko sem hodila v šolo, nisem brala, ampak 
sem vedno nekaj kvačkala ali pletla. V šoli sem 
veliko recitirala in zelo sem si želela biti igralka, 
nad čimer moji starši niso bili ravno navdušeni. 
Imeli smo kmetijo in njihova ideja je bila, da bi 
čim prej prišla do kruha. Zato so se odločila, da 
bom šla v kemijsko šolo, v Juteksu sem dobila 
štipendijo. Po srednji šoli sem se zaposlila. Na-
redila sem tudi sprejemne izpite za višjo šolo 
za oblikovanje ob delu, a tisto leto oddelka niso 
odprli. A tudi zaradi tega potrdila sem se prija-
vila za obleko za mis Slovenije in prvič doka-
zala, da nekaj znam. Naslednje leto so me že 
povabili. Veliko sem šivala doma, v službo sem 
hodila, da sem si lahko kupovala stroje. Vedno 
več dela sem imela, vmes mi je umrl oče in z 
bratom sva skrbela za kmetijo in za nepokretno 
mamo. Ves čas sem sodelovala na natečajih in 
moj prvi intervju je bil za Novi tednik, ki ga je 
z mano naredila Vlasta Čeh Žirovnik. Usodno 
je bilo leto 2003, ko sem spoznala moža, leto 
kasneje sem zmagala z obleko za mis Universe 
in šla na svojo samostojno pot. V istem času so 
mi ponudili službo v žalskem zavodu za kultu-
ro. Moj mož je rekel, da imam prvič možnost, 
da grem na svoje, in da me bo pri tem podpiral. 
Če ne bi imela njega, si verjetno ne bi upala. Pri 
35 letih sem tako začela na svojem.

A že pred tem ste gradili blagovno znamko 
Maja Štamol.

Tako je. Uradno sem jo ustanovila leta 2004. 
Od takrat s počasnimi koraki in korektnim so-
delovanjem s strankami in z mediji rastemo. 
Stranke se vračajo in prihajajo nove. Trenutno 
imamo na praksi dekle s Kanarskih otokov.

Verjetno dobite tudi veliko prošenj slo-
venskih dijakov in študentov, da bi pri vas 
opravljali prasko?

Veliko. Ko nas je bilo več zaposlenih, smo 
dijake jemali na prakso. A če želiš, da se di-
jak nekaj nauči, potem se mora nekdo z njim 
ukvarjati. Ostalo delo pri tem trpi. Tukaj bi mo-
rala država nekaj narediti. Če želijo te poklice 
spodbujati, bodo morali delodajalcem povrniti 
vsaj del sredstev, ker takrat naše delo trpi. A že 
nekaj vode je preteklo in kot kaže je bo še nekaj.

Pred leti ste bili ambasadorka nove znam-
ke Izdelek slovenske obrti, ki jo je postavi-
la obrtniško-podjetniška zbornica. Mislim, 

da je bilo to pred približno štirimi leti, a še 
vedno te znamke ni v slovenskih trgovinah. 
Zakaj ne?

Ideja je bila dobra. Izdelek s to etiketo bi kup-
ci prepoznali kot delo domačih proizvajalcev 
in bi razumeli, zakaj je cena tega izdelka višja 
od recimo obleke iz Zare. Ko sem imela svoja 
oblačila še v Nami, sem to etiketo uporabljala. 
Mislim, da smo s pomočjo medijev in splošne-
ga osveščanja vseeno naredili veliko na prepo-
znavnosti slovenskih izdelkov ter vedenja, da 
ne moremo v Sloveniji narediti cenovno pri-
merljivega izdelka kot v Indiji ali na Kitajskem, 
saj tam delajo v popolnoma drugačnih pogojih. 
Za pet evrov ne kupim niti meter blaga, ne bi 
za to ceno zašila majico.

Po drugi strani moramo vedeti, da si ce-
novno dražja oblačila lahko privošči le nekaj 
odstotkov ljudi.

Popolnoma razumem, da moraš imeti dolo-
čen standard in vedenje, zakaj boš nosil majico 
za petdeset evrov ter da so cenovna ugodnejša 
oblačila za širšo populacijo ljudi.

Ali si kdaj nadenete športna oblačila?
Ko grem s psom na sprehod, drugače ne. Za 

športna oblačila mi je škoda denarja, čeprav 
nisem skopuška oseba. Rada imam udobna 
oblačila in naredim si jih kar sama.

Črna je vaša barva, ne?
Res je moja barva, črno imam tudi kuhinjo 

v hiši. Ne vem, zakaj mi je ta barva ljuba, in 
ne vem, zakaj je ljudje ne marajo ter govorijo, 
da je negativna. Po vseh pravilih vem, kakšne 
barve mi najbolj pristojijo. In črna ni med njimi. 
A črna oblačila najraje nosim. Zanimivo je, da 
sem imela velike težave s šivanjem prve modre 
maturantske obleke, ker modra ni moja ljuba 
barva. A sem jo vseeno nekako skrojila. Zdaj 
nosim tudi džins in izjemoma tudi kaj modrega.

Kot modna oblikovalka in ženska s svo-
jim slogom oblačenja ali se znamo Slovenci 
obleči, poskušamo biti drugačni, izstopati?

Zelo težko je zgraditi svoj slog. Nekaj je slo-
venskim imen, ki jih z občudovanjem gledam, 
ker ga imajo. V zadnjem času je veliko blogerk, 
ki imajo svojo vizijo oblačenja. A všeč sta mi 
gospe v zrelih letih Slavka Pajk in Marjeta Gro-
šelj, všeč mi je tudi edinstven slog Nike Veger. V 
zadnjem času modne smernice postavljajo raz-
lični blogerji in mladi jim sledijo. Sama sledim 
smernicam, saj moram modo spremljati. Vidim, 
da ljudje moje obleke prepoznajo. Moj stil je 
eleganten, z detajli, ki dajo osebno noto. Ljudje 
mi pogosto povedo, da prepoznajo moje obleke

Ko se je partnerka Mira Cerarja prvič po-
kazala širni javnosti na prvi uradni predsta-
vitvi, je veliko ljudi prepoznalo vaš izdelek.

(smeh). Res mi je veliko ljudi reklo, da je to 
moja obleka, čeprav nisem nikjer posebej po-
vedala ali objavljala.

Če ste nekoč izjavili, da bi radi oblekli Mi-
chelle Obama, nekdanjo prvo damo ZDA, 
ste zdajšnji prvi dami Melaniji Trump zašili 
copate.

Michelle Obama mi je še vedno izziv, saj je 
karizmatična in pametna ženska, mogoče mi je 
blizu tudi zaradi barve kože. Všeč mi je njen stil 
oblačenja in še vedno bi ji rada zašila obleko. 
Ko je Donald Trump kandiral za predsednika, 
smo v Kopitarni Sevnica razmišljali, da bi na-
redili čevlje posebej zanjo. A ker v kopitarni 
nimajo kopita za čevlje z visoko peto, smo se 
odločili in naredili copate.

Ali jih Melania Trump nosi?
Tega ne vemo. Vemo, da je paket s copati pre-

vzela. Mogoče jih celo nosi. Ti copati so v moj 
atelje in Sevnico pripeljali veliko tujih medijev.

Vedno zelo lepo govorite o partnerju. Kaj 
je za vas kakovost dobrega odnosa?

O Stanetu lahko govorim samo o presežkih. 
Srečala sva se v zrelih letih, ko sem bila stara 
35 let in jih je on imel že 49. Njegov korekten 
razhod s prejšnjo družino je bil velik poka-
zatelj, kakšen človek je, saj vemo, da nobeno 
razhajanje ni prijetno. Z njegovo nekdanjo dru-
žino imamo normalne odnose. Stane je moj 
občudovalec in podpora v vseh pogledih. Ko še 
nismo zaslužili dovolj za plače, je bil fi nančna 
podpora. Vedno je pripravljen svetovati, včasih 
je pri poslu še bolj zagnan, kot sem sama. Po-
maga pri vzgoji otrok in v gospodinjstvu. Ko 
gresta hčerki spat, si vzameva vsak večer ure 
za naju in nekajkrat na leto tudi sama pobe-
gneva v kakšno mesto. Samo zdravje naj nam 
služi in bo.

Bil je tudi pobudnik, da sta posvojila hčeri.
Res je. Hčeri sta prinesli veselje v družino. 

Nisem si želela otrok, on je bil vztrajen, da mo-
ram izživeti materinstvo. Ker nama ni uspelo 
po naravni poti, je bil on tisti, ki je bil najbolj 
vztrajen pri postopkih posvojitve. Imamo lepe 
odnose z mamicama hčerk v Afriki in nekako 
ohranjamo stike. Čeprav Žani in Dilsi mamic 
že dolgo nista videli v živo, sta mi za materin-
ski dan povedali, da sta zelo veseli, da imata 
takšno družino, da imata lep dom, lepe in pri-
jazne starše, da razumeta, da mamici v Afriki 
ne moreta skrbeti zanju, a da ju imata radi in 
zato sta še bolj veseli, da sva prišla po njiju in ju 
posvojila. To pomeni, da delava prav pri vzgoji 
in odnosih. Upam, da Žani nadaljuje šiviljsko 
tradicijo, saj je ročno zelo spretna. Že izdeluje 
svoj nakit in ga že prodaja v trgovini.

BARBARA GRADIČ OSET, foto: GrupA

»Zadnja 
leta dobivam 
že med revijo 

sporočila o 
rezervaciji 
oblačil.«
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Mladenič številnih talentov
Denis Vrenko, nagrajenec Evropske vesoljske agencije – Njegov logotip bo na raketi misije Keops

V življenju ga zanima 
toliko različnih stvari, da 
se je težko odločil, kaj 
bo študiral. 25-letni De-
nis Vrenko iz Gorice pri 
Slivnici je imel vedno rad 
fi ziko, strojništvo in me-
haniko, a tudi zgodovina 
mu je bila všeč in nekoč je 
želel biti pilot. Ob tem ga 
že od nekdaj privlači vse, 
kar je povezano z veso-
ljem. Nazadnje je kolebal 
med študijem oblikovanja 
in arhitekture ter opravil 
sprejemna izpita za oboje. 
Izbral je arhitekturo, ki je 
bila zapisana kot prva iz-
bira na prijavnici. Končuje 
peti letnik in kmalu se bo 
lotil pisanja magistrske 
naloge. Širša javnost je 
zanj slišala pred kratkim, 
ko je zmagal na natečaju 
Evropske vesoljske agen-
cije (Esa).

Ker spremlja zapise in 
družbena omrežja, pove-
zana z vesoljem, je zasledil 
tudi razpis Ese. Ta je iskala 
logotip, ki bi krasil raketo 
evropske misije Keops. Ra-
keta bo nekje do konca leta 
v orbito ponesla satelit, ki 
bo meril velikosti plane-
tov, ki krožijo okrog svetlih 
zvezd, ki jih je odkrila Nasi-
na misija Kepler. Keops bo 
zdaj preverjal njihovo veli-
kost, oddaljenost od zvezd, 
hitrost vrtenja in predvsem 
to, ali so kakšne možnosti 
življenja na njih.

Na Esin razpis se je lah-
ko prijavil vsak in Denis je 
zmagal v konkurenci več kot 
tristo predlogov. Za nagrado 
si bo lahko ogledal izstreli-
tev rakete, a natančnejših 
podatkov o tem, kam bo 
moral za to odpotovati, še 

zelo dober. Običajno pa na-
ročniki povedo, kaj hočejo, 
in od arhitekta želijo le, da 
to nariše,« ugotavlja bodoči 
arhitekt, ki pravi, da študen-
te na fakulteti učijo, da bi 
morali biti posredniki med 
uporabniki in investitorji ter 
da bi morali delati, kar je 
prav za prostor in za ljudi. 
»Če bi to vsak znal, bi bilo 
vse zelo enostavno.« Pri 
tem je pomembna tudi le-
pota vsega, kar nas obdaja, 
sicer bi bilo čisto vseeno, če 
bi imeli vsi enako opremo, 
ki bi bila poceni in uporab-
na. »Za kakovost življenja je 
pomembno oblikovanje, in 
sicer vsega, od predmetov 
do arhitekture in prosto-
ra.« Na katerem področju 
želi ustvarjati? »Trenutno 
me zanimata načrtovanje 
stanovanjskih hiš in tudi 
oblikovanje različnih pred-
metov.«

Košarka, kolo in 
opera
Mu ob tem ostane še kaj 

prostega časa? »Veliko igram 
košarko, tudi za fakulteto v 
študentski univerzitetni ligi, 
čeprav sem začel igrati šele 
v srednji šoli. Šport se mi si-
cer zdi zelo pomemben. V 
okolici Celja je veliko mo-

»Ko bomo začeli 
postavljati stalne 
postojanke v 
vesolju, bomo 
morali za kakovost 
življenja poskrbeti 
tudi arhitekti.«

»Poklic arhitekta je 
mednaroden, a pri 
nas ni tako hudo, 
da bi morali vsi v 
tujino, kot se radi 
pritožujemo.«

»Nimam rad splošnih 
pritoževanj o tem, kako mladih 
nič ne zanima, kako je bilo 
včasih fino in zdaj ni več. 
Imamo veliko možnosti za 

izobraževanje in delo, ki 
jih tudi izkoriščamo. Je pa 
res, da lahko hitro najdeš 
negativne zgodbe, čeprav 
dobrih primerov ni malo.«

1XXXXŠt. 15, 12. april 2018

Arhitekt v 
vesolju?
Denis se je po končani IV. 

OŠ v Celju vpisal na tehnično 
gimnazijo na Lavo. A po pr-
vem letniku se je prepisal na 
Gimnazijo Želimlje, kamor je 
hodila že sestra. Pretehtalo 
je to, da so lahko tamkajšnji 
dijaki veliko potovali v tu-
jino. Tam je obiskoval tudi 
astronomski krožek. Tudi 
to, da se je moral naenkrat 
znajti sam v dijaškem domu 
blizu šole, ga ni posebej mo-
tilo, pravi, da je bila to dobra 
popotnica za večjo samostoj-
nost. »Dijaški dom je odda-
ljen od središča mesta, zato 
je bilo več druženja, kar tudi 
ni bilo slabo. Zdaj sem v štu-
dentskem domu v Šentvidu 
in tudi tam je podobno, mir 
in bližina narave sta mi všeč, 
podobno je kot doma v Gori-
ci pri Slivnici.«

Kaj pa samodisciplina pri 
učenju? »Moram priznati, da 

Študent arhitekture in ljubitelj vesolja Denis Vrenko ima 
tri sestre, z družino, ki ga podpira pri njegovih načrtih, živi 
v Gorici pri Slivnici, medtem ko je Celje mesto njegovega 
otroštva. V njem se skriva tudi kanček avanturista, saj se s 
prijatelji rad poda na potovanje brez točno določene poti, le 
da na koncu pridejo do morja.

Denisov zmagovalni logotip, ki bo skupaj 
z raketo v misiji Keops poletel v vesolje.

nima, ve le, da lahko nagra-
do dobijo samo državljani 
držav, ki so članice Ese. Na 
srečo je Slovenija pridruže-
na članica …

Logotip, ki 
ponazarja misijo
Ker je razpis opazil šele 

potem, ko je agencija zanj 
podaljšala rok za deset dni, 
ni imel veliko časa za tuh-
tanje. Logotip je moral biti 
kvadraten in ni smel vsebo-
vati črk ali kakršnihkoli že 
znanih simbolov ali fotogra-
fi j s spleta. Največ časa mu 
je vzelo prebiranje podrob-
nosti o tem, kakšna bo sploh 
vloga misije. Z logotipom je 
namreč želel prikazati de-
lovanje satelita. »Zanimal 
me je znanstveni vidik in 
v to sem se usmeril,« pravi 
Denis, ko skuša poljudno 
razložiti vse skupaj. Osre-

dnji del njegovega logotipa 
je tako sestavljen iz svetlega 
kroga in črnih pik. Satelit bo 
namreč zaznaval svetlobo, ki 
prihaja z zvezde, ko mimo 
potuje planet. Gre sicer za 
druge valovne dolžine sve-
tlobe, kot jo zaznavamo mi, 
a če bi lahko, bi videli žarečo 
kroglo svetlobe in črno piko 
pred njo, ki predstavlja pla-
net, ko potuje mimo zvezde. 
Na osnovi tega lahko stro-
kovnjaki izračunajo hitrost 
vrtenja planeta, njegovo ve-
likost, oddaljenost …

Osvojena nagrada je zago-
tovo pomembna za njegovo 
nadaljnjo pot, a kakšnih po-
sebnih pričakovanj nima. 
»Če nič drugega, mi je kra-
sno ob misli, da bo šel re-
zultat mojega oblikovanja 
v vesolje.« Na vrhu rakete, 
ki bo ponesla satelit, se bo 
namreč videl njegov logotip.

je včasih težko, 
ker me zanima 
veliko različnih 
stvari.« Na srečo 
je tudi arhitek-
tura tako zelo 
široka, da lah-
ko najde tisto, 
kar ga zanima. 

»Omogoča mi 
drugačen način 

razmišljanja s poudarkom 
na ustvarjalnosti pri obli-
kovanju prostora in vsega 
okrog nas. Tudi stavbe v 
vesolju bodo sodile v to ne-
koč v prihodnosti,« se na-
smehne Denis, ki verjame, 
da v vesolju ne moremo biti 
edina živa bitja. Prve posto-
janke izven Zemlje pa bodo 
po njegovem mnenju zrasle 
na Luni ali Marsu in tudi pri 
tem bodo arhitekti imeli po-
membno vlogo.

Razmislek o svoji 
vlogi
A za zdaj je bolje ostati 

na trdnih tleh Zemlje in tu 
postoriti še kaj, da bo oko-
lje, v katerem bivamo, pri-
jaznejše in bolj uporabno. 
»Menim, da imamo v Slo-
veniji zelo dobre arhitekte, 
takšne na evropski ravni. 
Če so investitorji pri načr-
tovanju pripravljeni plačati 
razmislek arhitekta in ga 
poslušati, je lahko rezultat 

žnosti za rekreacijo, blizu 
sta Celjska koča in Grmada, 
na drugi strani je Šmartin-
sko jezero. Veliko kolesarim 
tudi v okolici Šentjurja,« 
pravi Denis, ki prizna, da je 
na začetku študentskih let 
še zahajal v klube, a se je 
tega sčasoma naveličal in 
zdaj gre raje na koncerte. 
Človek preraste nekatere 
stvari in zadnja leta ima 
operni abonma. Ugotavlja, 
da so klasične predstave do-
bro obiskane, škoda je le, da 
je na kakšnih manj znanih, 
a odličnih predstavah slabši 
obisk. »Na cenejših sedežih 
so tudi študenti,« pokomen-
tira strukturo gledalcev. »A 
ti stoli so zelo neudobni, 
sploh če si tako velik, kot 
sem jaz. To bodo morali 
malo popraviti,« še zaključi 
zanimiv sogovornik, ki bo v 
življenju zagotovo še veliko-
krat presenetil.

TATJANA CVIRN
Foto: GrupA
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Mojster lesene plastike Mednarodni preboj so mu preprečile 
nesreče, domotožje in finančne stiske

V Šoštanju se letos spo-
minjajo 130-letnice rojstva 
Ivana Napotnika, evropsko 
izobraženega umetnika in 
enega prvih akademsko izo-
braženih kiparjev pri nas. Če 
bi imel možnost ustvarjanja 
iz kamna, bi postal zname-
nit kipar, pravijo umetnostni 
zgodovinarji in veliki pozna-
valci njegovih del. Če bi živel 
v kateri od prestolnic, morda 
samo v Ljubljani, bi se mor-
da uveljavil tudi kot profesor 
na kateri od akademij.

Napotnik se je na domačiji 
Zdovčevih leta 1888 rodil kot 
edini sin. Imel je še tri sestre. 
Doma so predvidevali, da bo 
nasledil kmetijo, a je njegov 
izjemen umetniški talent bo-
troval temu, da je bil leta 1908 
med 87 kandidati izbran kot 
eden od sedmih srečnežev, 
ki so jih sprejeli na akademijo 
upodabljajočih umetnosti na 
Dunaju. Akademijo je končal 
kot izjemen študent.

Na svoj izjemen talent je 
sicer opozoril že kot petle-
tni otrok. Takrat je opazoval 
rezbarja oziroma podobarja 
Štefana Jagra, ki je izdeloval 
opremo zaobljubne družinske 
kapelice Napotnikovih. Tako 
imenovano Zdovčevo kapelico 
je šoštanjski občinski svet leta 
2006 razglasil za lokalni spo-

Doslej je znanih približno 
štiristo del z njegovih podpi-
som, 73 jih ima v lasti Občina 
Šoštanj. Večino kipov je izde-
lal iz lesa. Ustvarjal je torej z 
materialom, ki ga je imel na 
voljo, saj ni bil finančno spo-
soben kupovati kamna. Ker 
je živel sredi zavodenjskih 
gozdov, je uporabljal tamkaj-
šnjo posebno dvobarvno vrsto 

Ljubljani. Med lastniki javnih 
del ima šoštanjska občina ve-
čino, sledita Narodna galerija 
v Ljubljani in Galerija Vele-
nje. Posamezna dela najde-
mo v Pokrajinskem muzeju 
Celje in različnih knjižnicah. 
Veliko Napotnikovih del 
je ostalo na Dunaju. »To je 
umetnik sam povedal v zna-
menitem intervjuju leta 1927 
za časopis Jutro. Kot najboljši 
študent v letniku je namreč 
na Dunaju leta 1914 razsta-
vljal dve plastiki. Obe deli 
mladega slovenskega kiparja 
je takoj odkupil znamenit du-
najski arhitekt Adolf Loos. To 
je umetniku pomenilo izje-

mno motivacijo. S tem je pri-
dobil tudi ugled v umetniških 
in akademskih krogih.«

Požar domačije in 
osebne nesreče
Zakaj Napotnik kariere ni 

nadaljeval na Dunaju? Vzrok 
za to je splet nesrečnih okoli-
ščin, pojasnjuje sogovornica. 
Leta 1910 je pogorela njegova 
domačija. Kot edini sin je mo-
ral prevzeti kmetijo. Med štu-
dijem na Dunaju je imel po 
eni strani hudo domotožje, 
kasneje, ko je živel v Šošta-
nju, se je večkrat želel vrniti 
v svoj študijski kraj, a je bilo 
breme doma in kmetije pre-

dem skušali približati s po-
močjo številnih dogodkov 
in dejavnosti. Med drugim 
bodo ljudem odstrli vsebi-
no njegovih skicirk, kjer je 
snoval motive svojih umetni-
ških del. Po besedah Verbi-
čeve je glavnino skic naredil 
na Dunaju. »Bil je izjemno 
motiviran študent, takrat se 
je ukvarjal s študijem grške 
umetnosti. Da je lahko tako 
čudovito izdeloval akte, se 
je poglabljal v anatomijo. 
Spreten je bil tudi kot slikar. 
Izjemno uspešen je bil še pri 
izdelavi podstavkov za svoja 
umetniška dela. Pri tem se je 
močno približal Plečniku.«

O tem mojstru male pla-
stike v lesu pripravljajo v 
Šoštanju še publikacijo. To 
bo občina izdala ravno na 
dan 130. obletnice njegove-
ga rojstva.

TINA STRMČNIK
Foto: GrupA

Ko je pogorela domačija, kjer je odraščal, in mu starši niso mo-
gli več denarno pomagati, se je Napotnik na Dunaju med drugim 

preživljal z izdelovanjem portretov. Tudi te bodo ob Napotnikovem letu 
predstavili kot žanr kiparske umetnosti, pravi vodja Vile Mayer Špela Po-

les. Med portreti, ki požanjejo največ pozornosti, je na primer relief Prešerna 
in Netke oziroma Ane Jelovšek iz leta 1931.

Alenka Verbič pravi, da si je 
Napotnik izjemno prizadeval 
za preboj na katero od ume-
tniških akademij, vendar mu 
odmaknjenost bivanjskega 
prostora tega ni dovoljevala.

Ivan Napotnik je bil s slikarjem Rihardom Jakopičem 
in z arhitektom Jožetom Plečnikom leta 1922 izvoljen 
v umetniški svet tedanjega jugoslovanskega združenja 
likovnih umetnikov. Bil je tudi član Umetnostne komisije 
Narodne galerije v Ljubljani in prvi častni občan Šoštanja.

Temeljno pobudo, da so dela Napotnika ponovno na 
ogled javnosti, je dala tedanja vodja Galerije Velenje mag. 
Milena Koren Božiček, ko je začela snovati predstavitev 
Napotnikovega opusa iz javnih in zasebnih zbirk v Narodni 
galeriji leta 2006.

Občina Šoštanj je poskrbela, da je od leta 2010 stalna zbirka Napotnikovih kipov razstavljena v Vili Mayer. Tam organizirajo vodene oglede s 
strokovnim vodstvom, a tudi različne pedagoške programe, da delo umetnika predstavijo mlajši generaciji.

Eden najbolj kako-
vostnih kipov v zbir-
ki Ivana Napotnika 
je Zavodenjska 
Venera. »Narejena 
je iz nagnoja, ki je 
na sredini črn in 
okrog bel. To na-
ravno dvobarvnost 
je znal Napotnik 
spretno izkoristiti 
pri svojih delih. Po-
sebna je, ker gre za 
upodobitev zgarane 
gole starke, ki ima 
na sebi le cokle in 
ruto. Morda je bil 
to ideal lepote za 
Napotnika, ki je 
živel v času obeh 
svetovnih vojn,« 
pojasnjuje Špela 
Poles.

menik kulturnega pomena, saj 
je prav ob opazovanju Jagra 
Napotnik pokazal nagnjenost 
za kiparsko ustvarjanje.

Pri sedmih letih 
prodal prvo razpelo
Življenje Ivana Napotnika 

dobro pozna višja svetoval-
ka za družbene dejavnosti 
v šoštanjski občinski upravi 
Alenka Verbič. Ta ne skriva 
ponosa, da je med Šoštanjčani 
živel eden prvih akademsko 
izobraženih slovenskih kipar-
jev. »Dejansko je živel od svo-
jega dela. Že pri sedmih letih 
je neki gospodinji iz Zavodenj 
za sedem krajcarjev prodal 
razpelo, ki ga je izdelal.«

lesa, imenovano nagnoj. Sicer 
pa je rad ustvarjal iz lesa hru-
ške, slive in lipe. Dela, ki jih 
je ustvaril v kamnu, so bila 
naročena. »Med drugim je 
za dvorec Gutenbüchel, ki je 
bil v lasti družine Woschna-
gg, izdelal portalni plastiki s 
simboliko poljedelstva in vi-
nogradništva. Izkupiček pro-
daje od obeh del je bistveno 
pripomogel k temu, da si je 
lahko kupil hišo na Tičnici v 
Šoštanju,« pravi sogovornica.

Veliko del ostalo 
na Dunaju
Glavnina njegovih del v 

zasebni lasti je v Savinjsko-
-šaleški in Celjski regiji ter v 

veliko. Leta 1916 so ga vpokli-
cali na fronto, kjer je bil hudo 
ranjen v nogo. Kasneje mu je 
v Budimpešti na glavo padla 
neka reklamna plošča, v Ce-
lju so ga poškodovali konji v 
diru, zaradi česar se je zdravil 
več let.

Vse to je onemogočalo nje-
govo vrnitev v pomembno 
evropsko prestolnico, kjer je 
bil Napotnik izredno zaželen 
in cenjen tudi že kot študent, 
poudarja Alenka Verbič. »Če 
bi živel v kateri od prestolnic, 
morda samo v Ljubljani, bi naj-
brž imel akademsko kariero 
kot profesor na kateri od aka-
demij. Izjemno si je prizadeval 
za to. Vendar mu odmaknje-
nost njegovega bivanjskega 
prostora tega ni dovoljevala.«

Osebnost približati 
ljudem
V Napotnikovem letu bodo 

osebnost tega umetnika lju-

Z deli Ivana Napotnika so povezane številne 
zanimive zgodbe. Dolgoletni župan Šoštanja 
in odvetnik Fran Mayer (v njegovi vili je med 
drugim danes razstava Napotnikovih del) 
je leta 1931 zgradil prvi vodovod v Šaleški 
dolini. V zahvalo za to so perice iz Šoštanja 
pri Napotniku naročile kip nimfe. Odlitek iz 
brona je še danes na dvorišču vile.
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»Napačna« 
radijska vest
Ratej je prejel izjemen 

aplavz, za odtenek glasnejšega 
pa »Wayne Gretzky celjskega 
hokeja«, Albin Felc Bine. Med 
leti 1979 in 1982 je bilo Celje 

štirikrat tretje v Jugosla-
viji. Bil je trener in 

igralec, vodja 
na igrišču in 

ob njem, 
z avto-
r i t e t o 
»brez 
avtori-
tete«. 
P o 
ogledu 

te lev i -
z i j sk i h 

posnetkov 
je izrekel po-

hvalo: »Super, na 
Jesenicah česa takšne-

ga ne premoremo. Lepo, da se 
je ohranilo vsaj nekaj.« Po od-
govoru, da je nazadnje igral še 
pred dvema letoma, potem pa 
ga je izdalo zdravje, je prejel 
aplavz na odprti sceni. »V mo-
jih sezonah v Celju so nas vsi 

tekmeci morali resno jemati. 
Premagovali smo oba beograj-
ska kluba in tudi Ivov Medve-
ščak. Ko pa smo s 4:0 ugnali 
Jesenice, so na Gorenjskem vsi 
bili prepričani, da so po radiu 
sporočili napačen podatek. Re-
dno nas je bodrilo po dva tisoč 
gledalcev ali več. Denarja niko-
li ni bilo dovolj, a moraš biti 
zadovoljen s tistim, kar imaš,« 
je zaključil še vedno skromni 
Felc. Rok Rojšek, Celjan, ki je 
nastopil na štirih članskih SP, 
je priznal, da so ga prav Felče-
va preigravanja tako navduši-
la, da je pri šestih letih začel 
trenirati hokej. Oba s sedanjim 
kapetanom članskega moštva 
Žigo Grahutom ne dvomita o 
nadaljnji kakovostni rasti celj-
skega hokeja. Mladinci so leta 
2015 osvojili naslov državnih 
prvakov, hokejskega naraščaja 
je vse več.

Kapo dol pred 
pionirji hokeja
Knjižico z naslovom Celjski 

hokej: 70 let boja za uspeh je 
predstavil avtor dr. Borut Bata-
gelj. Zadel je z naslovom, do-

bro opredelil mejnike, postavil 
tezo – in jo dokazal –, da se je 
po vsakem predolgem koraku, 
denimo z nakupi tujcev, potem 
krenilo dva koraka nazaj. Bo-
gato slikovno gradivo (precej 
ga je iz Novega tednika) je pika 
na i imenitni brošuri. Tudi v ša-
ljivem tonu je prireditev zaklju-
čil član upravnega odbora Aleš 
Kukovičič: »Danes sem dopol-
nil 50 let. Zato mi je dovoljeno, 
da malce sanjam. Želim, da 
celjski hokejski potencial začu-
ti celotna regija in da v nasle-
dnjih desetih letih postanemo 
državni prvaki.« Vajeti kluba z 
njim držita še Vid Valenčak in 
Borut Kramer. Klub po odsto-
pu Milana Rajtmajerja še nima 
predsednika. Nekdanji igralec 
in bivši predsednik kluba San-
di Sendelbah si ob svojem od-
hodu ni zaprl vrat: »Razšli smo 
se le zaradi različnih pogledov 
na vizijo kluba. Glede začetkov 
hokeja pa: kapo dol pred go-
spodi in fanti, ki so bili v Celju 
pionirji najhitrejše kolektivne 
panoge.«

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Z desne sedijo Rok Rojšek, Albin Felc, Ivo Ratej in Žiga Grahut.

Borut Batagelj je upravičeno ponosen na hokejsko publikacijo. Za njim je Janko Šopar, 
levo pa sta Bojan Šrot in Katarina Karlovšek.

Albin Felc je kramljal s svojima soigralcema pri HK Celje, Vojkom Bratcem in Milanom Vertovškom. Z leve stojijo največji celjski bojevnik Ignac Filipovič Nac, Franc Grabler, Aleš Ostrožnik in Dušan Šanko.

Sedem desetletij 
lova za uspehi
Hokejski spomini, ki ne zbledijo

Slavnostna prireditev ob 
70-letnici igranja hokeja 
v Celju je bila v dvorani 
Mestnega kina Metropol 
fi lmsko obarvana. Hokejski 
pozdrav so s potrkavanjem 
palic ob tla izvedli najmlaj-
ši igralci HK ECE Celje. Za 
uvod je spregovoril celjski 
župan Bojan Šrot. Prejel je 
darilo, spominski plošček, 
in se nanj navezal v svojem 
govoru.

»To je bila za nas, ko smo 
sredi sedemdesetih let obi-
skovali tekme v Celju, trofeja, 
ki je priletela z igrišča. Hvala 
za plošček,« je začel Šrot. V 
nadaljevanju je dejal: »Več 
kot 50 športnih panog goji-
mo v več kot 70 celjskih klu-
bih. Hokej predstavlja del ču-
dovite celjske tradicije. Čas je 
za pogled nazaj. Klub je imel 
vzpone in padce. Pravilna je 
bila vaša odločitev, da ste se 
pred leti oprli na lastne sile. 
Darilo ste si podarili sami, ko 
ste se letos uvrstili v fi nale 
mednarodne lige. Verjamem, 
da je pred vami lepa bodoč-
nost. Želim, da vztrajate.« 

Nato je izročil grafi ko članu 
upravnega odbora HK ECE 
Celje Alešu Kukovičiču, da 
bo krasila klubske prostore.

Šivi, zlomljeni 
zobje
Predvajani so bili posnetki 

s celjskega drsališča, ki jih je 
iz arhiva Televizije Slovenija 
izbrskal Janko Šopar in jih 
tudi iskrivo komentiral. Prva 
sogovornika na odru sta bila 
legendarna, 76-letna Ivo Ra-
tej, ki že več kot pol stoletja 
živi v Zagrebu, in nepozabni 
Jeseničan Albin Felc Bine, 
ljubljenec celjskega občin-
stva in še vedno izjemno 
cenjen med nekdanjimi ho-
kejisti. Ratej je Celje zapustil 
pred 55 leti. Med služenjem 
vojaškega roka v Zagrebu je 
treniral pri Medveščaku. Po-
tem so mu ponudili, da osta-
ne. Trikrat je bil na olimpij-
skih igrah. »Rad se vračam v 
Celje, tu imam brata. Včasih 
smo igrali pod milim nebom. 
Če je snežilo, smo igrišče še 
nekako očistili, če pa je moč-
no deževalo ali je zapihal to-

pel veter, pa ni bilo rešitve. 
Olimpijske igre leta 1964 v 
Innsbrucku so bile moje 
prve, zato bodo vedno osta-
le v spominu. Toda najbolje 
je naša jugoslovanska ekipa 
igrala štiri leta kasneje v Gre-
noblu.« Ratej pravi, da ima 
vsak hokejist svojo 
zgodbo glede po-
škodb. »Sprva 
smo igrali 
celo brez 
čelad, ka-
sneje so 
pos t a le 
o b v e -
zne. Vsi 
i m a m o 
zlomljene 
zobe, šive 
po obrazu. 
Sestavljeni smo 
iz rezervnih delov. 
Najhuje je bilo, ko smo 
z Medveščakom igrali proti 
Slaviji. Gruden me je treščil 
s palico po ustih. Izbil mi je 
večino zob zgornje čeljusti. 
Štiri mesece sem čakal na 
protezo. A smo vse preži-
veli.«
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Zidovi okrog nas in 
v naših glavah
Knjige lahko pomagajo rušiti te zidove, sporoča inštalacija na Savinjskem na-
brežju v Celju

Že nekaj let zapored pre-
senečajo s kakšno novo, 
neobičajno inštalacijo. Med 
njenim ustvarjanjem dobijo 
dijaki Srednje šole za grad-
beništvo in varovanje okolja 
ŠC Celje praktična znanja o 
obdelavi lesa, a ko so njihove 
stvaritve postavljene na jav-
nem mestu, med mimoido-
čimi spodbujajo razmislek o 
javnem prostoru.

Če so lani z razglednim le-
senim stopniščem nagovarja-
li meščane, naj se povzpnejo 
nanj in si ogledajo mesto z 
druge perspektive ter spozna-
jo tudi Plečnikovo dediščino, 
so s postavitvijo lesenega zidu 
s knjigami in stoli na Savinj-
skem nabrežju tokrat obeležili 
100-letnico Cankarjeve smrti. 
Mojster slovenske besede jih 
je navdihnil s svojo farso Po-
hujšanje v dolini šentflorjan-
ski, je bilo mogoče slišati v 
torek na odprtju inštalacije.

»Sto klafter …«
Že na začetku farse na-

mreč želi župan doline 
šentflorjanske obvaro-
vati svoje meščane pred 
vsem tujim in drugač-
nim z ustanovitvijo 
Družbe različnih če-
dnosti in z zidom »sto 
klafter debelim in sto 
klafter vi-

sokim«. Zato se tako imenuje 
tudi inštalacija. A s tem ni bila 
mišljena postavitev konkretne-
ga zidu, ampak povezovanje 
Šentflorjancev za boj proti dru-
gačnemu in tujemu ter tiste-
mu, kar bi razkrinkalo njiho-
ve črne duše. »Takrat je bil zid 
metafora, danes je realnost,« je 
bilo mogoče slišati na priredi-
tvi. Kako ga porušiti? Avtorica, 
arhitektka in učiteljica v šoli 
Tanja Barle si je zamislila zid 
kot knjižno omaro z zbranimi 
deli Ivana Cankarja in s stoli, 
ki jih je mogoče odstraniti, kar 
spominja na odstranjevanje 
ovir, na odpiranje oken ali na 
nove poglede in vizije. Celjani 
in ostali sprehajal-
ci bodo 

lahko na prostem brali Cankar-
jev opus in ob njegovi never-
jetni aktualnosti razmišljali o 
današnji stvarnosti. Branje 
Cankarjevih knjig ruši zidove, 
razširja obzorja in odpira nove 
vizije, odganja strahove pred 
drugačnim, tujim in nezna-
nim, v ljudeh prebuja sočutje.

Razmislek o 
zidovih okrog nas
Ob Savinji se šola predsta-

vlja že tretjič, pred leti je 
v parku postavi-
la inštalaciji 
n e k d a n j e 
fontane in 
paviljona. 

Kot pra-

Bojan Šrot na odprtju inštalacije: »Hitro 
smo pozabili navdušenje, ko je padel 
berlinski zid in smo živeli v prepričanju, 
da bo svet odprt za vse ljudi in ideje. 
To se je pokazalo za zmotno ob 
begunskem valu. Bolj usodni so zidovi 
v naših glavah, s katerimi se soočimo, 
ko je treba pokazati, da smo odprti za 
drugačnost in sočutni.«

vi Barletova, gre za prostor, kjer 
ljudje najdejo mir, sprostitev in 
se lahko družijo. »Inštalacija 
dopolnjuje vse to z novo vse-
bino, z branjem pod krošnjami 
dreves, kar je nov urbani trend 
v številnih krajih. Ob tem velja 
omeniti, da so bralne navade 
Slovencev pod evropskim pov-
prečjem, kar kaže raziskava iz 
leta 2014, ki razkriva, da več 

kot polovica Sloven-
cev prebere le eno 

knjigo 
n a 

leto. Je to dovolj za narod, ki 
se je utemeljil s svojo besedno 
umetnostjo?« se je vprašala 
avtorica, ki želi s temi projekti 
osveščati javnost o pomenu 
kakovostnega javnega prosto-
ra, ki je dostopen vsem. »Naša 
inštalacija mimoidočega tudi 
vodi k razmisleku o svetu 
zidov, v katerem živimo: o 
materialnih in duhovnih zido-
vih. V našem zidu se skrivajo 
Cankarjeve knjige in upamo, 
da jih bodo Celjani prelistali ali 
morda tudi prebrali,« je dejala 

Tanja Barle.

Učenje ob 
ustvarjanju

Pri ustvarjanju 
ima podporo vod-

stva šole, saj je 
ravnateljica Ire-
na Posavec za-

dovoljna, da 
se šola na ta 

na-

Avtorica zamisli o zidu s knjigami je Tanja Barle (levo), ob njej ravnateljica šole Irena Posavec. Jože Volfand 
iz Fit medie pripravlja vrsto dogodkov v Celju, povezanih s Cankarjevim jubilejem, zato ga je zanimal tudi 
šolski projekt in se je udeležil odprtja.

čin predstavlja širši javnosti 
in da njeno delovanje spozna-
vajo mlade generacije, ki se 
po podatkih letošnjega vpisa 
spet bolj množično odločajo 
za tovrstno izobraževanje. 
Poleg tega ima šola sodoben 
CNC-stroj, na katerem nasta-
jajo tudi omenjene inštala-
cije. Pri izdelavi letošnje so 
pomagali učitelji praktičnega 
pouka Srečko Draksler, Janez 
Kričej in Boštjan Cvelfer. Kot 
je povedal Srečko Draksler, 
skupaj z avtorico pregledajo 
načrte in uskladijo izvedbo. 
Dijaki so elemente izdela-
li pri praktičnem pouku in 
jih nato sestavili v parku. 
»Takšen nekoliko drugačen 
pristop k učenju imajo radi,« 
pravi Draksler. Sicer pa so za 
izdelek uporabili najcenejši 
les, saj je šola tudi okoljevar-
stveno naravnana. Knjige sta 
priskrbeli Osrednja knjižnica 
Celje in knjižnica Šolskega 

centra Celje.
TATJANA CVIRN

Foto: SHERPA

Če boste iska-
li točno določeno 

Cankarjevo delo, vam 
bodo v pomoč napisi 

na steni zidu.

Branje 
vedno aktualnih 

del Ivana Cankarja pod 
krošnjami dreves, razmislek o 

zidovih okoli nas in v naših glavah 
ali o javnem prostoru in njegovi 

ranljivosti? Vse to je mogoče do 10. 
maja ob inštalaciji Srednje šole 

za gradbeništvo in varovanje 
okolja ŠCC na Savinjskem 

nabrežju.

Zanimiva 
struktura 
zidu
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Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v 
skladu z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in 
popravke v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne 
presega 40 vrstic (pisava 14) oziroma približno 3 tisoč zna-
kov. Daljše prispevke krajšamo v uredništvu oziroma jih 
avtomatično zavrnemo. Da bi se izognili nesporazumom, 
morajo biti pisma podpisana in opremljena s celotnim ime-
nom, naslovom ter s telefonsko številko avtorja, na kate-
ro lahko preverimo njegovo identiteto. V časopisu pismo 
podpišemo z imenom in s priimkom avtorja ter krajem, 
od koder je doma. Pisma nam lahko pošljete na naslov 
Novi tednik, Prešernova ulica 19, Celje ali na elektronski 
naslov tednik@nt-rc.si ali ga oddate na spletni strani www.
novitednik.com (Pisma bralcev).

UREDNIŠTVO

V spomin

Rad bi vpletel nekaj mi-
sli v zlate niti spominov 
na cenjeno profesorico Jel-
ko Voušek, od katere smo 
se poslovili 5. aprila 2018 
na braslovškem pokopa-
lišču. Kot dolgoletnemu 
družinskemu prijatelju in 
kot stanovskemu kolegu 
se mi misli krčijo v bese-
dah, veliko nepovedane-
ga bo ostalo v spominu 
na dragoceno človeško 
podobo, kakršno je utele-
šala prijateljica Jelka, ki 
je svoj življenjski krog ple-
menitih dejanj zaokrožila 
kmalu po praznovanju 92. 
rojstnega dne.

»Ves svet je oder in mo-
ški in ženske zgolj igralci: 
nastopajo in spet odha-
jajo in vsak igra v življe-
nju razne vloge,« pravi 
Shakespeare o življenju. 
Jelki je bilo v dolgem ži-
vljenju dano odigrati vse: 
od obdobja srečnega otro-
štva, ki ga je preživljala 
v Laškem, do trenutkov 
obdobja srečne babice v 
zrelosti življenja, vmes 
pa so bile izvrstno odigra-
ne vloge pridne učenke in 
študentke, priljubljene in 
spoštovane profesorice, 
pozorne in ljubeče žene 
ter matere in nenazadnje 
vdane prijateljice ter odlič-
ne gostiteljice.

Bila je ljubiteljica vsega 
lepega in ljubiteljica bra-
nja. Vedno je bila obkro-
žena s knjigami, časopisi 
in z revijami, zato si se 
lahko z njo pogovarjal o 
vsem. Sovražila je zlaga-
nost in napihnjenost v 
politiki in družbi, zato pa 
ljubila umetnost – dobre 
knjige, glasbo, gledališče. 
Bila je kritična, a nadvse 
poštena in nam zapušča 
bogato dediščino intelek-
tualne strasti, človeške 
predanosti in občutka za 
pravičnost.

Dobrota in radodarnost 
sta se kazali v nesebični 
skrbi za bolne in pomo-
či potrebne ter v njenem 
posluhu za razumevanje 
stisk malega človeka. Se-
veda tudi njej bolezen ni 
prizanašala, a ob skrb-
ni pomoči domačih in v 
zadnjem letu tudi osebja 
v Domu ob Savinji je te 
hude trenutke v življenju 
prebrodila spokojno in 
pokončno.

Svojo kariero profesorice 
angleščine in nemščine je 
Jelka Voušek začela na gi-
mnaziji v Brežicah, kamor 
so jo kasneje njene prve 

Jelka Voušek
(21. 3. 1926–1. 4. 2018)

generacije maturantov 
kot nekdanjo priljubljeno 
profesorico in razredničar-
ko še vedno vabile na sre-
čanja in obletnice. Po letu 
1964, ko se je z možem in 
s sinom preselila v Celje, 
je najprej poučevala v 
Osnovni šoli Štore, nato je 
vse do upokojitve delala v 
I. osnovni šoli Celje, v po-
koju tudi na I. gimnaziji v 
Celju in Gimnaziji Celje – 
Center. Številne generacije 
se je bodo spominjale kot 
stroge, a pravične, duho-
vite in prijazne učiteljice 
angleškega in nemškega 
jezika. Zaradi strokovno-
sti in pristnega odnosa so 
jo cenili in spoštovali tako 
učenci kot kolegi učitelji 
in ni malo njenih bivših 
učencev, ki so jo označili 
kot svojo najljubšo učite-
ljico. Pedagoški eros in 
čut sta ji bila prirojena, 
zato je svoje učiteljevanje 
opravljala kot poslanstvo, 
ki je učence bogatilo ne 
samo z znanjem, ampak 
tudi z omiko. Ker smo 
bili vsi trije šolniki, so se 
njeni pogovori z mano 
ali mojo ženo običajno še 
v častitljivih letih vrteli 
okoli šole, spominov na 
stare čase poučevanja in 
komentiranja novosti in 
novih generacij. Vedrina, 
poštenost, prijaznost, lju-
bezniva skrbnost, strogost 
in pravičnost, razgleda-
nost, družabnost, prija-
teljstvo, človeška toplina 
so vrednote, ki jih je vsem 
razdajala.

Človeku, pravijo, je pot 
določena in mora po njej. 
A v trenutkih dokončne-
ga slovesa, na koncu poti, 
ni več besed, pogleda, ni-
česar tistega, kar je bilo 
nekoč naše, skupno. So le 
še spomini – lepi, srčni in 
prisrčni – na spoštovano 
gospo, ki je ostala gospa 
do poslednjih dni. Za vse 
nas, ki smo profesorico 
Jelko Voušek spoštovali in 
imeli radi, bo njena oseb-
nost obstajala v nepozabi 
našega hvaležnega spomi-
njanja.

SLAVKO DERŽEK

Modri telefon

Klančina ni za 
pešce
Bralka poudarja potrebo 

po odpravljanju invalidskih 
ovir po državi. V Gosposki 
ulici v Celju je opazila že 
pred leti veliko klančino, ki 
za invalide in mamice z vo
zički ni uporabna. Klančina 
je namreč označena kot par
kirno mesto za avtomobile. 
Zato je bralkina hči, ki po
trebuje prosto klančino kot 
mamica z otroškim vozič
kom, ne more uporabljati. 
Klančina je sredi Gosposke 
ulice, nasproti podhoda v 
mestni park, pred trgovino 
Leonardo. Bralko zanima, 
čemu to klančino zasedajo 
avtomobili in koliko si celj
ska občina nasploh prizade
va za odpravljanje invalid
skih ovir za gibalno ovirane 
invalide ter mamice z vozič
ki po vsem mestu. Prosi za 

odgovor glede odpravljanja 
teh ovir po vsem mestu.

Mojca Grušovnik iz službe 
za odnose z javnostmi v Me-
stni občini Celje odgovarja:

»Klančina v Gosposki ulici, 
ki jo bralka omenja, ni name-
njena invalidom, ampak vo-
znikom, da lažje zapeljejo z 
vozilom na parkirno mesto. V 
sklopu izvajanja ukrepov traj-
nostne mobilnosti namera-
vamo uvesti v Gosposki ulici 
spremembo prometnega reži-
ma. Nekatera parkirna mesta 
bomo ukinili, zato bodo imeli 
pešci in mamice z vozički več 
prostora za gibanje.

V Mestni občini Celje po-
sebno skrb namenjamo lju-
dem, ki so zaradi bolezni ali 
poškodbe na invalidskem vo-
zičku. Zavedamo se, da lahko 
predstavlja zanje robnik ploč-
nika nepremostljivo oviro in 
da zahteva od njih že preprost 
opravek v mestu veliko napo-
ra. Da bi jim zagotovili varno 
uporabo površin za pešce, 

jim omogočili kakovostnejše 
in lažje življenje, poskrbimo 
vsako leto na različnih loka-
cijah za gradnjo klančin. Le-
tos bomo znižali robnike na 
dvajsetih prehodih za pešce.

Tudi lani smo znižali rob-
nike na dvajsetih prehodih za 
pešce na različnih lokacijah 
na območju ožjega dela me-
sta in Mestnega parka Celje. 
Iz občinskega proračuna smo 
za ta dela namenili 10 tisoč 
evrov. Pri odločanju, kaj vse 
je treba narediti za občane na 
invalidskih vozičkih, že več let 
sodelujemo z različnimi inva-
lidskimi organizacijami. Še 
posebej uspešno je sodelova-
nje z Društvom paraplegikov 
jugozahodne Štajerske. Člani 
društva namreč najbolje vedo, 
kje so težave in kaj vse bi lah-
ko lokalna skupnost naredila, 
da bi jim olajšala vsakdanjik. 
Člani društva seveda najbolje 
vedo tudi, kje so še potrebe 
po parkirnih mestih. Na jav-
nih prometnih površinah v 
Celju je 30 parkirnih mest, 
ki so rezervirana za invalide. 
Večina jih je na območju ož-
jega mestnega jedra oziroma 
v bližini zdravstvenega doma, 
bolnišnice, sodišča, občinske 
uprave, upravne enote in dru-

gih pomembnih javnih usta-
nov. Kadar je treba, označi 
Mestna občina Celje parkirna 
mesta za invalide tudi pred 
bloki oziroma večstanovanj-
skimi stavbami. Pri novogra-
dnjah teh težav ni, saj mora-
jo vlagatelji spoštovati novo 
zakonodajo, ki predpisuje 
minimalno število tovrstnih 
parkirnih mest.«

Kdaj pokojninska 
reforma?
Poklicala je občanka, ki 

ima pogoje za predčasno po
kojnino, vendar želi zaradi 
nekoliko višjega zneska še 
ostati na delovnem mestu. 
Skrbi jo, ker občasno sliši, 
da je nova pokojninska re
forma s strožjimi pogoji za 
upokojitev tik pred vrati. Sli
ši tudi, da je za reformo vse 
potrebno že napisano. Zato 
jo zanima, kdaj predvidoma 
naj bi bila v javni obravnavi 
in ali so predvideni strožji 
pogoji za upokojitev, in sicer 
tudi za najstarejše delavce. 
V tem primeru se namerava 
čim prej upokojiti, podobno 
razmišljajo njeni vrstniki.

Odgovarja ministrstvo za 
delo, družino, socialne zade-
ve in enake možnosti:

»V zvezi z vprašanjem ob-
čanke o tem, kdaj naj bi bila 
sprejeta nova pokojninska 
reforma, uvodoma pojasnju-
jemo, da najnovejše dolgo-
ročne projekcije izdatkov za 
pokojnine kažejo, da je pokoj-
ninski sistem kratkoročno še 
vzdržen.

Nadalje pojasnjujemo, da 
je na podlagi razprave, ki je 
sledila sprejemu Bele knjige 
o pokojninah aprila 2016, 
sprejel Ekonomsko-socialni 
svet sredi leta 2017 Izhodi-
šča za prenovo sistema po-
kojninskega in invalidskega 
zavarovanja. Ta predstavlja-
jo pomemben korak v smeri 
nadaljnjega razvoja in stabil-
nosti javnega pokojninskega 
sistema in povečujejo zaupa-
nje vseh generacij v javni po-
kojninski sistem.

Cilj dokumenta je sprejetje 
nove zakonodaje na tem po-
dročju do konca prehodnih 
obdobij sedanje pokojninske 
zakonodaje (do leta 2020), ki 
bi se uveljavljala postopoma 
in z daljšimi prehodnimi ob-
dobji, o katerih bi se socialni 
partnerji dogovorili. Na pod-
lagi usmeritev iz dokumenta 
bodo pravočasno pripravljene 
zakonske spremembe na po-
dročju pokojninskega in inva-
lidskega zavarovanja v Slove-
niji z učinkom po letu 2020, ki 
bodo sprejete po ustaljenem 
postopku v sodelovanju s so-
cialnimi partnerji.

V zvezi z bojaznijo občan-
ke, da bi se ji zaradi podalj-
šanja delovne aktivnosti in 
morebitne zaostritve upoko-
jitvenih pogojev zamaknila 
upokojitev, pojasnjujemo, 
da bo za vse zavarovance, 
ki bodo izpolnjevali pogo-
je za upokojitev po sedanji 
zakonodaji (ZPIZ-2), veljalo 
varstvo pričakovanih pravic. 
To pomeni, da se bodo po do-
ločbah ZPIZ-2, lahko upokojili 
tudi po morebitni uveljavitvi 
novega zakona. Zato menimo, 
da ni razlogov, da bi ljudje 
zaradi morebitnega sprejema 
nove pokojninske zakonodaje 
v prihodnjih letih hiteli z od-
hodom pokoj.

BJ

Če ima te te ža ve in ne ve
ste, kam bi se obr ni li, lah ko 
po kli če te šte vil ko na še ga Mo
dre ga te le fo na 031/569581, 
vsak dan med 10. in 17. uro. 
Svo ja vpra ša nja za Mo dri 
te le fon lah ko med po ne delj
kom in pet kom za sta vi te tu di 
po te le fo nu 4225158.
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Živila in pijače, ki povečujejo izločanje 
želodčne kisline: alkohol, 
predvsem pivo in žveplana 
vina, kava, gazirane pijače, 
pikantne začimbe, česen, 
čebula, čokolada, orehi, pa-
radižnik, citrusi in njihovi 

sokovi, na primer pomarančni sok.

ZA ZDRAVJE

Prebava se začne 
že v ustih. Zato ne 
pozabimo, da se hrana, 
če je ne prežvečimo 
dobro in 
temeljito, 
ne pomeša 
s slino in prebavnimi 
encimi že v ustih, zaradi 
česar se v želodcu težje 
prebavlja, kar privede do 
želodčnih težav.

Oh, ta zgaga!
Lahko si pomagamo tudi sami

Skoraj vsak pozna težave z zga-
go. Vzrok zanjo tiči v oslabljeni 
mišici zapiralki med požiralnikom 
in želodcem, ki preprečuje zate-
kanje želodčne vsebine v požiral-
nik. Sprosti se le takrat, ko hrano 

pogoltnemo, da ta lahko pripotuje 
v želodec. Če je delovanje te mišice 

moteno, potem vsebina želodca preide 
v požiralnik in tam ostane dlje časa. »Ker 

je vrednost kislosti želodčne kisline od 1,5 
do 4 pH, poškoduje sluznico požiralnika, kar 

občutimo kot zgago oziroma pekoč občutek v prsih,« 
razlaga nutricionistka Damijana Presečnik iz 24alife.

Toda žal zgolj s prehra-
no težav zaradi oslabljene 
mišice zapiralke ljudje ne 
moremo odpraviti, lahko pa 
jih preprečimo ali omilimo. 
»Želodčna vsebina je kisla 
zaradi želodčne kisline. Ki-
slina v želodcu je pomemb-
na, ker opravlja pomembne 
vlogo. Omogoči delovanje 
želodčnih prebavnih enci-
mov, da lahko učinkovito 
prebavijo hrano in uničijo 
škodljive bakterije ter para-

zite. Če je izločanje želodč-
ne kisline pretirano, to vodi 
do bolečin v želodcu in zga-
ge, stanje lahko poslabšajo 
tudi stresni hormoni ob psi-
hičnem ali fi zičnem stresu. 
Če je stres dolgotrajen in je 
izločanje želodčne kisline 
povečano, se lahko pojavi-
ta vnetje želodčne sluznice 
ali razjeda želodčne stene,« 
svari Presečnikova.

V zahodnem svetu naj bi 
težave z gastroezofagealno 

refl uksno bolezenijo imela 
skoraj vsaka druga oseba 
vsaj enkrat na mesec. K 
temu naj bi pripomogli 
tudi hiter tempo življenja, 
nezdrav življenjski slog 
in povečana telesna teža. 
»Zmanjšanje telesne teže 
za deset odstotkov doka-
zano izboljša simptome 
refl uksa, saj prekomerna 
teža obremenjuje mišico 
zapiralko med požiral-
nikom in želodcem, pri 
čemer vsebina želodca 
uhaja v požiralnik, pravi 
Presečnikova. Toda pri 
zelo pogosti zgagi je nuj-
no zdravljenje, saj lahko 
želodčna kislina, ki uhaja, 
poškoduje požiralnik do te 
mere, da lahko pride celo 
do razvoja raka.

SŠol

Kako si lahko pomagamo?
Uživamo več manjših obrokov, ker tako ne obremenjujemo želodca 
s prenajedanjem.

Ne uživamo hrane pred spanjem in se nasploh izogibamo ležečemu 
položaju takoj po hranjenju, saj s tem zmanjšamo možnost uhajanja že-
lodčne vsebine v požiralnik.

Priporočeno je spanje na levem boku, saj zaradi oblike in lege 
želodca spanje na trebuhu ali desnem boku poveča težave z refl uksom.

Po hranjenju se izogibamo težjim opravilom in pripogibanju, da želodčna 
vsebina ne pritiska na mišico zapiralko.

Prenehanje kajenja ugodno vpliva na zgago, saj nikotin zmanjša tesnjenje mišice zapiralke. Poleg 
tega kajenje tudi zmanjša izločanje sline, zato je čiščenje požiralnika oslabljeno.

Po jedi se izogibamo žvečilnim gumijem z mentolom, saj mentol sprošča mišico zapi-
ralko, kar lahko vodi do pekoče zgage.

K ohranjanju normalnega 
delovanja želodčne sluznice 
in tankega črevesja prispeva-
jo tudi aktivne snovi iz slad-
kega korena. Kot zdravilno 
rastlino je sladki koren ki-
tajska medicina prepozna-

Sladki koren za zaščito želodčne sluznice
la že leta 2800 pred našim 
štetjem! Za uporabo so olu-
pljena korenina in podzemni 
stranski poganjki tri leta po 
sajenju.

Sladki koren tako pred-
vsem osebam z občutlji-

Kako blažimo boleče simptome ob vnetjih in razjedah?
Olje pšeničnih kalčkov ščiti sluznico želodca, saj je bogato z vitaminom E.

Morska hrana, bučna semena, meta, gorčica, jajca vsebujejo cink, ki je potreben za obnavljanje tkiv.

Rdeče in rumeno obarvano sadje in zelenjava vsebujeta karotenoidne snovi, ki pomagajo pri obnovi poškodovane sluznice.

Zeljnica (zeljni sok), papaja, ingver, stebelna zelena in peteršilj vplivajo zaščitno in obnovitveno na sluznico želodca.

vimi prebavili pomaga pri 
pravilnem delovanju pre-
bavnega sistema. Deluje 
antiulkusno, kar pomeni, 
da sladki koren aktivira 
izločanje želodčne sluzi in 
zavira tvorbo pepsinogena. 

Poveča tudi izločanje, vi-
skoznost in kakovost sluzi, 
kar ugodno vpliva na zdra-
vljenje ulkusov. Flavonoidi, 
ki jih vsebuje sladki koren, 
pa uničujejo tudi helico-
bacter pylori, bakterijo, ki 
povzroča večino ulkusov in 
želodčnih vnetij. Pri samoz-
dravljenju s sladkim kore-

nom, ki traja do 6 tednov, 
morajo biti pozorne osebe 
s povišanim krvnim tlakom 
ali srčnim popuščanjem. Pri 
izbiri izdelka pa naj izbere-
jo standardizirane priprav-

ke, ki imajo določen učin-
kovit dnevni odmerek. V 
lekarnah in specializiranih 
trgovinah so na voljo kaplji-
ce brez alkohola in umetnih 
konzervansov.

Kako nevtraliziramo kisline v želodcu in s tem 
preprečimo zgago?

V kozarcu vode raztopimo žlico sode bikarbone in jo popijemo. Ta bazičen napitek zmanjša kislost v želodcu in ublaži zgago.

Hitra pomoč pri zgagi je tudi velik kozarec mleka oziroma kozarec pijače z alojo vero.

Redno uživanje mandljev kaže pozitivne učinke pri težavah z zgago, saj na telo deluje bazično.

Kadar uživamo veliko maščob, se hrana v želodcu 
zadržuje štiri ure ali več, preden se prebavi in nadaljuje 
pot proti tankemu črevesu. Dolgo zadrževanje hrane v 
želodcu lahko večkrat sproži sprostitev mišice zapiralke 
in s tem uhajanje želodčne vsebine v požiralnik. »V tem 
primeru simptome zgage omilimo z uživanjem manj 
mastne hrane. Pozitivno vpliva tudi pitje metinega čaja, 
saj umirja želodec. Z vrelo vodo prelijemo posušene 
liste mete, pustimo minuto in odcedimo. Čaj pijemo po 
požirkih,« svetuje Presečnikova.
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Addiko gotovinski krediti 
za spomladansko prenovo.

Fiksna obrestna mera tudi do 12 let.
Sami izberete datum plačila obroka.*
Hitro in enostavno!

Poslovalnica Celje
Ljubljanska cesta 20

03 425 73 30; addiko.si
* Izberete lahko 8., 18. ali 28. dan v mesecu.

Ravs v zaporniškem krilu
»Dober kriminalec v položaju brez rešitve.« Nadvse krvava 

drama Ravs v zaporniškem krilu je eden tistih redkih filmov, 
ki prav z užitkom mešajo eksplozivnost s premišljenostjo. Že 
predstavitev lika je čudovita: takoj uvidite, da gre za nekoga, 
ki skuša biti načelen, a ga nenehna slaba sreča sili v drastične 
rešitve – zna se zadrževati ali preusmeriti bes, toda popolno-
ma jasno je, da bes globoko v njem tli kot nekoč notranjost 
Krakataua. Iz tega izhodišča film samodejno postane napet; 
vsak dogodek je kot nesreča, ki čaka. Vsaka odločitev je jasna 
in bolj težka kot nesrečni prstan, ki ga mora okoli svojega 
vratu nositi Frodo. Nesreča, ki se zgodi, je razrešena logično 
(in z veliko lomljenja kosti – glede prikazovanja nasilja se film 
skorajda približa slavnemu Nepovratnemu / Irreversible) …, a 
brez olajševalnih izhodov. Montaža interakcije likov je slaba 
plat – mnogokrat je popolnoma očitno, da so prizore snemali 
večkrat. Po drugi strani način snemanja lokacij – od velikih 
stanovanj do končne straniščne luknje, imenovane zapor – 
vedno zelo pritegne pozornost vprašanja prostornosti.

OCENA: 7 / 10

Titan
»Nesposobno ohraniti Zemljo se človeštvo skuša odseliti 

med zvezde.« Na začetku filma nam razložijo, da »ker ne 
znamo teraformirati drugih planetov, bomo spremenili sebe 
v bitja, ki bodo znala preživeti v neprijaznem vesolju«. Gre za 
enega zelo starih ZF-zapletov, a zakaj ne – proces in posledice 
je vselej možno pregnesti v odmevno in zanimivo zgodbo. Ko 
je jasno malo kasneje, da se fizičnim spremembam poskusnih 
zajčkov nenadoma vsi čudijo, kot gledalec ne veš več točno, 
kateri film gledaš. In zelo možno je, da se je marsikateri ustvar-
jalec spraševal podobno. Ker v nasprotnem primeru film ne 
bi izkazoval tako močne želje, da bi bil grozljivka. Obenem 
pa se grozljivosti bal tako zelo, da vsako dramsko podrobnost 
razteguje v vesoljno neskončnost. Predvidljivost, banalnost, 
pomanjkanje karakterizacije in vsesplošna topost zgodbe so le 
torta, na kateri počivajo nekateri čistokrvni zgodbeni nesmisli.

OCENA: 3 / 10 PETER ZUPANC

Zemlja: Nepozaben dan (Earth: One 
Amazing Day)
V enem samem dnevu sledimo dogajanjem na zapuščenih 

otokih, v izjemnih gorah, osamljeni puščavah. Film vsepovsod 
sledi početju živali v najbolj neobičajnih razmerah. Pomemb-
no: kitajsko-angleška koprodukcija pomeni tri režiserje, ki so 
dokumentarec snemali po vsem svetu z najboljšo tehnologijo, 
kar je je na razpolago. Pripovedovalec za zahodno občinstvo 
je Robert Redford. Kje: art mreža, kasneje kinocentri.

PZ

Počutim se lepo (I Feel Pretty)
Debelušna Renee se po padcu spremeni v najbolj čudovi-

to in sposobno bitje na tem planetu. Vsaj tako se ji zdi, ko 
se pogleda v ogledalo. Ne zaveda se, da se je sprememba 
zgodila le v njeni glavi. Pomembno: v komediji igrata Amy 
Schumer in Michelle Williams. Kje: kinocentri.

Taksi 5 (Taxi 5)
Policist, ki ga premestijo na policijsko postajo v Marseillu, 

mora ujeti skupino italijanskih roparjev v ferrarijih. Pomemb-
no: v petem filmu serije drznih avtomobilskih podvigov je 
nekdanji režiser Luc Besson le producent. Kje: kinocentri.

Na samo z 
Gadi

Tokrat so za pomlad fantje iz skupine 
Gadi pripravili navihano polko z naslovom 
Ker ti. Že v začetku skladbe fantje vabijo »na 
samo«, kar je zagotovo posledica pomla-
dnega vzdušja. Gadi v novi pesmi poudar-
jajo, da se mora vsakdo ceniti in spoštovati, 
zato si tudi zasluži v ljubezni najboljše.

»Ker ti, ti nisi za vsazga,« začnejo prepe-
vati v refrenu skladbe in fantje so to idejo 
prenesli tudi na vsebino videospota. Ta je 
moral biti nekaj posebnega in tudi je. Tokrat 
so fantje in ostali liki v videospotu animira-
ni. Zakaj so se odločili za ta korak? »Pred-
vsem smo želeli dodati še nekaj novega v 
svojo zakladnico videospotov in približati 
temo skladbe na hudomušen in vesel način 
vsem poslušalcem in gledalcem. Vsak ka-
der je premišljeno osnovan in velik užitek 
je bilo ustvarjati z animatorjem in izdelo-
valcem videospota Klemnom Gorupom,« 
navdušeno pravijo člani skupine Gadi.

Skupini Bohem je prvi pravi 
preboj na slovensko glasbeno 
sceno uspel leta 2004, ko je luč 
sveta zagledal prvenec Življenje 
ni zločin. Najuspešnejše sklad-
be s te plošče Kraljica sanj, 
Deveti junij, Kri, Boem, On je 
jaz ostajajo najprepoznavnejši 
koncertni pečati skupine, ki je 
glasbo nadgradila z odličnimi 
videospoti.

Deveti junij, videospot danes 
znanega režiserja Mitje Okorna, 
je postavil skupino na glasbeni 
zemljevid Slovenije.

Videospot za skladbo On je 
jaz ima na portalu Youtube že 
več kot milijon ogledov, kar je za 
slovensko rok skupino izjemna 
številka. V začetku aprila so 
člani skupine predstavili novo 
skladbo in videospot Značaj.

Bohemov 
Značaj
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Učinki so vidni že na daleč
Akademĳ a zdravega življenja približno mesec pred koncem kaže več kot očitne 

učinke. Udeleženci so v času, odkar traja projekt naše medĳ ske hiše in 
ekipe 24alife, dodobra spremenili svoj življenjski slog. Učinki so vidni v 
načinu življenja. Telesna aktivnost je postala del njihovega vsakdana, 

zdrave navade prenašajo tudi na svoje družine, ki jih podpirajo. In ne samo 
to, tudi razmišljati so začeli drugače. Ne pozabimo, da je ključna nit akademĳ e 
predvsem psihologĳ a, v tem se namreč naš projekt loči od tovrstnih medĳ skih akcĳ . 
Znanje Akademĳ e zdravega življenja temelji na dolgoletnih študĳ ah in raziskavah 
svetovno najbolj priznanih medicinskih strokovnjakov ameriške Mayo klinike. In 
tisti, ki so zelo dobro poslušali, kakšno znanje jim je strokovna ekipa predala, so 
dojeli bistvo in zaznali razliko v primerjavi z ostalimi medĳ skimi akcĳ ami »hujšanja«.

Nasveti iz Akademije zdravega življenja so za vse naše 
bralce povzeti tudi na naši spletni strani novitednik.com/
akademijazdravegazivljenja. Projekt se bo konec aprila 
končal. No, vsaj tako menijo naši udeleženci akademije … 
Naj se pustijo presenetiti.

»Ali smo iz sladkorja? 
Ne!« In smo šli kljub slabšemu vremenu telovadit ven

Pri nekaterih kilogrami kar kopnijo, pri nekaterih ne. 
Kot smo že poudarili, bistvo akademije ni znižanje telesne 
teže, čeprav so nekateri izgubili od deset do kar trinajst 
kilogramov. Obseg pasu se je pri nekaterih že krepko 
zmanjšal, kar je nasmeh predvsem privabilo na obraze 
žensk. Maščobe kopnijo. Kako aktivni so, kaže to, da je 
telovadba postala ključni del njihovega vsakdana. Na nji-
hovih jedilnikih ni več nezdrave prehrane in nepotrebnih 
nezdravih prigrizkov.

Tik pred koncem akademi-
je tudi strokovna ekipa 24alife 
opaža, da so udeleženci bolj 
samozavestni in motivirani. 

»Do zdaj so dobili resnično 
veliko znanja. Če bodo upo-
rabili v svojem življenju le 75 
odstotkov tistega, kar so sli-

šali, se bodo pozitivni učinki 
spremembe življenja samo še 
nadaljevali,« pravi kineziolog 
Matevž Klevže iz 24alife.

Enako meni kineziologinja 
Katja Plaskan. To brhko de-
kle velja v skupini za ostro 
in zahtevno trenerko. Toda 
tudi Klevže je nepopustljiv. 
Oba pri vadbi zelo dobro 
prepoznata, kdaj se pri kom 
pojavijo kakšni izgovori. Ta 
teden je skupina na žalskem 

štadionu ponovno opravila 
vzdržljivostni trening. Kljub 
dežnim kapljam, čeprav ne-
katerim najprej ni bilo ravno 
za vadbo v nekoliko slabšem 
vremenu. »Ali smo iz slad-
korja?« jih je pobaral Klevže. 
»Ne, nismo,« so mu odgovo-
rili. »Torej gremo ven,« je bilo 
navodilo. In so šli. In mi z 
njimi. In nikomur ni bilo žal.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: GrupA

Tokrat so se naučili nekaterih preprostih vaj za 
moč, ki jih lahko izvajajo po teku ali hitri hoji v 
naravi. Ko akademije ne bo več, bo takšno znanje 
veliko pomenilo. Bo tudi spodbuda za nadaljeva-
nje začrtane vizije.

Simpatična Jože Dimec in Luka Žerjav. V času 
projekta sta postala prav postavna moška.

Tomo Banovšek, skrajno desno, je v zadnjih 
tednih tako zelo telesno aktiven, da kar 

»poka«. V ponedeljek je iz Celja v Žalec na 
srečanje akademije prišel kar peš.

Pred vadbo sta nujna raztezanje in razgibavanje. To je prvo pravilo, s katerim pre-
prečimo poškodbe.

Magdolna Pajić. Niti sopihanje 
med krogi na žalskem štadionu 
ni razlog, da se ne bi nasmejala.
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SREDNJE ŠOLE ZA 
STORITVENE DEJAVNOSTI 
IN LOGISTIKO ŠOLSKEGA 
CENTRA CELJE (SŠSDL)

GIMNAZĲ E CELJE – 
CENTER (GCC)

SREDNJE ZDRAVSTVENE 
ŠOLE CELJE (SZŠC)

SEDMA SEZONA AKCIJE, foto: Nataša Müller, oblikovanje: Andreja Balja

V akciji Naj 
maturantka in naj 
maturant se bodo ta 
mesec predstavili 
kandidati 
naslednjih šol:

V sedmi sezoni akcije Naj 
maturantka in naj maturant 
lahko bralci ponovno izbirate 
dekle in fanta, ki bosta pre-
jela laskavi naziv in ob tem 
tudi lepo nagrado. Februar-
ska zmagovalca sta Monika 
Vrečko in Andraž Hrastnik, 
marca sta zmagala Eva Jurhar 
in Nejc Tevč.

Ta mesec boste izbirali še 
med zadnjimi kandidati iz raz-
ličnih srednjih šol s Celjskega. 
Finalni del bo maja in v prvi 
polovici junĳ a. Zmagovalca 
fi nalnega dela se bosta za 
privlačni nagradi – skuter in 
električno rolko – pomerila na 
javni prireditvi, ki bo 22. junĳ a 
na Glavnem trgu v Celju.

Bralci lahko glasujete za 
»svojega« kandidata ves tisti 
mesec, ko je ta predstavljen 
s portretno fotografi jo. V eni 
od izdaj časopisa se bo pred-
stavil tudi na večji fotografi ji 
v maturantski opravi (glede 
na objavljen vrstni red kandi-
datov). Tisti maturant in tista 
maturantka, ki bosta do konca 
posameznega meseca zbrala 
največ glasov, se bosta uvr-
stila v fi nalni krog tekmovanja.

Sto točk učiteljev Razrednik ali učiteljski 
zbor lahko izbranemu kandidatu (le enemu!) iz 
posameznega maturantskega razreda dodelita 
dodatnih sto točk za njegovo učno in delovno 
uspešnost. Svojo odločitev nam morata sporočiti 
na elektronski naslov tednik@nt-rc.si. V fi nalnem 
delu lahko sto točk podelita še enkrat.

2. Špela
Koštomaj
3 C3, SŠSDL

1. Eros
Golnar

3 C3, SŠSDL

3. Rožle
Stajner
4.a, GCC

4. Samantha 
Maya Šolaja

4.a, GCC

5. Jaka
Romih
4.b, GCC

6. Teja
Šterpin
4. b, GCC

7. Nik
Skerbiš
4.c, GCC

8. Kornelia
Wravor
4.c, GCC

9. Črt
Pantner
4.č, GCC

10. Ina
Lednik
4.č, GCC

11. Maja
Cilenšek
4.h, GCC

12. Nace
Kovačič
4.i, GCC

13. Klementina
Zavšek
4.i, GCC

14. Tomaž
Šeligo
4.j, GCC

15. Lara
Kovačič
4.j, GCC

16. Šimen
Ribič

4.a, SZŠC

17. Patricija
Gorenjak
4.a, SZŠC

18. Izak
Kanjir

4.b, SZŠC

19. Nika
Podgrajšek

4.b, SZŠC

20. Nina
Aberšek
4.c, SZŠC

21. Tilen
Gradič

4.d, SZŠC

22. Lara
Ulaga

4.d, SZŠC

23. Urban
Grobelšek

4.e, SZŠC

24. Anika
Jagarinec

4.e, SZŠC

25. Natalija
Majoranc

4. KTA, SZŠC

26. Sara
Lamprečnik
4. KTA, SZŠC

27. Laura
Črepinšek
4. KTB, SZŠC

28. Sara
Cverlin

4. KTB, SZŠC

29. Srečko
Želimorski
3. FB, SZŠC

32. Zehra
Muharemović

3. GB, SZŠC

30. Tamara
Hemčič

3. FB, SZŠC

31. Urh
Jeram

3. GB, SZŠC

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje 
posredovanih podatkov v skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

POZOR!
Zaradi praznikov smo podaljšali rok
za glasovanje za aprilske kandidate.

To lahko storite do torka, 8. maja, do 12. ure!
Rezultat bomo objavili 10. maja.

Tudi letos se sodelovanje v akciji splača, 
saj sta glavni nagradi res privlačni, to sta
skuter in električna rolka!

Glasujte za svojega kandidata

Kupon pošljite na: Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Celje.

Pravila glasovanja Na enem kuponu 
lahko glasujete za enega naj maturanta ali za eno 
naj maturantko.
Pri glasovanju bomo upoštevali le originalne pravilno 
izpolnjene kupone, ki nam jih boste poslali po pošti 
ali prinesli osebno.

Vsak mesec bomo med pošiljatelji
kuponov izžrebali nagrajenca,

ki bo dobil hišno nagrado. Novi tednik in Radio Celje

Patricija Gorenjak

Tilen Gradič

17.

21.

KU
PO

N

Podatki o osebi, ki je glasovala:

Glasujem ZA
naj maturanta / naj maturantko

Ime in priimek:

DA NE

21.

www.nt-rc.si
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Izak Kanjir

Nika Podgrajšek

Nina Aberšek

Lara Ulaga Urban Grobelšek Anika Jagarinec22.
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Že imate svoj vrtnarski dnevnik?
Če si še ne beležite svojih aktivnosti 

v vrtu, je zdaj idealna priložnost, da to 
začnete početi. »Ko zapisuješ, kaj seješ, 
kdaj nekaj posadiš, kakšni so rezulta-
ti, se še bolj povežeš z dogajanjem v 
vrtu,« je prepričana Brigita Šušteršič, 
vrtnarka z dušo in s srcem, ki je letos 
izdala Vrtnarski dnevnik. Gre za ino-
vativno knjižico, ki vam poleg praznih 
kvadratkov, v katere lahko zapisujete, 
kaj počnete, ponuja še obilo nasvetov in 
služi kot opomnik, kdaj kaj sejati, da ne 
boste prepozni.

Zgodba o nastanku Vrtnarskega dnev-
nika sega nekaj let nazaj, ko je družina 
Šuštaršič-Erdeljc še živela v Ljubljani. »Po-
tem ko je po rojstvu prvega sina napočil 
čas za uvajanje goste hrane, sva z možem 
Kristijanom skušala skrbeti za čim bolj na-
ravno in zdravo hrano. Ker je bilo treba 
vse kupiti, se je to izkazalo za zelo drago 
odločitev. Zato sva se odločila za najem 
petsto kvadratnih metrov njive. Kot samo-
uka brez prehodnih izkušenj sva pridelala 
toliko, da je bilo zelenjave res ogromno,« 
se spominja Brigita, ki je po izobrazbi si-
cer diplomirana ekonomistka. Vrtnarjenje 
jima je pomenilo pobeg iz »norega sveta« 
v Ljubljani, iz mesta. »Spoznala sva, da 
bi bilo idealno, če bi lahko stalno živeli 
ob takšni njivi, torej da se nam ne bi bilo 
treba do nje voziti nekaj kilometrov. Za-
čela sva iskati primeren košček zemlje 
in po dveh letih sva jo našla tukaj, 
na Goričkem. Krajinski park nama je 
bil všeč tudi zato, ker so tu omejitve 
glede načina pridelave.«

Kot samoukinja si je Brigita že 
prvo leto vrtnarjenja zapisovala 
vse, kar je v vrtu počela. Kdaj je kaj 
posejala, presejala, kako so seme-
na klila, kdaj je pridelek pobrala in 
kako ga je shranila za ozimnico. 
»Vse sem si zapisovala. Moj dnev-
nik je bil obenem moj učbenik. 
Za vsako leto vrtnarjenja imam 
svoj zvezek. Zato sem razmi-
šljala, da bi to idejo prenesla 
do ostalih vrtičkarjev.«

Dobra 
izkoriščenost 
gred
V vrtnarski dnevnik zapi-

sujemo vse, kar se nam kot 
vrtičkarjem zdi pomembno. 

Čas za presajanje je od 21. ob 11. uri do konca meseca.

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorjev iz Setvenega pri-
ročnika Marije Thun za leto 2018, ki ga v Sloveniji izdaja v 
neskrajšani obliki Založba AJDA, Vrzdenec, tel. 01/7540743.

 19. ČE korenina

 20. PE -

 21. SO cvet

 22. NE cvet do 15. ure, od 16. ure list

 23. PO list do 10. ure, -

 24. TO plod

 25. SR plod
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Društvo Zmorem domače ponuja obilo namigov, nasvetov in opomnikov

Vrtnarski dnevnik za leto 2018 je izdalo 
društvo Zmorem drugače, ki si prizadeva 
za večjo samooskrbo. Naročite ga lahko na 
naslovu zmoremdomace@gmail.com ali na 
telefonski številki 040 233 670 (Brigita).

V Vrtnarskem dnevniku so na 168 stra-
neh med drugim navodila za izdelavo na-
črta, več praktičnih primerov, opise vrtnih 
opravil po mesecih, prostor za zapisovanje 
svojih opravil, nekaj receptov za domačo 
lekarno in prostor za dejavnosti najmlajših 
vrtičkarjev.

Brigita Šušteršič se je z družino podala na pot samooskrbe.

Primer nasveta, kako uvajati otroke v svet vrtnarjenja.

Zapisov poln dnevnik in rezultat teh zapisov na 
vrtu sta v veselje vsakemu vrtičkarju.

»Idealno je, da vsako gredo izkoristimo 
dvakrat letno. Potem ko eno vrtnino po-
beremo, že zasejemo ali zasadimo drugo. 
Zato je pametno poskusiti in zapisati, kaj 
smo delali, da znamo prihodnje leto spre-
jeti isto ali morda drugačno odločitev.« To 
je zlasti pomembno v manjših vrtovih, 
kjer lahko ob premišljeni in dvakratni za-
saditvi več pridelamo in lahko grede res 
dobro izkoristimo.

Številni nasveti, namigi in opomniki so 
pripisani pri vsakem mesecu ali tednu, 
na način, kot so se Brigiti za neko obdo-
bje leta izkazali za koristne. »Učila sem 
se na svojih napakah. Zdaj me dnevnik 
opomni, da na primer brstičnega ohrovta 
ne sejem prepozno.«

Številni namigi so namenjeni tudi otro-
kom. »Vedno imam pred očmi, kako za-
posliti otroke. Z možem imava tri otroke 
in kar se bodo zdaj naučili od naju, bodo 
vedeli za vse življenje. Zato jih želim čim 
bolj vključiti v delo v vrtu.«

Učimo se vse življenje
Brigita Šušteršič je z družino stopila na 

povsem drugačno življenjsko pot. Name-
sto ponorelega sveta, v katerega je vpeta 
večina ostalih ljudi, sta z možem izbrala 
mirno in čim bolj »prvinsko« življenje. 
Svoji službeni karieri sta zamenja-

la za samooskrbno vrtnarjenje in iskanje 
čim večjega ravnovesja ob sobivanju z 
naravo. »Sem samoukinja in vsega, kar 
znam o vrtnarjenju, sem se naučila iz 
prakse. Opazujem naravo, beležim si 
spremembe in rezultate svojih posegov 
v vrt. Včasih se kar malo nasmejim, 
ko v kakšni strokovni vrtnarski knjigi 
preberem kakšen nasvet. Tisto, kar 
je zapisano tam, je včasih kar precej 
drugače, kot je dejansko v naravi. 
Zato sama rada nagovarjam, naj lju-
dje poskusijo kaj novega, na dru-
gačen način. Morda prvo leto še ne 
bo želenih rezultatov, a ti zagotovo 
ne bodo izostali, če bodo vrtičkarji 
vztrajni.« Pri tem jim lahko poma-
ga tudi lasten vrtnarski dnevnik, 
ki v nekem trenutku postane uč-
benik za rodovitno vrtičkarsko 
življenje.

MARJETKA R. LESJAK
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Prijazno, a dosledno
Dopolnjena izdaja knjige o vzgoji psa avtorice mag. Sabine Stariha Pipan

Del pravil za ravnanje s psom iz knjige Vzgojimo psa – učinkovito, a prijazno

Vedno več ljudi se od-
loča za družbo kosmatih 
štirinožcev, pri čemer se 
nekateri premalo zavedajo, 
da to pomeni skrb za žival 
za celo življenje, odgovor-
nost, delo in tudi stroške. 
V ta paket sodi tudi vzgoja 
psa, ki se je je treba lotiti 
prvi dan, ko pride pes v 
hišo. Mag. Sabina Stariha 
Pipan, dr. vet. med., zago-
varja izključno vzgojo psa 
na prijazen način, a z do-
slednostjo. Na to temo je 
že pred petimi leti napisa-
la priročnik Vzgojimo psa 
– učinkovito, a prijazno, 
ki je pri Celjski Mohorjevi 
družbi pred kratkim izšel v 
tretji prenovljeni in dopol-
njeni izdaji.

Avtorica se že nekaj let 
ukvarja s svetovanjem lastni-
kom psov in mačk, ki imajo 
težave zaradi vedenja svojih 
živali. Zato tematiko dobro 
pozna. Prepričana je, da je 
psa mogoče za kakovostno 
in obojestransko zadovoljivo 
sožitje učinkovito vzgojiti le 
na prijazen način, ki pa mora 
temeljiti na doslednosti.

Brez sunkovitih 
potegov
Pravi, da je nova izdaja 

knjige izšla zato, ker sta bili 
prvi razprodani. To je bila 
tudi priložnost, da nekatere 
stvari dopolni, ker so se med-
tem spremenile. Tokrat pou-
darja zlasti prijaznejše vode-
nje psa s pomočjo oprsnice 

in ne ovratnice. »To je bolje 
tako zaradi morebitnih po-
škodb kot vedenjskih težav, 
ki se lahko še poslabšajo, če 
psa ves čas sunkoma potegu-
jemo. Lastniki lahko izberejo 
čisto navadno oprsnico, ki 
je spredaj speta s kovinskim 
obročem, kar pomeni, da ga 
lahko na ta način pripnejo 
tudi spredaj in lažje vodijo. 
Pes se zaradi takšnega vode-
nja tudi drugače obnaša. To 
je samo še korak naprej v fi-
lozofiji prijazne in dosledne 
vzgoje,« pravi strokovnjaki-
nja in dodaja, da si vsak pes 
zasluži oprsnico. Poudarja 
tudi pomen učenja povelja 
samodejni »sedi«, da se pes 
nauči, da mora najprej sesti 
in se umiriti in da lahko šele 
nato dobi tisto, kar želi.

Novosti pri vzgoji psov 
avtorica spoznava s pomo-
čjo tuje literature in jih nato 
preizkusi, da vidi, če deluje-
jo, šele kasneje jih uporabi 
tudi pri svojih strankah.

Za boljše sožitje
Med novostmi so tudi ugo-

tovitve o povezavi vzgoje in 
nagrad v obliki priboljškov. 
»Tokrat sem poudarila, da pri 
prehranjevanju psa ni treba 
vztrajati strogo pri pravilu, 
da naj bi dobil dvakrat na 
dan hrano iz svoje posode, 
ostalo pa kot priboljške pri 
šolanju. Zlasti mladičku je 
dobro dati čim več hrane 
kot nagrado, ko se uči. Pri 
prehrani je kot novost dodan 

Sabina Stariha Pipan rešuje tudi težave lastnikov mačk. 
»Pri mačkah je največ težav zaradi nečistoče, lulanja 
izven stranišč, kjer je treba najprej ugotoviti, ali ne gre 
za kakšno bolezen sečil. Včasih srečam tudi primere na-
padalnosti. Mačko lahko učimo na enak način kot psa, s 
klikerjem, ne pa na silo.«

Posebno poglavje je posvečeno druženju otroka in psa. 
»Pri tem je najbolj pomemben popoln nadzor starejših. 
Ti morajo opazovati govorico pasjega telesa in ko opazijo 
znake stresa, morajo takoj poseči vmes, da ne pride do 
težav. Največja napaka je, da pustijo, da se otrok in pes 
sama ›dogovorita‹,« meni avtorica. Pravila, kako naj otrok 
ravna s psom, so nazorno prikazana, saj je priročnik tudi 
bogato ilustriran z ilustracijami Barbare Dimec.

Mag. Sabina Stariha Pipan, dr. vet. med., s svojo psičko. Leta 1990 je začela svetovati skrbnikom psov in 
mačk z vedenjskimi težavami, nato je začela prirejati tečaje socializacije za pasje mladiče. Je članica BVBA 
(British Veterinary Behaviour Association), ESVCE (European Society of Veterinary Clinical Ethology) in 
AVSAB (American Veterinary Society of Animal Behavior). Zaposlena je na Prva-K, kliniki za male živali, 
v Ljubljani. Ukvarja se predvsem s svetovanjem lastnikom psov in mačk, ki imajo težave zaradi vedenja 
svojih živali, ter z zdravljenjem kožnih bolezni ljubljenčkov.

tudi del o surovi hrani in hla-
dno stiskanih briketih,« pra-
vi avtorica.

Sicer pa bodo bralci v 
priročniku našli napotke o 
tem, kaj vse je pomembno, 
ko se odločijo za psa, na 
kaj morajo biti pozorni pri 
izbiri in kako naj ravnajo 
že pri prvih stikih. Sledijo 

poglavja o tem, kaj vse se 
mora pes naučiti, kako ga je 
treba socializirati, se z njim 
pravilno igrati, kakšno gi-
banje potrebuje … In če se 
pojavijo vedenjske težave? 
»Takrat jih je treba reševati 
na osnovi treh pravil: naj-
prej je pomembna preventi-
va, da neželeno vedenje ne 

bi postalo navada, drugo 
pravilo je omenjeno uče-
nje povelja samodejni ›sedi‹, 
tretja pa je posvetitev posa-
mezni težavi. Večino stvari 
se da rešiti, včasih pa se da 
pomagati tudi tako, da se 

razmere ne poslabšajo, na 
primer če pes ne mara dru-
ženja z drugimi psi, se lah-
ko lastnik temu pač skuša 
izogniti.« Pri svojem delu se 
najpogosteje srečuje s pri-
meri pasje napadalnosti, ki 
je posledica več dejavnikov.

Več znaš, več 
veljaš
Ali se da psa vzgojiti le na 

osnovi omenjenega priročni-
ka ali ne gre brez pasje šole? 
Mag. Sabina Stariha Pipan 
odgovarja: »To lahko pri-
merjam s človekom: vzgoja 
doma je temeljna, je pa fino, 
da gre otrok tudi v šolo. Po-
dobno je pri psu. Doma ga 
je težko naučiti, da bo ubo-
gal v bližini drugih psov in 
ljudi. Ob tem je pomembno, 
da se ga nauči čim več, saj je 
znano, da več kot znaš, več 
veljaš, pes pa bo tudi bolj za-
dovoljen, ker bo zaposlen.« 
Pri izbiri pasjih šol svetuje, 
naj bodo lastniki pozorni na 
način dela, ki ga imajo: »Fino 
je, če delajo s klikerjem, kar 
izloči prisilo pri šolanju. 
Tudi šolam, kjer zahtevajo 
pasje ovratnice, se je bolje 
izogniti, saj pomenijo ovra-
tnice le ›cukanje‹ psov. Sploh 
pa to velja za šole, kjer upo-
rabljajo kovinske zatezne 
ovratnice.«

TATJANA CVIRN
Foto: osebni arhiv
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Dr. Milko Mikola

Pobeg Maxa Adolfa 
Westna iz kazenskega 
taborišča Kočevje (6)
Priprave na pobeg iz kazenskega taborišča Kočevje

Kukovičeva je Maxa Adol-
fa Westna v kočevskem ta-
borišču obiskala še enkrat, 
tokrat sama. K družini nje-
govega očeta v Lienzu na 
Tirolskem se je vrnila konec 
septembra. Toda že naslednji 
mesec je spet ilegalno preč-
kala avstrijsko-jugoslovan-
sko mejo in s seboj prinesla 
sliko Maxa Adolfa Westna za 
ponarejeno legitimacijo. Z 
Žerovnikom in Železnikom 
so začeli pripravljati načrt za 
pobeg. Načrt je predvideval, 
da bo hkrati z Maxom Adol-
fom Westnom pobegnil še 
podjetnik dr. Markgraf iz 
Kranja. Pobeg so nameravali 
izvesti novembra, saj so ta-
krat dnevi kratki in megleni. 
Po vrnitvi v Celje je Žerovnik 
začel organizirati načrtovan 
pobega.

Da bi pobeg uspel, je bilo 
treba za Maxa Adolfa Westna 
in dr. Markgrafa priskrbeti la-
žni legitimaciji. Kranjčeva je s 
tem namenom iz Avstrije pri-
nesla njuni sliki in ju izročila 
Žerovniku. Temu je s pomo-
čjo žene Franca Mautnerja, 
gostilničarja v Radvanju pri 
Mariboru, uspelo dobiti dve 
prazni legitimaciji, v kateri je 
Mautnerjeva žena nato vstavi-

Vladimir Frantar: »Enkrat še zapoj …«

Takšnih lepih pesmi ne 
skladajo več, meni marsika-
teri Slovenec. Poletna noč, 
Med iskrenimi ljudmi, Zato 
sem noro te ljubila, Solza, ki 
je ne prodam, Trideset let, 
Leti, leti lastovka, Samo naš 
nasmeh je bolj grenak in 
še na desetine drugih lepih 
skladb. Tudi Celjani so tesno 
povezani s slovensko popev-
ko, vse od Mojmirja Sepeta 
in Ota Pestnerja do Dejvija 
Hrušovarja, Franja Bobina 
in Tatjane Dremelj.

»V Slovarju slovenskega 
knjižnega jezika popevka 
nima najboljše oznake. Naj-
prej je omenjena kot »vokalna 
skladba v popularnem ritmu 
in z vsebinsko nezahtevnim 
besedilom«, nato kot »ume-
tniško nezahtevna pesem«,« 
je v knjigi o slovenski popevki 
zapisal avtor Vladimir Fran-
tar. »Ko dodamo pridevnik 
»slovenska«, dobi drugačen 
pomen, »slovenska popevka« 
uživa ugled kot vokalna sklad-
ba z lepo glasbo in dobrim be-

Dobra stara 
slovenska popevka
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

ALBUM S CELJSKEGA

Pred železniško 
postajo v Celju, 1956

Z Marjanom, štiri leta in pol starejšim bratom, sva se v 
otroštvu pogostokrat odpravila na celjsko železniško postajo. 
Starša sta bila zelo zaposlena in zato sta me pogosto zaupala 
v varstvo omenjenemu bratu, ki je ob tem, ko se je igral s 
prijatelji, tudi kdaj pa kdaj pozabil name. A nepozabni so 
spomini na najina skupna čakanja na železniški postaji, 
kdaj bo mimo prisopihala lokomotiva z najinim očetom. 
Kot uslužbenec Jugoslovanskih železnic je bil strojevodja 
na parni lokomotivi. In tako sva mu, kadar je peljal mimo 
svojo »parnjačo«, pomahala v pozdrav. Vrnil nama ga je s 
piskom lokomotivne piščali. In bila sva zelo ponosna na 
svojega očeta, ker je imel svoj vlak. V jeseni življenja se je 
kot ponosen železničar pogosto vračal v čas, ki ga je preživel 
kot strojevodja, in o tem pripovedoval svojim vnukom.

Prispevala: Cvetka Škoflek (roj. Žmaher)
Rubriko pripravlja: Domoznanski oddelek Osrednje knji-

žnice Celje, info: 03 426-1736 (Srečko Maček), medijski po-
krovitelj: Novi tednik, vir: www.kamra.si, Album Slovenije 
– osebni spomini 20. st.

Stražarji v kazenskem taborišču Kočevje

la njuni sliki in za vsakega od 
njiju vpisala izmišljen priimek 
in ime ter poklic. Za Maxa 
Adolfa Westna je kot poklic 
napisala strojni inženir, za 
dr. Markgrafa pa mehanik, 
oba zaposlena v Tovarni av-
tomobilov Maribor. V tako 
izpolnjeni lažni legitimaciji je 
nato 6. ali 7. novembra Žerov-
nik vnesel še žig s štampiljko, 

ki jo je dobil na prometnem 
uradu v Celju, ko je izkoristil 
odsotnost uradnice. Poskrbeti 
je bilo treba le še za prevoz.

Sprva je Kranjčeva skušala 
nagovoriti svojega moža, da bi 
on šel po Maxa Adolfa Westna 
v Kočevje s svojim motorjem, 
vendar ta na to ni hotel prista-
ti. Ko je bilo predvideno, da 
bo skupaj z njim pobegnil še 

dr. Markgraf, pa je ta možnost 
tako ali tako odpadla, zato je 
bilo treba priskrbeti avto in 
voznika. Železniku je uspe-
lo nagovoriti Hanzija Kaca iz 
Gornje Polskave, ki je dobil 
avto od tamkajšnjega gasil-
skega društva. S tem je bilo za 
izvedbo pobega Maxa Adolfa 
Westna in dr. Markgrafa vse 
pripravljeno. Izvedli so ga 9. 
novembra 1945. Pri pobegu 
so sodelovali Karol Žerovnik, 
Viktor Železnik, Anica Kranjc 
in voznik Hanzi Kac.

sedilom,« je pojasnil Frantar, 
velik ljubitelj klasične glasbe. 
Besedila iz zlatih let slovenske 
popevke so pisali nekateri upo-
števani pesniki, kot so Gregor 
Strniša, Frane Milčinski Ježek, 
Miroslav Košuta, Svetlana Ma-
karovič, Milan Dekleva …

Slovenska popevka je torej 
dobila knjigo, ki ji zaradi iz-
jemnosti vsekakor pripada. 
Začetek festivala Slovenska 
popevka leta 1962 na Bledu ni 
bil prav obetaven. »Začelo se 
je v dežju, skromno in z malo 
občinstva. Da bi napolnili dvo-
rano, so delili brezplačne vsto-
pnice, a je bil vendarle avditorij 
precej prazen,« je zapisal Fran-
tar. Po pričakovanju je zmagala 
pozneje večno zelena Mandoli-
na, ki jo je zapel danes 87-letni 
Stane Mancini. Leto pozneje, 
leta 1963, je bil na festivalu 
najuspešnejši debitant mlad 
Lado Leskovar. Sledila je seli-
tev v Ljubljano, kjer se je začel 
s Poletno nočjo Marjane Deržaj 
njen vzpon. »Prekosila je samo 
sebe. Mnogi so komentirali, da 

ima ›rezonanco‹, ker je bila no-
seča, a v svojo izvedbo je vklju-
čila toliko čustev, hrepenenja, 
zanosa in strasti, da je morala 
prepričati občinstvo,« je zapi-
sal o vtisih avtor knjige.

Leta 1968 so na festivalu pr-
vič nastopile in zmagale Bele 
vrane Celjana Hrušovarja. 
»Morda je bila – sicer kako-
vostna – slovenska popevka 
v drugi polovici šestdesetih 
na poti v standardizacijo in 
šablonizacijo, a rešili so jo 
šanson in »hipijevski« trendi 
s svojo svežino,« piše v knjigi. 
Slovenska popevka se je prav 
tako uveljavljala na opatijskem 
festivalu in festivalu Vesela je-
sen v Mariboru (slišati jo je 
bilo mogoče celo na odrih po-
pevke Evrovizije). Leta 1971 je 
na Slovenski popevki zmagal 
s skladbo Trideset let mlad 
Celjan Oto Pestner. Njen final-
ni večer so spremljali gledalci 
sedmih evropskih držav, Radio 
Pariz pa je festivalu posvetil kar 
enoinpolurno oddajo.

Tudi tuje velike zvezde so na 
festivalu prepevala slovenske 
popevke in to v alternaciji. Ste 
vedeli, da je pesem Leti, leti la-
stovka (ki jo dobro poznamo 
v izvedbi Edvina Fliserja) na 
odru pela tudi velika zmago-
valka popevke Evrovizije Dana 
z Irske? To so bila pač zlata leta 

Slovenske popevke. In dve leti 
je bil festival Slovenska po-
pevka celo v Celju v dvorani 
Golovec. Tam je kot debitant 
nastopil rosno mlad Franjo Bo-
binac, poznejši prvi mož Go-
renja. Zmagal je Oto Pestner. 
Naslednje leto sta v dvorani 
Golovec ta Celjana zmagala 
s Pestnerjevo skladbo Bisere 
imaš v očeh, ki sta jo zapela 
v duetu.

»Približevalo se je novo de-
setletje in zlata leta Slovenske 
popevke so se iztekala,« je 
o prihajajočih osemdesetih 
letih prejšnjega stoletja zapi-
sal Frantar. Med letoma 1983 
in 1998 festivala Slovenska 
popevka ni bilo več. Nato je 
Slovenska popevka vstala od 
mrtvih in začela so se njena 
srebrna leta, kot jih je poime-
noval avtor knjige …

BRANE JERANKO

Vladimir Frantar, ki je ro-
jen leta 1946, je med drugim 
znan kot dramaturg, publi-
cist in umetnostni kritik. 
Širša javnost ga prav tako 
pozna kot dolgoletnega stal-
nega dopisnika britanske re-
vije Opera ter člana žirij na 
mednarodnih festivalih. Nje-
gova knjiga Enkrat še zapoj je 
izšla ob 50-letnici Slovenske 
popevke.
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BQL v OŠ Frana 
Kranjca Celje

Na predpraznični petek je bil po besedah učenk, učencev 
in zaposlenih šole pri nas najlepši dan. Presenečenje (za 
katerega so vedeli samo štirje zaposleni), ki je sledilo krat-
kemu kulturnemu programu ob 10. rojstnem dnevu naše 
nove šole, je bilo nepozabno. Prišla sta Rok in Anej, BQL.

Po prvih vzdihih presenečenja je sledilo negibno poslušanje 
pesmi. Nato spogledovanje: »A sta res onadva?« Da, bila sta in 
poskrbela za vzdušje, ki ga zagotovo naslednjih deset let ne 
bomo pozabili. Plesalo, pelo in jokalo je mlado in staro. Vsi 
smo lahko dobili njun avtogram in se z njima fotografirali. Naša 
gosta sta si za prav vsakega vzela trenutek časa.

Hvala, ker smo lahko delček v mozaiku uspešne zgodbe naše 
šole – in to z BQL.

KRISTINA RADOŠ JANEŽIČ

Klavdija Simler je mojstrica potic
Peka potice je eden tistih 

izzivov, kjer se zatrese roka 
še tako izkušeni gospodinji, 
je ognjeni krst, ko se zače-
tnik prelevi v pekarskega 
mojstra, in je vedno znova 
vir navdiha pri raziskoval-
cih dobrega okusa. Koliko 
mojstrov in mojstric je med 
nami, koliko ljubezni do 
peke in koliko talentov, ki 
ohranjamo to čudovito slo-
vensko tradicijo!

Sredi marca je podjetje 
Bonopan v imenu blagovne 
znamke Fala razpisalo natečaj 
Mojster potice – Fala kraljice 
2018. Na natečaju je sodelova-

lo približno 60 potic različnih 
okusov in oblik. V finalni izbor 
je bilo izbranih deset najlepših.

Izbor je potekal v dveh ka-
tegorijah: klasične (orehova, 
pehtranova, makova, rožiče-
va, bučnična, skutina …) in 
potratne potice (te ne sodijo 
med potice, temveč v skupino 
zloženk).

Strokovna komisija in fina-
listi so ocenjevali tako videz 
kot okus razstavljenih potic, 
ostala javnost pa le videz v 
posebnem prostoru razsta-
vljenih potic.

V soboto, 7. aprila, je bilo 
finalno tekmovanje, in sicer 

na Livadi v Ljubljani. Finalisti 
so na ta dogodek prinesli svoje 
potice za strokovno ocenjeva-
nje. Pri ocenjevanju potic so 
poleg strokovne komisije v 
sestavi mag. Mirjam Kavčič, 
prof. Marlene Skvarča in prof. 
Janeza Bogataja, sodelovali 
tudi vsi finalisti.

Sledila sta ocenjevanje in 
razglasitev najboljše potice. 
Pred razglasitvijo sta svoje 
bogato znanje o peki potic in 
njeni zgodovini delila Marlena 
Skvarča in Janez Bogataj, za 
dobro voljo pa je poskrbel hu-
morist Boštjan Meglič – Peška.

V finalni izbor so se uvrsti-
li Antonija Plešec, kokosova 
potica v čokoladnem testu, 
Carmen Šlibar, makova poti-
ca, Danica Porekar, orehova 
potica, Klavdija Simler, ro-
žičeva potica, Marija Vozlič, 
potica z bučnimi semeni in s 
pomarančno lupinico, Mateja 
Pivk, lešnikova potica, Nada 
Lunder, pehtranova potica, 
Petra Polenek, potratna poti-
ca, Roberta Kogovšek, potra-
tna potica, in Žiga Borštner, 
korenčkova potica.

Za kraljico vseh potic so 
strokovna komisija in fina-
listke, ki za svojo potico niso 
smele glasovati, izbrale roži-
čevo potico Klavdije Simler 
s Planine pri Sevnici. Drugo 
polovico potice so ocenjevali 
gostje, ki so za najboljšo iz-
brali lešnikovo potico Mateje 
Pivk.

AB
Foto: Igor Poregar

Rošev pozdrav 
pomladi

V četrtek, 28. marca, so učenci OŠ 
Frana Roša pripravili že drugi gleda-
liški večer Rošev pozdrav pomladi, 
ki je bil ne le paša za oči, temveč tudi 
balzam za ušesa.

Sodelovalo je 50 učencev od 2. do 9. 
razreda, ki so pripravili avtorsko predsta-
vo Ana v Roševi deželi, ki prepleta vedno 
aktualne pesmi Frana Roša, po katerem 
se šola tudi imenuje, in kratke dramati-
zacije pravljic slovenskih avtorjev. Vse 
skupaj v venček igrivega dogajanja po-
vežejo slovenske otroške pesmi.

V nabito polni dvorani dislocirane 
enote I. osnovne šole v Celju so učenci 
navdušili občinstvo z odlično igro in s 
plesnimi vložki ter tako pozdravili po-
mlad v čisto svojem, roševskem stilu.

MAJA SKAKIĆ, mentorica
Foto: Alan Ključarič

OŠ Frana Roša 

V hudi konkurenci 16 ekip iz 
Irana, Rusije, Belorusije, s Slo-
vaške, z Madžarske, iz Nemčije, 
Avstrije in Slovenije, ki so se od 
5. do 7. aprila v avstrijskem Le-
obnu pomerile na mednarodnem 
fizikalnem tekmovanju AYPT, je 
slovenska reprezentanca, v kateri 
so sodelovali trije dijaki z Gimna-
zije Celje – Center, dosegla doslej 
najboljši rezultat za Slovenijo.

Četrtošolka Ema Pilih in tretje-
šolca Manca Strah ter Mitja Su-
vajac so z mentorjema Borutom 
Namestnikom z GCC in prof. dr. 
Sergejem Faletičem z ljubljanske 
fakultete za matematiko in fiziko 
osvojili 3. nagrado in 6. mesto tek-
movanja.

Izjemen uspeh fizikov 
v Avstriji Že drugo leto zapored so za 

Slovenijo na tem mladinskem fi-
zikalnem tekmovanju z več kot 
dvajsetletno tradicijo tekmovali 
dijaki z GCC in dokazali, da Ce-
ljani tudi na fizikalnem področju 
niso od muh, ter potrdili nedav-
ni dosežek te celjske šole, ki je 
bila potrjena kot evropska točka 
za nadarjene dijake in sprejeta 
v mrežo izbranih ustanov ESTN 
(European Talent Support Ne-
twork). Priprave na tekmova-
nje so potekale tudi s finančno 
podporo projekta Spodbujanje 
prožnih oblik učenja in podpora 
kakovostni karierni orientaciji 
za nadarjene, ki ga koordinirajo 
II. gimnazija Maribor, Gimnazija 
Vič in Pedagoška Fakulteta Uni-
verze v Ljubljani.

GD
Tekmovalci z mentorjema (od leve): dr. Sergej Faletič, Mitja Suvajac, Manca 
Strah, Ema Pilih in Borut Namestnik

Rožičeva potica

Rožiče, cimet, vanilijev sladkor zmešate. Mleko in maslo za-
vrete in zakuhate rožiče. Dobro premešate. Še topli masi dodate 
med. Ohladite. Beljake in sladkor stepete na visoki hitrosti, sneg 
narahlo vmešate v ohlajeno rožičevo maso. Premažete testo.

V skledo presejete moko. Naredite na vsaki strani po eno 
jamico. V eno date kvas in vanilijev sladkor, v drugo sol. Po 
vrhu naribate pomarančno lupino. Segrejete mleko in ga pri-
bližno deciliter zlijete na kvas. Malo pomešate. V preostalo 
mleko daste sladkor, rum, razžvrkljana jajca in maslo. Dobro 
premešate in počakate, da se maslo stopi. Mešanico zlijete na 
moko in začnete mešati pri kvasu in tako naprej do jamice s 
soljo. Zgnetete gladko testo. Vzhajate do dvakratne količine.

Testo razvaljate v pravokotnik in ga enakomerno prema-
žete z nadevom. Tesno zavijete do konca. Potico v pekaču z 
zobotrebcem ali s »štrik« iglo nekajkrat prebodete do dna (da 
niso luknje v njej), nato jo še z vilicami prebodete približno 
do drugega zavoja (da ne odstopi skorja).

Vzhajate približno pol ure. Pekač daste v pečico, jo segrejete 
na 180 stopinj Celzija. V ogreti pečici pečete 45 minut. Pekač 
vzamete iz pečice in ga pokrijete s papirjem za peko, da se 
malo ohladi. Nato potico zvrnete iz pekača. Ohlajeno narežete 
in potresete s sladkorjem. Dober tek.

Testo:
1 kg moke
2 vrečki kvasa
0,45l mleka
1 jajce +4 rumenjaki
12 dag sladkorja
12 dag masla
0,5 dcl ruma
1 žlička soli
3 naribane pomarančne 
lupine
2 vanilijeva sladkorja

Nadev:
400 g mletih rožičev
4 dcl mleka
2 vanilija
6 dag slakorja
2 žlici cimeta
3 velike žlice meda
12 dag masla
4 beljakiRecept nam je poslala Klavdija Simler.
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Zastopa in prodaja za Slovenijo.

AGRO NASVETI
051 367 008 (Vili Kurnik)
031 504 512 (Nande Osojnik)

Ščavje (Rumex spp.)
Zlatice (Ranuncullus spp.)
Regrat (Taraxacum off .)

Poraba vode 
250 l/ha,

Temperatura
10-12 stopinj 

cenzija, sončen dan, 
vsaj 6 ur 

brez dežja, 

Velikost plevelov 
min. 10 cm,

Škropljenje 
posameznih 

rastlin 0,1 L/10 L 
vode z nahrbtno 

škropilnico. 

KARENCA 28 DNI

Druženje dijakov z reševalnimi psi
Od 5. do 16. marca smo v Ekonomski 

šoli Celje v 2. letniku programa Tehnik 
varovanja izvedli interesne dejavnosti, 
povezane s programom. Dijakinje in di-
jaki smo spoznavali delo z reševalnimi 
psi, osnove samoobrambe in borilnih 
veščin ter osnove prve pomoči.

Prav tako smo si ogledali Cinkarno 
Celje, Areno Petrol, Vojašnico Franca 
Rozmana Staneta Celje in Poklicno ga-
silsko enoto Celje, kjer smo spoznali tudi 
postopke gašenja in ravnanja ob požaru.

Najbolj nepozabno je bilo druženje z 
reševalnimi psi, ko sta nas v ponedeljek, 
5. marca, obiskali predstavnici Kinolo-
škega društva reševalnih psov Celje z 
dvema nemškima kratkodlakima ptičar-
jema. Na šolskem dvorišču smo izvedli 
praktični prikaz iskanja pogrešane ose-
be. Psi reševalci največkrat iščejo mlajše 
otroke in starejše ter dementne ljudi. S 
pomočjo reševalnih psov lahko vodniki 
hitreje preiščejo večja območja in najdejo 
pogrešano osebo. Ko reševalni pes najde 

pogrešanca, z laježem to takoj sporoči 
svojemu vodniku. Vodnik in reševalni 
pes morata opraviti strokovno usposa-
bljanje, ki traja približno dve leti, konča 
pa se z zaključnim izpitom, ki mu sledi še 
vsakoletno izobraževanje. Na strokovno 
usposabljanje se lahko prijavi vsak, ki je 
polnoleten, komunikativen in ima rad 
pse. Biti vodnik reševalnega psa je zelo 
požrtvovalno prostovoljno humanitarno 
delo.

Dijaki 2.c programa Tehnik varovanja

V okviru mednarodnega 
projekta Erasmus+ Biotehni-
ški poklici prihodnosti smo 
se dijaki Srednje poklicne in 
strokovne šole Šolskega centra 
Šentjur od 5. do 18. marca ude-
ležili izmenjave v Gradcu na 
avstrijskem Štajerskem.

Izmenjave se je udeležilo se-
demnajst dijakov in dijakinj pro-
gramov Slaščičar in Živilsko-pre-
hranski tehnik: Maja Završek, 
Urška Završek, Monika Bohorč, 
Tjaša Kruljc, Eva Gradič, Mani-
ca Obajdin, Patricija Kunst, Luka 
Kramar, Sara Zrim, Saša Vnučec, 
Maja Zabukovnik, Nika Bidar, 
Valerija Drolc, Laura Romih, 
Valerija Skok, Vanesa Hrustl in 
Nika Gobec. Naša šola gostitelji-
ca je bila Kmetijsko-gozdarska 
šola Grottenhof. Med dvoteden-
skim bivanjem v Avstriji smo 
udeleženci projekta pridobili 
dragocene izkušnje in strokovno 
znanje, izboljšali smo komuni-
kacijo v angleškem in nemškem 

V petek, 16. marca, je I. gimna-
zijo v Celju obiskal irski pesnik 
in pisatelj Ciaran O'Driscoll.

Ciaran O'Driscoll živi v Lime-
ricku in je napisal šest pesniških 
zbirk ter dve prozni deli. Za svoje 
ustvarjanje je prejel številne irske in 
mednarodne nagrade. V slovenšči-
no sta njegovo pesniško zbirko Life 
Monitor (Nadzorovanje življenja) 
prevedla Iztok Osojnik in Veronika 
Dintinjana. Slovenijo je obiskal že 
večkrat, Celje pa tokrat prvič.

Na srečanju nam je prebral nekaj 
svojih pesmi in razložil motive ter 

Obisk irskega pesnika in pisatelja Ciarana O'Driscolla

Sem lahko edinstven/-a?
V petek, 16. marca, smo se odpravili 

na Gimnazijo Velenje na predstavitev 
najboljših prispevkov ter podelitev pri-
znanj in nagrad mladim ustvarjalcem 
literarnega natečaja Ustvarjajmo v tujem 
jeziku 2017/18 z razpisano temo Sem 
lahko edinstven/-a.

Učenci in učenke so lahko ustvarja-
li ali v angleščini ali nemščini. Nastali 
so pesmi, kratke zgodbice, stripi, skeči, 
pravljice, spisi, kratki filmčki … Natečaj v 
angleščini je imel naslov »Embrace your 
uniqueness«. Iz Osnovne šole Vransko-Ta-
bor so prispevke ustvarili Tjaša Pečovnik, 
Neža Podbregar, Nastja Podgoršek Ferčec 
in Aleksej Macarol Vrabec iz 9.a-razreda 

ter Nives Podbregar iz 8.b-razreda. V Ve-
lenje nas je spremljala gospa Mojca Za-
vasnik.

Najprej smo poslušali oziroma si ogledali 
nagrajene prispevke, med njimi sta iz naše 
šole bila Nastjin in Aleksejev. Iskrene čestit-
ke obema. Sledil je srečelov, kjer smo vsi do-
bili različna super darila. Po predstavitvah 
prispevkov je sledila sproščena delavnica 
z naravnim govorcem angleščine Benom 
Ashem. Z njim smo se pogovarjali o razli-
kah med slovenskimi in angleškimi običaji. 
Vsi smo se imeli lepo in upamo, da bo še 
kdo naslednje leto ustvarjal za ta natečaj.

ANA PEČOVNIK, 9.a, Osnovna 
šola Vransko-Tabor

jeziku ter spoznavali avstrijsko 
kulturo in navade.

Udeležili smo se mnogih stro-
kovnih ekskurzij. Obiskali smo 
turistično kmetijo Miniponyhof 
Wild, Cafe Demel s slovitim mu-
zejem in čokoladnico Zotter, kjer 
smo si ogledali proizvodnjo ter 
poskusili mnogo vrst različnih 
čokolad. Prisostvovali smo pote-
ku izdelave jabolčnega zavitka na 
dunajskem gradu Schȍnbrunn, si 
ogledali pridelavo pršuta v podje-
tju Vulcano, medtem ko so nam 
v podjetju Gölles prikazali in 
razložili potek destilacije ter pri-
dobivanja žganja in proizvodnjo 
navadnega ter balzamičnega 
kisa. Spoznavali smo še kulturne 
znamenitosti Gradca in Dunaja.

Z avstrijskimi dijaki smo sode-
lovali pri praktičnem pouku na 
živilskem področju: pekarstvu in 
sirarstvu ter izdelovanju mesnih 
izdelkov. Naučili smo se, kako 
pripraviti meso in mesne izdelke 
za prodajo in lastno uporabo ter 

Jaka Kolar, dijak 2.c programa Tehnik varovanja: »V programu Tehnik varovanja imamo poleg obveznih učnih vsebin na razpolago celo vrsto 
interesnih dejavnosti, kjer se seznanjamo z borilnimi veščinami in s samoobrambo, z osnovami prve pomoči in ravnanjem v primeru požarov. 
Najbolj me je navdušila predstavitev dela z reševalnimi psi, ker mi je bila ta tema prvič predstavljena. Ker sem že imel psa, razmišljam, da bi 
nekoč tudi sam zbral pogum in se izšolal za vodnika reševalnih psov.«

Tekmovalke 
za Cankarjevo 
priznanje

Izmenjava dijakov Šolskega centra Šentjur
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www.jub.si

JUPOL GOLD.
BARVE, EDINSTVENE
KOT OBČUTKI.

Pri nakupu barve JUPOL Gold 15L v niansi, po 
barvni karti JUB, vam podarimo dežnik.

Akcija velja od 16.4. do 2018 do 31.5.2018 
oz. do porabe zalog dežnikov.
* Več o akciji na www.jub.si

OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN OBARVAJTE SI DOM IN 
DEŽEVNE DNI.DEŽEVNE DNI.DEŽEVNE DNI.DEŽEVNE DNI.DEŽEVNE DNI.DEŽEVNE DNI.DEŽEVNE DNI.DEŽEVNE DNI.DEŽEVNE DNI.DEŽEVNE DNI.
OBARVAJTE SI DOM IN 
DEŽEVNE DNI.

PODARIMODEŽNIK

JUPOL Gold advanced to pomlad 
osveži vaš dom

Obarvajte si dom in deževne dni

Pomladni dnevi nas kar kličejo k osvežitvi našega doma in 
v JUB-u so vam pripravili pravo pomladno razvajanje. Ob 
nakupu 15-l vedra visoko pokrivne notranje pralne barve 
JUPOL Gold advanced v niansi vam podarijo pisan JUMIX 
dežnik.

JUPOL Gold advanced je TOP IZBIRA za vse bolj obremenjene 
notranje prostore, kjer se zahteva vrhunski estetski videz prebar-
vane površine. Zagotavlja čiste in visoko pokrivne odtenke z mat vane površine. Zagotavlja čiste in visoko pokrivne odtenke z mat 
videzom, tudi pri bolj intenzivnih niansah. Njeno visoko kakovost videzom, tudi pri bolj intenzivnih niansah. Njeno visoko kakovost 
potrjuje TÜV SÜD certifikat.potrjuje TÜV SÜD certifikat.

Vsem, ki boste od 16. aprila do 31. maja kupili najmanj 15 litrov 
barve JUPOL Gold advanced v vaših izbranih barvnih odtenkih, 
bo JUB podaril še pisan dežnik. In ne skrbite! Barvo JUPOL Gold 
advanced je mogoče niansirati v več kot 10.000 barvnih odtenkih, 
izbirate pa jih lahko pri vseh trgovcih z barvami in gradbenim ma-
terialom z JUMIX mešalnicami.

JUPOL Gold. Uživajte v barvah in barvanju, saj je pot do profesio-
nalnih rezultatov povsem enostavna! 

Več na www.jub.eu

Dijakinje I. gimnazije v Celju so bile zelo uspešne na državnem 
tekmovanju iz slovenščine, saj sta Lara Gobec in Tina Vorina osvo-
jili zlato priznanje, medtem ko je srebrno priznanje osvojila Špela 
Bošnjak. Vse tri so tako dokazale, da so prave mojstrice kritičnega 
branja in pisnega ustvarjanja.

Državno tekmovanje v znanju slovenščine za Cankarjevo priznanje je 
bilo 10. marca v Mariboru.

Dijaki I. gimnazije so bili zelo uspešni tudi na državnem tekmovanju iz 
biologije, saj sta se Leon Rojk Štupar z drugim rezultatom in Tim Zaveršek 
s tretjim rezultatom uvrstila v sam vrh in osvojila zlato priznanje. Tim se 
je uvrstil tudi v izbor za biološko olimpijado. Srebrno priznanje so osvojili 
Frenk Dragar, Zala Kotnik in Ana Marija Mežnar. Luka Strajnar in Kamil 
Wahibi sta osvojila bronasto priznanje.

Državno tekmovanje iz biologije je bilo 17. marca v Kopru. NP

Tekmoval-
ci iz znanja 
biologije

Obisk irskega pesnika in pisatelja Ciarana O'Driscolla

Osvojena priznanja na 
državnih tekmovanjih

Sem lahko edinstven/-a?

kako proizvajati različne mlečne 
izdelke, kot so trdi in mehki siri, 
navadni in sadni jogurti. Izde-
lovali smo kranjske klobase po 
avstrijskem receptu, jetrno pa-
šteto, zaseko in različne mesne 
namaze. Slaščičarji so se naučili 
priprave nekaterih tradicionalnih 
avstrijskih slaščic (sacher torta, 
velikonočno pecivo), danskega 
peciva, kremnih rezin in različ-
nih vrst kruha po avstrijskem 
receptu, različnih vrst rulad in 
drugih pekovskih izdelkov.

Med izmenjavo smo pridobi-
li veliko informacij s področja 
živilstva, kako zasnovati idejo 
za različna podjetja, kako pro-
movirati izdelke in pritegniti 
stranke. Poudarjali smo tudi, 
da je pomembno, da živimo v 
skladu z naravo in da zase in za 
stranke skušamo proizvesti čim 
bolj kakovosten izdelek.

Ob koncu programa mobilno-
sti nam je direktor šole gostite-
ljice gospod Erich Kerngast na 

slavnostni podelitvi, ki so se je 
udeležili direktor Šolskega cen-
tra Šentjur mag. Branko Šket, 
ravnatelj Srednje in poklicne 
šole Šolskega centra Šentjur 
mag. Janez Vodopivc, koordi-
natorica projekta Polona Kramer 
ter avstrijski učitelji in dijaki, 
podelil certifi kate o osvojenem 
znanju in spretnostih.

Udeleženci izmenjave smo 
med bivanjem v tujini spozna-
vali tudi življenje in gospodarje-
nje kmetij, ki so dokaz, da lahko 
preživijo tudi z manjšimi kme-
tijskimi površinami in dopolnil-
nimi dejavnostmi, večkrat je to 
turizem. Spoznali smo tudi, da 
je uspeh v prihodnosti mogoč le 
s sodelovanjem. Za nas dijake je 
bila to odlična izkušnja izobra-
ževanja v tujini, saj smo prido-
bili veliko novega teoretičnega in 
praktičnega znanja ter izkušenj.

EVA GRADIČ, 2. letnik 
programa Živilsko-
prehranski tehnik

pojasnil, kje in kako je dobil nav-
dih zanje. Z veseljem je odgovoril 
tudi na naša vprašanja, ki jih ni bilo 
malo. Pesmi so tematsko raznoli-
ke, zato so v nas vzbudile različna 
čustva. Z nekaterimi smo se lahko 
poistovetili, v drugih smo občutili 
ranljivost, ob marsikateri pa smo 
se nasmejali.

Ugotovili smo, da v poeziji Ci-
arana O'Driscolla lahko najdemo 
vse ali pa vsaj večino stalnih prvin 
irskega pesništva. Je izviren in sa-
mosvoj. V njegovi poeziji najdemo 
sorodstvo z irsko pokrajino, mito-

logijo, izreden humor, občutek 
za ranljivost, za jezik in pesniške 
postopke ter vpliv tujine, tujih 
kultur, poezije, krajev in zgodb.

Srečanje je z glasbeno točko po-
pestrila Petrisa Čanji ob spremljavi 
Eme Kovačec Gračner in Matica 
Petka.

Udeleženci dogodka smo imeli 
priložnost ob sproščenem klepe-
tu s pesnikom spoznati njegove 
pesmi in okoliščine, v katerih so 
nastale, izvedeli smo marsikaj za-
nimivega in se večkrat iz srca na-
smejali. Obisk nam bo zato ostal 
v lepem spominu.
LARA BEZGOVŠEK, Kajuh Press

Foto: Jože Petrak Zajc

Izmenjava dijakov Šolskega centra Šentjur

www.nt-rc.si
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Stran Mladi 
za mlade so 

pripravili dijaki
 ŠOLE ZA 

HORTIKULTURO 
IN VIZUALNE 
UMETNOSTI

iz Celja.

(sodobna pravljica)
V dobi tehnologije je v Prekmurju živela 

bučja družina Murikatnik. Bila je precej 
drugačna od drugih družin, saj nikoli ni 
uporabljala telefonov, računalnikov, tele-
vizije. Vse se je zdelo lepo in prav, ampak 
sestri Lepotica in Pepa nista bili srečni. 
Želeli sta izkusiti svet socialnih omrežij, 
zato sta pobegnili od doma.

Buča Lepotica je skrivaj skovala načrt 
za pobeg. Odločila se je, da bo raziskala 
širni svet. Pozno popoldne se je kotalila po 
travniku in razmišljala, kako bi pobegni-
la. Medtem se je brezskrbno nastavljala 
soncu, ki je njeno lupino počasi spremi-
njalo v rumeno barvo. Njeno pozornost sta 
pritegnila vrana, ki sta se pomenkovala o 
tem, da v Sosednji vasi prirejajo tekmova-
nje za najlepšo in največjo bučo Velikan-
ko. Ker je bila Lepotica prepričana, da je 
najlepša, niti za trenutek ni oklevala. Še 
isti večer se je odpravila na pot v Sosednjo 
vas. Prav zadovoljno in brezskrbno se je 
kotalila po polju in se že videla okitano z 
vencem zmage, ko ji je naproti prišel pujs 
Edi. Vprašal jo je, kam je namenjena. Buča 
je bila vesela njegove družbe, zato je pri-
jazno odvrnila, da gre v Sosednjo vas na 
lepotno tekmovanje. Edi si jo je nekaj časa 
zelo pozorno ogledoval, nato ji je prav slad-
ko cmokajoče obljubil, da ji bo pomagal. 
Priporočil ji je hranilni doping, s pomočjo 
katerega bo hitro rasla, dokler ne bo posta-
la največja in najlepša. Buči se je zamisel 
zdela čudovita, zato sta skupaj odšla na 
tekmovanje. Edijeva obljubila je držala. 
Lepotica je rasla in rasla.

Ko sta prispela na cilj, kjer je bilo zbra-
nih že veliko buč, sta takoj opazila, da na 
tekmovanju ni večje buče od Lepotice. Sa-
nje so postale resničnost. Razglasili so jo 
za najlepšo in največjo bučo Velikanko in 
za nagrado je dobila pametni telefon. Buča 
pa še vedno ni bila zadovoljna. Želela je 
postati največja buča vseh časov, zato je 
še naprej jedla in rasla. Naposled je zrasla 
do tolikšne mere, da je počila. Pujsek Edi 
pa je ves ta čas načrtoval, da bo Lepotico 
nahranil do tolikšne mere, da bo počila. In 
potem … Potem bo čas za prav kraljevsko 
gostijo.

Njegov načrt je uspel. Buča je bila tako 
velika, da je v nekem težko pričakovanem 
trenutku počila. Razneslo jo je. Pujsek bi 
lahko z njo nahranil pol prašičje farme, a 
je bil preveč sebičen, da bi pomislih še na 
koga drugega. Pojedel je le polovico, nato 
se je z okroglim trebuhom odpravil domov.

Medtem je buča Pepa, ki so jo vsi imeli 
za lahkoverno bučko, odšla v Večjo vas, ki 

Mladostna razigranost in 
povezanost z naravo

Smo dijaki tretjega letnika in obiskujemo smer Hortikulturni tehnik v Šoli za hortikul-
turo in vizualne umetnosti Celje. Predstavljamo zanimiv mozaik različnih temperamen-
tov in imamo veliko talentov. Zanimajo nas glasba, šport, hortikultura, cvetličarstvo … 
Večina profesorjev in dijakov nas pozna kot energičen, delaven in prijazen razred.

»Mi radi sodelujemo,
vrtove, šopke oblikujemo.

V cvetličarni, trgovini ali na gredici
pokazali bomo svojo ustvarjalno moč.«
(Odlomek himne, ki smo jo napisali ob 70-letnici šole.)

Pri nas se pomlad začne že pozimi
SloSkills 2018
Na sejmu Informativa na Gospodarskem 

razstavišču v Ljubljani je bilo januarja dr-
žavno tekmovanje SloSkills 2018. To je tek-
movanje deficitarnih poklicev, na katerem 
lahko tekmujejo mladi med 18. in 25. letom. 
Letos je bilo na Gospodarskem razstavišču 
prvič organizirano tekmovanje kar v sedmih 
panogah, tudi s področja aranžerstva in cve-
tličarstva. Zmagovalec posamezne panoge se 
je uvrstil na WorldSkills Europe 2018, ki bo 
v Budimšpešti med 26. in 28. septembrom. 
V veščinah cvetličarstva so se pomerili tudi 
dijaki naše šole, med katerimi je bil tudi naš 
sošolec Tilen Lipnik, ki je pod mentorstvom 
gospe Mojce Sodin dosegel tretje mesto.

6. februarja je bilo v šoli vrtnarsko in cve-
tličarsko tekmovanje, ki je bilo hkrati tudi 
predtekmovanje za uvrstitev na tekmovanje 
Flora 2018. V vrtnarstvu je tekmovalo sedem 
ekip, med njimi tudi dva naša sošolca, in 
sicer Angelika Vasle in Borut Pustatičnik, ki 
sta dosegla drugo mesto.

V cvetličarstvu so tekmovale štiri ekipe. 
Prvo mesto sta osvojila Tilen Lipnik in Ti-
motej Burlak, dijaka našega razreda.
TJAŠA RAZGORŠEK in SUZANA LOPARIČ

Buče – tako in 
drugače

V četrtek, 12. aprila, je bilo na IC Pi-
ramida Maribor tekmovanje v znanju 
in spretnostih za dijake in študente 
Konzorcija biotehniških šol Slovenije.

Tekmovanja smo se udeležili dijaki in 
študentje naše šole, med njimi sva bili 
tudi Angelika Vasle in Urša Črep iz 3. 
letnika smeri hortikulturni tehnik, ki 
sva v znanju o bučah in bučnih seme-
nih osvojili srebrno priznanje. Enako 
uvrstitev so dijaki 3. letnika smeri hor-
tikulturni tehnik dosegli tudi s sodob-
no pravljico, ki je nastala kot skupni 
razredni projekt.

ANGELIKA VASLE

Zgodba o prevzetnih bučah
pravzaprav ni bila vas, ampak mesto. Ko 
je prišla tja, ni vedela, kaj naj naredi. Vse 
se je vrtelo okoli socialnih omrežij in tam 
je čisto vsaka buča imela pametni telefon. 
Doma je vzela nekaj denarja in si z njim 
kupila nov pametni telefon. Nanj je nalo-
žila aplikacijo Tinder, kjer lahko spoznaš 
svojega idealnega partnerja. Vse se ji je 
zdelo zelo zabavno. Začela se je pogovarja-
ti z melancanom Jožetom. Na profilni sliki 
je bil videti zelo privlačen in zapeljiv. Pepa 
se je nemudoma zaljubila vanj. Dolgo sta 
se pogovarjala, zato sta se čez nekaj časa 
dogovorila za zmenek v bližnji gostilni. 
Polna vznemirjenja je naslednji dan stopi-
la v gostilno in z očmi iskala privlačnega 
melancana. Bilo je ogromno ljudi, a svo-
jega virtualnega prijatelja ni videla. Ko je 
še nekaj časa gledala naokoli, je do nje 
pristopil star malancan in jo poklical po 
imenu. Zgrožena ga je pogledala in ugo-
tovila, da je on Jože. Zavpila je na glas in 
zbežala. V tej stiski ni imela nikogar pri 
sebi razen pametnega telefona. Šele takrat 
se je zavedala, kaj je naredila. Bila je tako 
slepa in lahkoverna, da je pustila svojo 
družino, prijatelje in znance v zameno za 
pravokotno škatlo, ki nima ne čustev ne 
pomena. Družino in prijatelje, torej tisto, 
kar ji je bilo samoumevno, je zamenjala 
za pametni telefon. Razočarana, a hkrati 
spremenjena mala buča se je vrnila v svojo 
vas in tako pripovedovala vsem, kar se je 
naučila.

Za Lepotico je žal bilo prepozno, a Pepa 
je spoznala, da so zelo pomembni družina 
in prijatelji, saj ti vedno stojijo ob strani.

Dijaki 3. HT

Tilen Lipnik na SloSkillsu
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Vse kosti in vsi organi 
na svojem mestu
Otroci v šoštanjskem vrtcu že poznajo osnove anatomije – 
Spoznavajo, da je zdravje največje bogastvo

Pomlad je v Vrtcu Šoštanj čas, ko se še posebej posvetijo gibanju na prostem in skrbi 
za svoje zdravje. Malčki v enoti Biba so med našim obiskom spoznavali zgradbo člo-
veškega telesa in nujno medicinsko pomoč. Ker v otroškem svetu ni meja in ovir, so 
gradili tudi sodobne bolnišnice.

»V zadnjih tednih se veliko 
pogovarjamo o skrbi za svoje 
zdravje, spoznavamo zdravo 
hrano, gibanje, veliko smo 
na prostem,« je o dejavnostih 
povedala vzgojiteljica Sonja 
Nežmah. Dejala je, da otroci, 
stari od štiri do šest let, že razu-
mejo osnovna načela zdravega 
življenja. Ker imajo o tej temi 
veliko vprašanj, jih je v igralni-
ci obiskal tudi zdravnik in jim 
podrobno odgovoril nanje.

Med našim obiskom je sku-
pina malčkov risala človeško 
telo. Fantje, zbrani za svojo 
mizo, so brez težav pokazali, 
da ima človek srce v prsnem 

košu, in povedali, da je ta or-
gan zaslužen za to, da poga-
nja kri po telesu. Prav nobene 
dileme ni bilo tudi o tem, da 
imamo ljudje možgane v glavi 
in da z njihovo pomočjo misli-
mo ter nadziramo telo. Risanje 
številnih kosti je bilo za male 
otroške ročice pravi izziv. Člo-
veško anatomijo so spoznavali 
tudi v sosednjem kotičku, kjer 
so izdelovali kolaž okostja.

Brez stetoskopa 
ne gre
Nekaj otrok je iz lego kock 

gradilo bolnišnice in urgen-
tne centre. Deklice so spo-

znavale poklic zdravnikov in 
medicinskih sester. V delo 
medicinskega osebja so se 
lažje vživele po zaslugi belih 
ogrinjal z naslikanim rdečim 
križem. Nepogrešljiv je bil se-
veda tudi stetoskop. Eva je po-
vedala, da medicinske sestre 
zdravijo bolne otroke, ki imajo 
na primer angino ali vročino. 
Dodala je, da je delo medicin-
skih sester naporno, saj mora-
jo dati bolnikom injekcijo ali 
obliž. Tudi sama je že bila pri 
zdravniku in je ni bilo prav nič 
strah, čeprav so ji vzeli kri. Po 
zaslugi štampiljke za pogum 
je bila namreč vsa bolečina hi-

Vse kosti in vsi organi 

Enota šoštanjskega vrtca Biba je neposredno pod gozdom in ob šoštanjskem jezeru. Zato strokovno osebje vrtca otroke spodbuja, da pomlad 
izkoristijo za gibanje in druženje. Ob našem obisku so se otroci pripravljali tudi na prireditev Šport špas, ki so jo izpeljali minulo soboto. Ker je 
tudi smeh pol zdravja, so se otroci z vzgojiteljicama in ravnateljico takole prešerno nasmejali in se postavili pred fotografski objektiv.

tro pozabljena. Tudi Andreas 
se prav nič ne boji zdravnika, 
in sicer zato, ker dobro skrbi 
za svoje zdravje. Za svoje telo 
skrbi predvsem z gibanjem. Je 
veliko sadja in zelenjave, ne 
pa tudi čokolade in bombo-
nov, nam je še zaupal.

Kdor poje, zlo ne 
misli
Na dobro počutje otrok v 

enoti Biba zagotovo vplivajo 
tudi lepo urejeni prostori. Ti 
so stari le štiri leta in še skoraj-
da dišijo po novem. V šoštanj-
skem vrtcu so sicer skupno tri 
enote, poleg Bibe še Mojca v 
Gaberkah in Urška v Topolšici. 
V vseh enotah je v tem šolskem 
letu 23 oddelkov oziroma 391 
otrok. Za njihovo vzgojo in 
dobro počutje skrbi 62 za-
poslenih. »Naša vizija je biti 
prijazen, sodoben, drugačen 
in varen vrtec, v katerem so 
srečni in zdravi otroci. Nuditi 

Kdo ve, koliko prihodnjih zdravnikov in medicinskih sester je med 
otroki šoštanjskega vrtca?

Mislite, da je bolnišnico nemogoče zgraditi brez zamud in brez dolgo-
trajnega čakanja na okoljska in gradbena dovoljenja? V Vrtcu Šoštanj, 
enoti Biba, otroci zmorejo marsikaj.

Že male glave se učijo, kaj za človeka pomeni skrb za zdravje in gibanje.

Okostnjaki v ozadju pričajo, kako otroci vidijo svoje telo. Njihove izdelke si je z zanimanjem 
ogledala tudi ravnateljica mag. Milena Brusnjak.

jim želimo bogastvo izkušenj 
in spodbujati njihovo pozitiv-
no samopodobo,« je povedala 
ravnateljica mag. Milena Bru-
snjak. Ta se je ob našem obi-
sku pridružila skupini mladih 

nadebudnežev in z njimi zape-
la pesmico o čuku. Saj veste, 
tudi petje vpliva na človekovo 
zdravje in dobro počutje.

TINA STRMČNIK
Foto: GrupA
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 304

Povabilo bralcem
Na strani Razvedrila bomo objavljali zanimive fotografi je iz pre-

teklosti, ki sporočajo kaj zabavnega in so spomin na čase, običaje, 
ki jih ni več … Morda hranite v svojem arhivu kaj takšnega, kar 
bi radi delili z bralci? Pošljite nam fotografi jo s svojimi podatki in 
zraven seveda pripišite, zakaj je tako posebna, kaj prikazuje in 
kje je bila posneta. Najboljše bomo objavili in nagradili!

Fotografi je in podatke nam pošljite na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 
3000 Celje ali na spletni naslov tednik@nt-rc.si.

SUDOKU 305

Vse slikovne šale vir: splet

Ve
»Žena, ti si tepka!
»Vem.«
»Kako veš?«
»Če bi se poročila z direk-

torjem, bi bila direktorica!«

Pri zdravniku
»Gospod zdravnik, vsako 

noč sanjam, da veverice igra-
jo nogomet.«

Zdravnik: »Vzemite pred 
spanjem eno od tablet, ki 
vam jih bom predpisal.«

»Ja, ampak jemati jih bom 
začel jutri, nocoj bo fi nale.«

Kot v filmu
Franc se zaleti v lepo de-

kle in njej padejo na tla vsi 
papirji. Začne jih pobirati in 
jo vmes pogleda ter reče: »To 
je pa tako kot v fi lmu.«

Ženska odgovori: »Ne, ni, v 
fi lmu nastopajo lepi moški.«

Zastopnika
V gostilni se srečata zasto-

pnika večjih trgovskih podje-

tjih in se hvalita:
»Jaz že deset let Eskimom 

prodajam hladilnike!« reče 
prvi.

»Jaz pa že petnajst let 
Američanom prodajam ure 
kukavice,« pove drugi.

»To ni nič! To lahko vsak!«
»Ja, toda jaz poleg vsake 

ure prodam še dvajsetkilo-
gramsko pakiranje hrane za 
ptice!«

Majhnost
Zakaj v slovenskih šolah 

učenci ne potrebujejo ze-
mljevida?

Ker se vse vidi skozi okno.

Izmišljen pogovor
Idealna žena in idealen 

mož se pogovarjata nekako 
takole:

»Dragi, pojdi malo s kolegi 
v bife.«

»Ne morem, nisem še po-
mil posode.«

Pomoč
Prijatelji so šli vsak dan 

po službi na pijačo, samo 
eden nikoli ni imel časa. 
Vprašali so ga, zakaj ne 
hodi z njimi.

»Moram domov kuhat,« je 
povedal.

»A je žena bolna?« so ga 
vprašali.

»Ne, lačna je,« je odgovo-
ril.

»In kaj imaš od tega, če 
kuhaš?« so ga vprašali.

»Če dobro skuham, mi 
potem žena zvečer pomaga 
likati!«

Ne izgleda dobro
Zdravnik pride iz šok 

sobe in položi Franclju 
roko na ramo ter reče: »Go-
spod, vaša žena ne izgleda 
v redu …«

On: »Saj vem, ampak do-
bro kuha in zna z otroki.«

Kako veš, kdaj je otrok 
v puberteti?

Takrat, ko neha spraše-
vati, od kod je prišel, in 
noče povedati, kam gre.

Reševanje matematike

Pravkar ločen

Prodam dron – nekaj malenkosti manjka …

Novi varnostni pasovi

polovica manj nesreč

Električni 
mrk, pa še 
stara »buša«

Ne vem, kaj je huje – če ti vo-
dovodarji za ves dan vzamejo 
vodo in potem ne upaš ne piti 
ne jesti, da ne bi preveč vzne-
miril črevesja, ali če za nekaj 
ur ostaneš brez elektrike. Meni 
je huje drugo.

Obvestilo, da bodo »štro-
marji« nekaj popravljali in 
zato za kar pet ur prekinili 
dobavo elektrike, me je najprej 
hudo razjezilo. Kako morejo! 
In to v nedeljo dopoldne, ki je 
edini čas v tednu, ko se vsa 
predam kuhariji in družini 
vsaj enkrat skuham bolj obilno 
kosilo, kot se po vseh krščan-
skih in drugih zapovedih tudi 
spodobi. Ko me je jeza minila 
in sem se sprijaznila, da tokrat 
pač ne bom celo dopoldne vi-
sela nad lonci, me je zagrabila 
panika. Kaj in kako kuhati, 
da bo družina skupaj s psom 
sita in zadovoljna in bo nede-
lja kljub električnemu mrku 
takšna kot običajno? Lahko 
bi sicer ubrala enostavno pot 
ter naznanila, da bomo to-
krat pač jedli sendviče, lahko 
bi družino, seveda brez psa, 
odpeljala v gostilno. Ampak 
sendviči v nedeljo – lepo vas 
prosim! Dobra gostilna v Celju 
– lepo vas prosim! Toplemu in 
dobremu nedeljskemu kosilu 
za domačo mizo se nikakor ne 
bomo odpovedali, sem skleni-
la. Tradicijo je treba negovati.

Odločila sem se za golaž, ki 
je boljši vsakokrat, ko ga na 
novo pogreješ. Ker sodim med 
kampanjske gospodinje, ki si 
vsa opravila prihranijo za ko-
nec tedna in potem ob sobotah 
in nedeljah kot nore dirjajo po 
stanovanju, pospravljajo raz-
metane »cote«, sesajo prah, 
perejo, likajo in zraven še 
kuhajo in pečejo, je bil urnik 
peklenski. Bilo bi sicer lažje, 
če bi se v soboto odpovedala 
dopoldanskemu pohajkovanju 
po mestu, ampak tradicijo je 
treba negovati. Golaža sem se 
lotila šele pozno zvečer in ga 
skuhala samo do polovice, saj 
sem sklenila, da bom v nedeljo 
vstala bolj zgodaj.

Že pred šesto uro je bil šte-
dilnik spet razgret, čaj za mo-
jega dragega sina je bil v termo 
steklenici, pomivalni in pralni 
stroj sta mlela vsak svojo pe-
sem, tudi hrana za psa je bila 
skuhana. Minuto čez osmo, ko 
je nenadoma vse ugasnilo in 
utihnilo, sem se vsa utrujena 
sesedla na stol. Kaj pa zdaj? 
Kaj naj zdaj počnem pet ur? 
Lahko bi pospravljala preda-
le, ampak ob nedeljah se to ne 
počne, kajne. Lahko bi se za-
vlekla nazaj v posteljo, pa mi 
nekako ni ustrezalo. Odločila 
sem se, da bom nekaj storila 
za svoje telesce in se odpravi-
la na malo daljši sprehod. Ob 
Savinji sem preživela dve uri. 
Ostale so mi še tri, ki sem jih 
preživela med novimi in stari-
mi članki. Ne vem, kdaj sem 
nazadnje brala časopise toliko 
časa in kdaj je bilo nedeljsko 
dopoldne tako dolgo. In kdaj 
je bilo meso v golažu tako 
zateglo. Očitno so mi prodali 
kakšno staro »bušo«.

Gospodje »štromarji«, ne mi 
več vzeti elektrike na nedeljsko 
dopoldne. Prosim.

MATILDA
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Nagradna križanka Z Merkurjem in Uranom v 
svojem znamenju boste neusta-
vljivi. Idej vam ne bo primanjko-
valo, komunikacija bo ponovno 
stekla gladko, zato boste zado-
voljni. Obeta se vam zelo prije-
ten in zanimiv konec tedna. Kar 
nekaj sprememb boste vnesli v 
svoje življenje in mnogo lažje 
vam bo šlo vse od rok zaradi 
tega. Soočili se boste z nekim 
prav posebnim občutkom in na 
stran dali strahove iz preteklosti.

V petek Sonce vstopa v vaše 
znamenje in tako najavlja čas 
vaše vladavine. Vitalna ener-
gija bo iz dneva v dan boljša, 
temu primerna bosta tudi vaše 
počutje in razpoloženje. Vsto-
pate v enega najlepših obdo-
bij letošnjega leta, zato se ga 
lahko resnično veselite. Veliko 
novic prihaja v vaše življenje, 
zato se boste počutili, da ste 
na vrtiljaku, ki se vedno hi-
treje vrti. Nekdo vas bo zares 
prijetno presenetil.

V četrtek in petek boste ble-
steli, saj boste gostili Luno v 
svojem znaku. Obeta se zelo 
živahna komunikacija, tele-
foni bodo zvonili, vi pa boste 
polni prijetnega adrenalina. 
Velik nemir se bo pojavljal v 
vaši duši, od obilice dogodkov 
še sami ne boste vedeli, kaj in 
kako. Venera vam prinaša od 
torka veliko novega, prijetne-
ga, zato se ji prepustite brez 
zadržkov. Ljubezen se vam bo 
nasmihala na vsakem koraku.

Pridni in delovni boste, zato 
bo delo steklo gladko. Sodelo-
vanje z okolico bo naravnost 
vzorno in v zadovoljstvo vam 
bo ugotavljati, da se nek večji 
projekt bliža koncu. Konec te-
dna bo tokrat izredno zanimiv. 
Nekdo se bo tiho in neopazno 
pojavil v vašem življenju in za-
radi tega vam bo srce hitreje 
bilo. Nehote se boste znašli v 
zelo delikatni zadevi, vendar 
se boste kljub vsemu odlično 
izognili vsem težavam.

Neka oseba vam bo pomaga-
la, da boste uspešno zaključili 
kar nekaj projektov, ki se na-
našajo na vašo prihodnost, še 
posebej fi nance. Seveda bodo 
vse zasluge vaše, saj boste svo-
je delo opravili izključno sami! 
Dober pa je občutek, da nekdo 
nekje bdi nad vami! Pomemb-
no je, da tudi v teh dneh ne 
pozabite na ljubezen. Nedelj-
ski večer bo lahko še posebej 
pomemben. Z večjim prilaga-
janjem bo vse lažje!

Za delo boste poprijeli z vso 
energijo, zato boste imeli zelo 
lep uspeh, upravičeno ste lahko 
ponosni nase. Nekaj težav se 
lahko pojavi zaradi koncentraci-
je, saj je Saturn v retrogradnem 
gibanju. Moč presoje bo malce 
motena v sredo, zato bodite pre-
vidnejši. Težje se boste sprostili 
in uživali v druženju z osebo, ki 
vam je pri srcu. Obremenjevali 
se boste z vsem in z vsakim, se-
veda čisto brez potrebe!

Astrologinja DOLORES je dosegljiva 
na 041 519 265 in na 090 64 30 

(cena 2,20 evra/min) ter na facebook 
strani Dolores Astro.

HOROSKOP JE PRIPRAVILA
ASTROLOGINJA DOLORES.

Astrologinja GORDANA je dosegljiva 
na 041 404 935 in na 090 68 65 

(cena 2,19 evra/min oz. po ceniku vašega 
operaterja).

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno 
z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Ime in priimek:

Naslov:

Kontaktna telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika

KUPON

Za delo si boste vzeli dovolj 
časa. Pritisk, ki ga bo nekdo 
vršil nad vami, ne bo rodil 
želenega rezultata, saj se zato 
ne bo nič odvijalo hitreje. Vaša 
vladarica Venera bo potovala do 
torka še v znaku bika, kar vam 
je pisano na kožo. Sanjam boste 
dali prosto pot, zato boste veseli 
in srečni kot že dolgo ne. Na te-
žave se boste odzivali zadržano, 
zato v tem času ne boste uspeli 
popraviti neke stare napake.

Jupiter, ki v vašem znamenju 
potuje retrogradno, »skrbi« za 
nekoliko počasnejši razvoj do-
godkov. Zato velja potrpežljivost 
tudi v prihodnjih dneh. V luči no-
vih informacij boste neko zadevo 
uzrli v drugačni luči. V tem času 
se boste počutili precej osamlje-
ne, zato lahko veliko naredite 
za boljše medsebojne odnose. 
Zavedajte se, da je vse minljivo, 
le tako se boste bolj sproščeno 
predajali radostim življenja.

Imeli boste izjemno veliko 
energije in poleta, zato so pred 
vami sijajni dnevi. Odlično boste 
napredovali z delom, končno bo-
ste lahko zaključili enega od svo-
jih projektov. Naslednjega imate 
že v mislih, zato časa za miro-
vanje sploh ne bo. Navduševali 
se boste nad športi, zato se čim 
več ukvarjajte s telesno vadbo. 
Odlično bo tudi v ljubezni. Od 
energije boste kar prekipevali. 
Lepo vam bo v neki družbi.

Pridni, marljivi in delavni 
boste, energije vam zlepa ne bo 
zmanjkalo, saj v svojem znaku 
gostite Mars, ki skrbi zanjo. 
Pazite, da se boste ukvarjali z 
različnimi stvarmi, ne samo z 
rutinskimi. Nekdo lahko pre-
izkuša vaše potrpljenje, bodite 
pazljivi! Združevali boste prije-
tno s koristnim. Odkrili boste, 
da znate biti tudi dober učitelj, 
saj bo okolica vaše znanje spre-
jemala z velikim občudovanjem. 
Prav blesteli boste.

Dela vam ne bo zmanjkalo. 
Opravka boste imeli z osebo, ki 
precenjuje svoje moči. Prav na 
smeh vam bo šlo, kako bo na-
stopila in kaj vse bo pričakovala 
od vas. Spomladanski utrujeno-
sti boste težko ušli, tudi vi boste 
občutili njeno moč. Koristilo vam 
bo, če se boste posvetili izboljša-
nju telesne kondicije. Poleg tega, 
da boste tako naredili nekaj za 
svoje telo, bo bolj spočita tudi 
vaša večno preobremenjena 
glava.

Pazite, da ne boste spregleda-
li pomembnega namiga, ki ga 
boste dobili čisto mimogrede. V 
povezavi z njim lahko razvijete 
svojo strategijo. Niste v slepi uli-
ci, še kako prav ste razporedili 
svoje moči! O tem se boste kmalu 
prepričali. Zabavali se boste, saj 
boste v odlični formi tako telesno 
kot duševno. Čutili boste tudi, 
da morate početi kaj ustvarjal-
nega in morda boste odkrili novo 
obliko sproščanja in zabave.

www.trik.si

Prva številka 

že v prodaji.
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Nagradni razpis Izid žrebanja
1. nagrado, prašek in mehčalec ter majico NT&RC, prejme: 

Dragica Šket iz Šmarja pri Jelšah.
2. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: Da-

rinka Krulec iz Železnega.
3. nagrado, kuhinjski krpi NT&RC, prejme: Eva Berginc 

iz Slovenskih Konjic.
Nagrajencem čestitamo. Nagrade bodo prejeli na ogla-

snem oddelku NT&RC.

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova ulica 19, 3000 Celje, do torka, 
24. aprila.

Geslo iz številke 15: Pomladni izleti pred vrati

1. nagrada:
mesečna karta za 8
obiskov Top-fi ta

2. in 3. nagrada:
karta za enkratni
obisk Top-fi ta

Nagrade podeljuje
TOPFIT,

center za zdravje in
rekreacijo,

Ipavčeva ulica 22, Celje.
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Zasijali so novi biseri 
knežjega mesta

Osrednja slovesnost ob 
prazniku Mestne občine 
Celje je tudi letos ponudi-
la »železni repertoar«, se 
pravi, da je minila v zna-
menju podelitve celjskih 
grbov ljudem, ki so se iz-
kazali s svojimi izstopajo-
čimi dosežki.

Ob privlačnem scenskem 
dogajanju in izvrstni glasbi 
je bil to prijeten večer za oči 
in ušesa obiskovalcev, ki so 
prav do zadnjega kotička 
napolnili veliko dvorano 
celjskega Narodnega doma, 
in za gledalce, ki so lahko 
že tradicionalno spremljali 
neposredni prenos priredi-
tve na TV Celje. Kot vselej 
tudi smeha ni manjkalo, 
za kar so poskrbeli tako 
župan, ki je bil osrednji 
govornik, kot prejemniki 
celjskih grbov v svojih za-
hvalnih govorih.

Foto: SHERPA

V središču pozornosti je bila nova častna meščanka Celja, vrhunska ilustratorka Liljana Praprotnik Zupančič ali umetniško Lila Prap. Scenarist Luka 
Marcen, dramaturginja Nuša Komplet Peperko in scenograf Miha Peperko so odlično osmislili vrhunec prireditve, ko so častno meščanko prišli s 
pomočjo plesalk pozdravit liki, ki jih je ustvarila za mnoge knjige in z njimi navdušila velik del sveta. Kljub svetovni slavi Lila Prap ostaja zaprisežena 
»Celanka«, ki ima zelo rada svoje knežje mesto. O tem veliko pove tudi to, kako je parafrizirala misel nekdanjega ameriškega predsednika Johna 
Kennedyja, ko se je v svojem govoru bolj osredotočila na to, kaj je Celje dalo njej, kot na to, kaj je ona dala Celju. Zmagovalni je bil zaključni stavek, 
ki si ga je sposodila pri sinu v njegovih otroških letih: »Vsak tele ima svoj vesele, mi imamo pa Cele.«

Glasbenik Goran Bojčevski, ki je prejel bronasti celjski grb, je ob zahva-
li svoji družini za podporo priznal, da življenje z umetnikom ni lahko, je 
pa zanimivo in dodal, da je dom tam, kjer je srce in njegovo je že deset 
let v knežjem mestu. Svojim makedonskim koreninam se je na najlepši 
način poklonil, ko je iz žepa potegnil piščal in zaigral znano narodno 
pesem ob navdušenju občinstva.

Od zadovoljstva so lahko sijali v Celjskih lekarnah, za katere je zlati grb morda največje priznanje za uspešno 
70-letno delo. »Veliko je že bilo narejenega v teh letih, ampak veselimo se tudi prihodnosti, ker imamo še 
veliko načrtov in verjamemo, da bomo lahko s svojim delom veliko pripomogli k ohranjanju in zagotavljanju 
zdravja prebivalcev celotne celjske regije,« je po prejetem priznanju medijem povedala Lilijana Grosek, 
direktorica Celjskih lekarn, ki je zlati grb proslavila v družbi svojih sodelavk in sodelavcev.

»To priznanje pomeni, 
da sem v minulih pet-
indvajsetih letih oči-
tno bil na pravi poti, 
da sem delal pravo 
stvar, razveseljeval 
ljudi in jih osrečeval 
z glasbo. Ta nagrada 
je tudi spodbuda, da 
bom to lahko počel 
vsaj še naslednjega 
četrt stoletja,« je 
povedal glasbenik in 
dirigent Simon Dvor-
šak, specialist za 
glasbeno gledališče, 
prejemnik bronaste-
ga celjskega grba, in 
se ob tem zahvalil za 
podporo staršema, ki 
sta bila navdušena ob 
dosežku svojega sina.

Narcis Kantardžić, pre-
jemnik srebrnega celj-
skega grba za izjemno 
likovnost ustvarjalnost, 
je na odru po prejemu 
priznanja spomnil na to, 
kako ga je pot iz Saraje-
va zanesla v Celje v dra-
matičnem in prelomnem 
obdobju naše novejše 
zgodovine. V knežje 
mesto je prišel z enim 
malim ›Sarajlijo‹, potem 
se je družina razširila še 
s Celjanom, po obdobju 
negotovosti pa so ostali 
v mestu. Tudi v veselje 
številnim mladim, na-
dobudnim umetnikom, 
ki jim bogate izkušnje 
Narcisa predstavljajo 
navdih za delovanje.

Imenitno glasbo za osrednjo slovesnost je ustvaril mlad, vendar s svo-
jimi prepoznavnimi deli tudi že dobro uveljavljen skladatelj Leon Firšt. 
Celjski župan mu je na svoji tradicionalni novinarski konferenci pred 
pred praznikom občine namenil velik kompliment, ko ga je preprosto 
označil za glasbenega genija.
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